
43
2

80 ñò.
¬ “ Œ – Õ »    2 3  Œ   “ Œ Ã ¬ – »  2 0 1 2
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 2  ¡ – Œ …  2 4 6  ( 6 3 5 0 )

Фестивал Контра Санкция

Стр. 17

Смешно кино без пари
показват в Габрово

Стр. 2

Съюз „Единство” ще спасява
десните, Костов отказа

Стр. 23

Отнеха седемте титли на Ланс
Армстронг от Тур дьо Франс

Стр. 11

Мирослав Паскалев-Зорец
за протеста на родителите
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Констатация

Изгубеното поколение струва
на ЕС по 153 млрд. евро годишно

Стр. 8

Признание

Предлагат ген. Васил Делов
за орден „Стара планина”

Стр. 5

Близо 23% от домакинст-
вата в страната или повече от
1.6 млн. души живеят с по-мал-
ко от 214 лв. месечно. Това
показват данните на КНСБ за
издръжката на живот през
третото тримесечие. Редом с
поскъпването на храни, про-
мишлени стоки и услуги от
синдиката подчертават, че
ниското равнище на заплаща-
не, което в определена сте-
пен се поддържа изкуствено и
умишлено, генерира допълни-

Над 1.6 млн. българи са
под прага на бедността

Няколко
ÄÓÌÈ

Деси
ВЕЛЕВА

Когато майките и
възрастните хора са
принудени да излязат на
улицата, вместо да си
гледат децата и стари-
ните, значи има доста
гнили неща в системата.
Вчера родители на малки
деца направиха именно
това - забутаха колички
с бебета по жълтите
павета, за да напомнят,
че ги има, че не стоят
само по домовете си и не
чоплят семки в занема-
рената квартална гра-
динка. Със скромното си
присъствие доказаха, че
знаят и могат да се бо-
рят за правата си и за
извоюването на повече
придобивки за себе си и
за онези, които не искат
или не могат да си поз-
волят инициативността
да застанат пред Народ-
ното събрание, пред ме-
стната община или град-
ския площад.

Размахването на пам-
перси може да се възпри-
ема от управляващите и
от отдавна забравилите
как се отглежда малко
дете с присмех, но
всъщност е знак за от-
чаян порив на майките да
привлекат вниманието
върху най-беззащитната
част от българите. Оне-
зи, които тривиално оп-
ределят като бъдещето
на обществото и които
все още нямат думата -
буквално и преносно, за
да кажат какви са нуж-
дите им. Факт е, че деца-
та днес все повече се
пренебрегват - и в от-
глеждането, и във възпи-
танието, и в образовани-
ето. И докато се търсят
начини те да израстват,
без за тях да се правят
повече от минималните
разходи, няма как да не
очакваме, че в едно близ-
ко бъдеще същите тези
деца - станали политици
или чиновници, ще отго-
ворят със същата неза-
интересованост и негли-
жираност към останала-
та част на обществото.

Всеки четвърти наемен работник е ниско платенБъдещето
телно нарастване равнището
на бедността и на население-
то в риск от бедност и социал-
но изключване, с всички  про-
изтичащи от това негативни
преки и косвени социално-
икономически последици.

Около 27% от наетите у
нас са ниско платени работ-
ници, които Евростат опреде-
ля като “наети на пълно ра-
ботно време с брутна работна
заплата под 67% от медиан-
ната”. На минимална работна

заплата при пълно работно
време към края на юни 2012 г.
са наети 136 483 души, или
6.3% от всички наети. Въпре-
ки повишената минимална
заплата, равнището на нетния
й размер остава под официал-
ната линия на бедност, под-
чертават от синдиката. През
2012 г. нетният размер на ми-
нималната заплата е 222,08
лв., а официалната линия на
бедност - 236 лв. Това означа-
ва, че минималната заплата

не може да изпълнява своята
защитна функция и не може
да покрива минимално необ-
ходимите средства за
издръжка на ниско квалифи-
цирана и ниско платена ра-
ботна сила, категорични са от
КНСБ. Те настояват за пови-
шаване на минималното
възнаграждение на 330 лв. от
1 януари 2013 г., така че ней-
ният нетен размер от 259 лв.
да е над линията на бедност.

Майки от цялата страна поискаха повече финансови ангажименти от държавата
за отглеждането на децата на протест вчера пред сградата на парламента

ЗАЩО НЕ СА РЕШЕНИ ПРОБЛЕМИТЕ
НА ТРАКИЙСКИТЕ БЕЖАНЦИ

Стр. 16

Стр. 5

Стр. 6

«˙ÌÓÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎËÚÂ
Ó˜‡Í‚‡Ú ÚÂÊÍ‡ 2013 „Ó‰Ë-
Ì‡, Á‡‡‰Ë ÒÛ¯‡Ú‡ ÂÍÓÎ-
Ú‡Ú‡ ÓÚ ÂÒÂÌÌËˆËÚÂ Â ÔÓ‰
‚˙ÔÓÒ.

Стр. 3
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Снимка Мариета ТОМОВА
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нтернет пространството е
пълно със зловреден спам и
вируси, обединиха се вчера
участниците на втория регио-
нален форум по киберсигур-

коло 1000 деца са
настанени в приемни
семейства през
първото полугодие на

Интернет пълен със спам

1000 ДЕЦА СА НАСТАНЕНИ В ПРИЕМНИ СЕМЕЙСТВА

О ната политика Валентина
Симеонова. Тя откри конфе-
ренцията на Международна-
та организация по приемна
грижа с презентация за
процеса на деинституциона-
лизация в България.
Симеонова заяви, че в

момента в разширени
биологични семейства са
настанени 6000 деца. По
данни на министерството
утвърдените приемни семей-
ства са 1227. 304 от тях са
доброволни, а 923 - профе-
сионални. Зам.-министърът

обяви, че за областта на
приемната грижа е заделен
финансов ресурс от 15
милиона лева. Според нея
още 600 деца от институции
и в риск от изоставяне ще
бъдат настанени в приемни
семейства и семейства на

роднини и близки. Предвиж-
да се обхватът на ползвате-
лите на социални услуги в
общността да се увеличи с
най-малко още 700 деца, а
80 общини да бъдат вклю-
чени като доставчици на
услугата приемна грижа.

2012 г., докато през 2009 г.
техния брой е бил 168,
обяви вчера зам.-ми-
нистърът на труда и социал-

Над 1 млн. души дневно стават жертва на виртуални „вируси”
ят вид тероризъм ще бъде виртуалният
тероризъм. Според нея е напълно възмож-
но скоро терористите да осъществяват
намерения си без лични контакти, а само
в интернет. Цветкова коментира, че най-
застрашени са държавите с развити ком-
пютърни мрежи. Според нея проблемът
може да се разреши чрез комплекс от
мерки от юридически и организационен
характер, както и със създаването на на-
ционален орган, който да координира
действията между отделните ведомства в
борбата с киберпрестъпността.

На форума бе оповестено, че през
2013 г. ще бъде създаден Център по ки-
берпрестъпност, който ще е под ръковод-
ството на Европол. Съобщението за новия
орган дойде от Валери Андрианавали от
Главна дирекция “Съобщителни мрежи,
съдържание и технологии” на Европейска-
та комисия. “Признаваме и разбираме, че
не сме достатъчно подготвени не само на
национално ниво, но и на европейско и
световно ниво. Това ни мотивира да изгот-
вим стратегия, която цели да разгледа
този проблем на всички нива”, обясни тя.
Стратегията е разработвана от ЕК близо
година и предвижда законодателни пред-
ложения във връзка с насърчаване на ки-
берустойчивостта на технологиите.

Основни заплахи в мрежата са педофилията, кражбата на лични данни и
източването на банкови кредитни карти, коментира вътрешният министър Цветан

Цветанов, който също присъства на форума за киберпрестъпността

Съюз “Единство” в рамките на СДС
създават Надежда Нейнски, Мартин Ди-
митров и Ваньо Шарков. На пресконфе-
ренция в НС вчера тримата призоваха
лидерите на СДС и ДСБ за обединение.
Евродепутатът Надежда Нейнски напом-
ни, че последните социологически проуч-
вания показват, че самостоятелно явяване
на двете формации ще доведе до крах на
десницата. Тя изтъкна, че ако двете десни
партии се явят като коалиция, те ще се
представят достойно на вота 2013. Разде-
лението на десницата оставя без алтерна-
тива ГЕРБ и отваря напред пътя за парти-
ята на Меглена Кунева, поясни Нейнски.
Разцеплението е крачка назад в развити-
ето и за СДС и ДСБ и изправя дясно
мислещите хора пред нелогичен избор,
като отново ги принуждава да избират

Всичкият битум за
асфалт, който произвеж-
да и предлага Албания,
ще бъде изкупен от
България. Такава заявка
направи вчера преми-
ерът Бойко Борисов при
срещата си с албанския
си колега Сали Бериша
в Тирана. “Те могат да
изнесат битум за Бълга-
рия, това е най-добрият
битум, естествен. Има
пътища в България,
строени с албански
битум, които не са
мръднали вече 30
години. Толкова ни
трябва, колкото имате,
толкова можем да
вземем”, каза с усмив-

Депутатът от ГЕРБ Красимир Ципов най-вероятно
ще оглави вътрешната комисия в парламента, съобщи
вчера сайтът Медиапул. Това ще стане след като заме-
стник-председателя на НС Анастас Анастасов, който е
и шеф на комисията по вътрешна сигурност и общест-
вен ред, по всяка вероятност ще бъде избран след
около месец за конституционен съдия. Няма съмнание,

Красимир Ципов от ГЕРБ  ще оглави вътрешната комисия в НС
че той ще бъде “изпратен” в Конституционния съд, не-
зависимо от скромния му професионален опит.

ДУМА припомня, че Анастасов е завършил право в
академията на МВР, работил като съдия в Ямболския
районен съд, а след това и негов председател от 2000
г. до 2009 г. Другият “пратеник” на мнозинството в КС
най-вероятно ще е съдията от ВАС със спорна репута-

ция Венета Марковска. Анастасов ще бъде наследен от
депутата Менда Стоянова като зам.-председател на
Народното събрание. Мястото му на шеф на вътрешна-
та комисия пък ще бъде заето от приближения до
Цветан Цветанов Красимир Ципов, който в мандата на
Тройната коалиция бе експерт към правната комисия,
председателствана от Янаки Стоилов от БСП.

И
ност и киберпрестъпност за държавите
от Югоизточна Европа, който се прове-
де в столичния хотел “Хилтън”. Бяха опо-
вестени данни, според които всеки ден
над 1 млн. души стават жертва на 150
000 зловредни кода, който удрят компю-
трите им. 1/3 от всекидневните имейли
се оказват спам.

“Киберпрестъпността е като триглава-
та ламя, а причините за това са 3 - тя е
доходен бизнес, нискорисково и аноним-
но занимание”, анализира ам.-транспорт-
ният министър Валери Борисов. Той изра-
зи надеждите си, че форумът ще помогне
да се предложат решения за борбата с
тази ламя. Зам.-министърът подчерта, че е
необходимо да се постигне консенсус
около обща дефиниция на киберпре-
стъпността. Според него съществуват раз-
лични термини, използвани от военни, ИТ
специалисти и други, а определенията за
кибервойна, кибератака, кибершпионаж и
киберпрестъпленията също са спорни.

Зам.-министърът на отбраната Авгус-
тина Цветкова прогнозира, че следващи-

СЪЮЗ „ЕДИНСТВО” ЩЕ СПАСЯВА
ДЕСНИТЕ, КОСТОВ ОТКАЗА

между двете части на едно цяло - СДС
или ДСБ, подчерта тя. Тримата призоваха
ръководствата на СДС и ДСБ да прераз-
гледат всички решения, свързани с разде-
лението, и да започнат преговори за на-
миране на формулата на единството.

Малко след това на брифинг лидерът
на ДСБ Иван Костов заяви, че отказва да
води преговори за обединение със се-
гашното ръководство на СДС. Той при-
зна, че не споделя пораженческото по-
ведение на Нейнски, Димитров и Шарков,
според което разединени, двете партии
нямат шанс да влязат в парламента. От
думите на Костов стана ясно, че ДСБ не
иска съюз със СДС, защото ръководство-
то му сътрудничи с ГЕРБ и че е дошло на
власт след намесата на управляващите в
живота на десните партии.

Борисов ще изкупува
битума на Албания

ка Борисов.
Двамата премиери са
обсъдили и развитието
на европейския транс-
портен коридор номер 8,
който минава и през
България, и през Алба-
ния. Борисов обеща и
подкрепата на страната
ни за членството на
Албания в ЕС. Нашата
политика винаги е била
балансирана във
външнополитически план
и винаги сме твърдели,
че трябва всички държа-
ви - и България, и
Албания, и Македония, и
Косово, и Сърбия да
влязат в Европейския
съюз, заяви Борисов.

Той заяви, че е бил
много доволен, когато
Бериша му декларирал,
че в Косово християн-
ските паметници и
манастирите, се пазят и
се съхраняват. Бериша
покани български
бизнесмени да инвести-
рат в нови водноелектри-
чески централи в Алба-
ния. За срещата с
албанския премиер
делегацията с Борисов
летя с два военни
самолета “Спартан”,
защото правителственият
еърбъс беше зает, за да
превозва делегацията
на президента Росен
Плевнениев в Израел.
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Цитат на деняЦитат на деня

Íà êîéòî êóðñúò ìó å êúì
ÃÅÐÁ, âúðâè êúì àéñáåðãà‘Зам.-председателят на ДСБ Радан Кънев за бъдещето на България,

ако не промени посоката си

Жителите и гостите на с. Смилец, община Стрел-
ча, с курбан отпразнуваха храмовия празник на
църквата “Свети Иван Рилски”. Светата литургия
бе отслужена от отец Сергей в присъствието на
кметския наместник на селото Ангел Кукуванов

и кмета на община Стрелча Иван Евстатиев.
По повод празника кметът Иван Евстатиев

дари на храма икона на Света Богородица.
Църквата “Св. Иван Рилски” в село Смилец е
строена в продължение на 4 години от 1892 г.

до 1896 година. Открита е на 22.09.1896 година.
Според светото писание на тази дата е заченат
Св. Иван Рилски, затова и църквата носи името

на един от най-почитаните български светци.
Един от инициаторите за построяването на божия

храм е Ноно войвода, родом от село Смилец,
участник в Априлското въстание.

Майки протестираха срещу
политиката на държавата

яколко десетки май-
ки и няколко бащи с
малки деца излязо-
ха пред парламента
на протест срещу

По 50 лв. да станат
месечните надбавки за
всяко дете и да отпадне
подоходният критерий от
догодина, надбавките за
деца с увреждания да се
увеличат от 189 на 217
лв. За това настоява
БСП, съобщи за ДУМА
Драгомир Стойнев,
председател на парла-
ментарната комисия по
труда и социалната по-
литика. “Минималният

Обединението на жените
социалистки в БСП подкрепя
общонационалния протест на
майките и застава зад техните
справедливи искания. “Счита-
ме, че последните години на
замразени доходи и не-
прекъснато увеличаваща се
инфлация държавата и управ-
ляващите от ГЕРБ не направи-

Стотици родители се събраха
на национален протест в страната
с искания за подпомагане на
семействата с малки деца

Деси ВЕЛЕВА заяви майка на петмесечно
бебе.

Другото основно искане на
събралите се бе за увеличение
на детските надбавки, които в
момента са 35 лв., както и сума-
та да се получава от всички
деца, без обвързване с мини-
малния доход на семейството.
Облекчени условия за кредити
за семейства с деца до 18 годи-
ни и подобрени условия в ясли
и детски градини също са сред
исканията на родителите.

Много от майките, събрали се
в София, заявиха, че са готови,
ако се наложи, да се върнат на
работа и преди изтичането на
майчинството им, но само при
гъвкаво работно време. Затова
те искат да се направят промени
в Кодекса на труда, които да
дават повече права на работе-
щите майки с деца до 8 години.
Въпреки че повечето родители
не очакваха управляващите да
обърнат внимание на протес-
та им, те заявиха категорично,
че ще продължат да се съби-
рат. Няма да оставим децата
си в сиропиталищата, защото
не са ни чули, посочи Христи-
яна Трупчева, майка на седем-
месечно момченце.

Майките бяха подкрепени
и от общинския съветник от
БСП Борис Цветков, който
отново настоя за създаване
на повече места в детските
ясли и градини. Според него
исканията на родителите са
справедливи и трябва да
бъдат подкрепени не само на
думи, но държавата да пока-
же, че се грижи за младите
хора и децата им.

След около час тих про-
тест родителите с изнервени-
те и гладни бебета започна-
ха да се разотиват с обеща-
нието, че ще продължат да
притесняват властта с иска-
нията си.

БСП настоява за 50 лв. надбавки за всяко дете
Аида ОВАНЕС праг на бедност в стра-

ната е 241 лв. и да за-
мразяват тези пари на
240 е скандално, т.е. де-
цата трябва да свикнат
да живеят в бедност още
от раждането си”, комен-
тира Стойнев.

Според изчисленията
на експертите обезщете-
нието за майчинство на-
малява заради промене-
ната база за изчислява-
нето му - от 12 месеца
през 2009 г. на 24 месе-
ца през 2012 г. От това

всяка майка на малко
дете губи месечно поне
по 26 лв.

От БСП настояват
майчинските за гледане
на дете от 1 до 2 г. да
следват ръста на мини-
малната заплата и дого-
дина да станат 310 лв. В
момента те са 240 лв. и
са непроменени повече
от 3 години.

Подкрепяме изцяло
протестите на майките -
случващото се е геноцид
над младите семейства,

категоричен е Стойнев.
Над 820 хил. млади
българи са напуснали
страната през последни-
те 20 години, още по-тре-
вожно е, че от края на
2009 г. досега рязко на-
малява раждаемостта,
което е знак, че младите
семейства нямат сигур-
ност, поради което отла-
гат раждането на деца,
обяснява председателят
на парламентарната ко-
мисия по труда и соци-
алната политика.

ЖЕНИТЕ СОЦИАЛИСТКИ
ПОДКРЕПЯТ ИСКАНИЯТА

ха нищо в подпомагането на
българските родители”, пишат
от обединението. Според
жените социалистки от ГЕРБ
отнемат правото на майките да
получават сума, обвързана с
минималната работна заплата
от 310 лева, с направеното
предложение през втората
година от майчинството раз-

мерът на добавката да остане
240 лева. “Това ще е поредна-
та гавра със социалното
положение на българското
семейство и за сетен път ще
принуди младите хора да
потърсят своя път - за тях и
децата им, извън страната”, се
казва в становището на обе-
динението.

Снимка Мариета ТОМОВА

Майки от София
протестираха пред

Народното събрание,
пазени от полицията

Александра Методиева от Плевен,
която е студентка в УНСС, също се

включи в протеста пред НС
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Майки от Шумен започнаха подписка с искане за увелича-
ване размера на майчинските и детските надбавки. Те също
са се организирали чрез фейсбук. Около 40 млади жени се
събраха да изразят исканията си в градинката до общината
в Шумен. Те нямаха официално разрешение за протест, но
обясниха, че се събират, за да поговорят по темата и да
решат как да действат занапред.

Протестът в Пловдив също не беше официално разрешен.
Около 50 майки се събраха пред сградата на общината, за да
подкрепят националния протест. Част от лозунгите, които те
издигнаха, бяха: “Искаме увеличениe на детските надбавки
на 50 лева”, “Достойното съществуване на майка с дете с 249
лева е невъзможно за нашите деца - за децата на България,
за нашето бъдеще”. Варна беше другия голям град, който се
включи в национални протест. Протестиращите майки комен-
тираха, че броят на родителите във Варна е в пъти по-голям
от събралите се. Майки от Самоков пратиха пакет памперси
на финансовия министър Симеон Дянков, за да му напомнят
какво е направил за тях. Десетина майки от града излязоха
със своите деца и поискаха повече пари, за да отглеждат
спокойно бебетата си. Родители се събраха, за да протести-
рат и в Благоевград, Елин Пелин, Левски.

политиката за стимулиране на
раждаемостта и подпомагане
на семействата. Те се организи-
раха в социалната мрежа фейс-
бук, където групата има над
1800 членове. Част от тях изля-
зоха вчера в София, Варна,
Пловдив, Бургас, Сливен, Шу-
мен, Стара Загора, Плевен и др.

Не носим плакати, нашите
деца са лозунгите ни, заявиха
родителите, събрали се вчера
пред Народното събрание в
столицата. Те опитаха да проте-
стират непосредствено пред
централния вход на Народното
събрание, но полицаите не им
позволиха с мотива, че трябва
да се осигури зона за сигурност.
Преди да се върнат до памен-
тика на Цар Освободител, май-
ките размахаха памперси в знак
на протест.

Те напомниха, че искат само
да могат да гледат спокойно и
достойно децата си. Майките
отново заявиха част от своите
искания, с които държавата
трябва да стимулира раждане-
то на повече бебета. Обезщете-
нието за отглеждане на дете до
2 години трябва да е обвързано
с минималната работна запла-
та, това е основното ни искане,
заяви Николета Маринова, май-
ка на едногодишната Теодора.
Според нея не е редно тя да
получава 240 лв. за втората го-
дина, а минималната заплата да
е 290 лв. Схващането, че българ-
ските майки през втората годи-
на са едва ли не храненици на
държавата, е напълно погреш-
но, тъй като докато са работе-
ли, са им удържали осигуровки
и за майчинство и раждане,

Подписка на недоволните
тръгна в Шумен
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Търговете ще се проведат в сградата на Столичната общин-
ска агенция за приватизация, площад “Славейков” 6, I-ви етаж.

Депозитите се внасят по банкова сметка на Столичната об-
щинска агенция за приватизация при  “Общинска банка” АД,
клон “Врабча”, ул. “Врабча” №6, София, (сметка № BG 49 SOMB
9130 33 26474601, BIC на “Общинска банка” АД - SOMBBGSF).
Краен срок за внасяне на депозитите -   всеки работен ден, но
не по-късно от деня, предхождащ търга.

Тръжната документация се закупува в  Столичната общин-
ска агенция за приватизация, пл.”Славейков” 6, I ет,  стая №.4,
всеки работен ден,  в приемното време -  от 14 до 16 часа, до
указания в таблицата срок.

Срок за подаване на предложения за участия в търга  -
всеки работен ден, но не по-късно от деня, предхождащ търга,
в приемното време на СОАП -  от 14 до 16 часа, стая №2.

СТОЛИЧНАТА  ОБЩИНСКА АГЕНЦИЯ ЗА ПРИВАТИЗАЦИЯ

О Б Я В Я В А

ПУБЛИЧНИ ТЪРГОВЕ С ЯВНО НАДДАВАНЕ ЗА ПРОДАЖБАТА НА

етирима нови член-кореспонденти
бяха избрани вчера от Събранието
на академиците в БАН - в областта
на биологическите науки, дейци на
изкуството и в сферата на изкуство-
знанието.

В биологическите науки на обяве-
ните две места са избрани двама про-
фесори от софийския университет -
Здравко Лалчев и Румен Панков. В
тази научна област номинираните
кандидати бяха 13. За творци на изку-
ството бе обявено едно място, но и
кандидатът бе един - писателят Алек-
сандър Попов (Алек), автор на рома-
на “Мисия Лондон”. Той получи звани-
ето вчера. В областта на изкуствозна-
нието за едно място се конкурираха
две кандидатки - проф. Светлана Ку-
юмджиева от Института за изследва-
не на изкуствата при БАН бе избрана,
като спечели на балотаж срещу проф.
Мила Сантова от Института за етно-
логия и фолклористика-БАН. Избори-
те продължават утре.

Неизплатени работни заплати са при-
чината работницте от ВМЗ-Сопот да под-
готвят протест. В понеделник те обявиха,
че днес ще излязат на едночасова преду-
предителна стачка. Решението за актив-
ния им протест бе взето по време на об-
щото събрание на работници и синдикати,
което се проведе пред управлението на
предприятието вчера в обедната почивка
на служителите. Стачката бе анонсирана
от председателя на синдиката “Подкрепа”
в завода Димитър Атанасов.

усенец заведе дело срещу
община Русе заради лошо
поддържани подлези, които
индиректно доведоха до
смъртта на 16-годишната му

Като катастрофално
определят състоянието
на здравеопазването в
страната делегатите на
55-ия Извънреден събор
на БЛС, провел се в Рав-
да. В приетата деклара-
ция, адресирана до пре-
зидента, Народното
събрание, Министерския
съвет и МЗ, се подчерта-
ва, че един от основните
проблеми в системата е
хаосът в нормативната
уредба. НЗОК на практи-
ка е одържавена, поли-
тически подчинена струк-
тура, разпределяща об-
ществени средства на
бюджетен принцип, кате-
горични са лекарите.

Според БЛС изпълни-
телната власт не прилага
Закона за здравното оси-
гуряване в частта му за
събиране на задължител-
ни здравни осигуровки.

Работници от ВМЗ-Сопот
излизат на протест
Ще има общо събрание, а не стачка, заяви директорът на предприятието инж. Иван Стоенчев

Работницте настояват сметките на
предприятитето да бъдат отблокирани, за
да се изплатят заплатите им. ДУМА при-
помня, че Националната агенция по при-
ходите запорира сметките на завода за-
ради дългове към държавата. Действията
на НАП оставиха служителите в предпри-
ятието без заплати за август, не са из-
платени и два от авансите. Днес работни-
ците от ВМЗ-Сопот ще стачкуват между
12,20 и 13,20 часа. Ако искането им не
бъде удовлетворено, работниците ще

продължават да стачкуват, предупреди
Атанасов. Той бе категоричен, че хората
може да стигнат и до блокиране на Под-
балканския път.

“Все пак ВМЗ е държавна фирма и
държавата трябва да има политика спря-
мо нея, защото това са технически гра-
мотни хора”, коментира синдикалният
шеф. Атанасов добави, че по два пъти
всеки ден в предприятието влиза линей-
ка, защото хората вече не издържат на
напрежението - някои от тях са с

прекъснат ток, а други нямат пари за хляб.
“Ние проблеми с директора на предпри-
ятието Иван Стоенчев нямаме”, обясни
Атанасов. По-късно през деня директорът
на завода обяви, че няма да има стачка,
а общо събрание на открито. Стоенчев
съобщи още, че на работниците вече са
изплатени по около 100 лв. В петък се
разблокираха нашите сметки за няколко
дни и успяхме да подсигурим 100 000 лв.,
за да платим част от задълженията към
работниците, обясни той.

Лекарският съюз: Състоянието на
здравеопазването е катастрофално

От БЛС се обявяват
против бюджетното раз-
пределение на средства-
та в здравеопазването и
настояват за повече
средства за сектора и
ново остойностяване на
медицинските услуги.
“Работим в условията на
нормативна смесица от
задължително здравно
осигуряване, допълни-
телно здравно застрахо-
ване и бюджетно разпре-
деление на средствата”,
пише в декларацията.
Съсловната организация
настоява да се изработи
единна национална
здравна стратегия, отго-
варяща на европейската
политика в областта на
здравеопазването. Лека-
рите предлагат да се
повиши относителният
дял от БВП за здравео-
пазване поне до 7% и

включване на не по-мал-
ко от 70% публични
средства, което е мини-
малната препоръчителна
стойност за страните в
ЕС.

Да се определят хора-
та, които подлежат на
социално подпомагане, и
да се регламентира за-
коново кой и как ще за-
плаща дължимите на ле-
чебните заведения суми
за използваните от тази
категория лица медицин-
ски услуги, настояват от
БЛС.

Делегатите настояват
също така президентът
да свика Съвета за наци-
онална сигурност, къде-
то да бъде разгледано
здравното състояние на
нацията като един от ос-
новните ангажименти на
правителството, респек-
тивно на МЗ.

Русенец съди общината заради
смъртта на дъщеря си

Р
дъщеря. На 20 май 2009 г. отличничка-
та от Математическата гимназия Петя
бе прегазена от ТИР на бул.”България”
в града, докато бързала да вземе авто-
бус за училище.

Баща й Пламен Митев обвинява
местната управа, че не е създала не-
обходимите условия за преминаване
през подлезите на булеварда. “Тогава
хората нямаха друг избор освен да
пресичат пътното платно заради
невъзможността за преминаване през

подлезите”, категоричен е почернени-
ят родител. Заедно с адвоката си той
иска да докаже, че подлезът е бил
практически неизползваем - на място-
то е липсвало осветление, имало е
камари с боклуци и е бил свърталище
на проститутки.

Искът е за 10 000 лв. Ако спечели
делото, Митев възнамерява да преведе
парите по сметките на два от детските
домове в града. Вчера адвокатът му
предложи споразумение на юриста на
община Русе, но преди да се вземе
такова решение, трябва да стане ясно
и становището на кмета на Русе Пла-
мен Стоилов. Делото бе отложено за
14 ноември.

Избраха четирима нови
член-кореспонденти

Ч
Противопожарно обучение се проведе вчера в хасковската професионална гимназия по

дървообработване и строителство “Цар Иван Асен Втори”. По сигнал, подаден със
сирена, учениците прекратиха учебните занятия и напуснаха сградата, след което

пожарникарите проведоха демонстрация за гасене с пожарогасители

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Община Брацигово, на основание Заповед №РД - 619/
10.10.2012 година на кмета на община Брацигово за про-
дажба на стояща дървесина на корен по чл.49, ал.1, т.1 от
Наредбата за условията и реда за възлагане на дейности
в   горските територии държавна и общинска собственост
и за ползването на дървесни и недървесни горски продук-
ти, организира продажба на иглолистна дървесина чрез
възлагане на добив, чрез търг с явно наддаване на следния
обект, при следните условия:

1. Обект №1, отдел 167 “в” 1285 куб.м лежаща маса,
иглолистна строителна дървесина, с начална цена 83 962
лв. без ДДС, дървесен състав б.б и смърч, с гаранция за
участие в размер на 3% или 2518.86 лв. и цена на тръжна
документация 150 лева без ДДС;

2. Търгът ще се проведе от 10.00 часа на 15.11.2012
година в сградата на Младежкия дом, гр. Брацигово;

3. Тръжната документация може да се закупи от касата
на общината всеки работен ден до 17.00 часа на 13.11.2012
година включително, като преди закупуването й кандида-
тите  имат право да се запознаят с нея;

4. Гаранцията за изпълнение на договора е в размер на
5% от достигнатата цена;

5. Оглед на обектите може да бъде направен от
26.11.2012 до 13.11.2012 година, в рамките на работния
ден, след представяне на документ за закупена тръжна
документация;

6. Гаранцията за участие се внася в брой в касата на
общината или по банкова сметка BG 88 SOMB
91303332969601; BIG SOMB BSF, при “Общинска банка” АД
- клон Пещера;

7. В търга могат да участват  кандидати физически и
юридически лица - търговци по смисъла на Търговския
закон, които са регистрирани на територията на община
Брацигово и имат на същата територия дървопреработващи
предприятия. Кандидатите да отговарят на изискванията на
чл.235 и чл.241 от Закона за горите.

Срокът за регистрация на кандидатите е до 17.00 часа
на 14.11.2012 година в деловодството на  община Браци-
гово;

8. Повторният търг ще се проведе на 29.11.2012 година
от 10.00 часа в сградата на Младежкия дом - гр. Брацигово;

9. Заплащането на достигнатата тръжна цена се
извършва според клаузите на проектодоговора.

Справки и информация на тел:03552/20-65; вътр. 115

ВАСИЛ ГЮЛЕМЕТОВ
Кмет на община Брацигово

О Б Щ И Н А     Б Р А Ц И Г О В О

О Б Я В А

В края на септември на един
български гражданин са му били нуж-
ни 562,61 лв. месечнo, за да преживява
прилично. Това показват данните на
КНСБ за издръжката на живота, които
съобщи президентът на синдиката Пла-
мен Димитров. Само 3 месеца по-рано
бяха достатъчни 547,20 лв., а за сеп-
тември 2011 г. - 531,04 лв. В сравнениe
със септември 2009 г. издръжката на
живот за един човек се е увеличила с
84,28 лв. Месечният доход на 4-членно
семейство (2 възрастни + 2 деца) би
трябвало да е 2250 лв., за да се храни
и да посреща разходите на домакинст-
вото, да ползва медицински и образо-
вателни услуги, да се облича и по
възможност да се развлича.

На годишна база средното

Над 1.6 млн. българи живеят
под прага на бедността
Семестриалните такси за държавни ВУЗ и колежи се увеличили с близо eдна четвърт

Аида ОВАНЕС поскъпване на храните отбелязва ръст
от 6,4%, а само за тримесечието - от
3,4%. Неефективен се оказа опитът на
правителството за “замразяване” на
цените на 10 основни хранителни сто-
ки - предприетата мярка имаше по-ско-
ро популистки характер за проява на
социална отговорност към бедните до-
макинства, коментират от синдиката.
През изминалото лято са поскъпнали
дори плодовете и зеленчуците, които в
други години поевтиняваха. Българинът
е плащал повече и за издръжката на
жилището си (с над 4%), и за тока,
увеличили са се и транспортните му
раходи (с 3.6% спрямо предходното
тримесечие и с 6.3% на годишна база).
Рязък скок има на семестриалните так-
си - с 24.1% за държавните универси-
тети и с 22,5% за държавните колежи.

Границата на бедност вече е 213,61

лв. за човек. Става въпрос за общата
стойност на 77 жизнено важни стоки и
услуги за физическо оцеляване, които
са поскъпнали с 4,2% спрямо предход-
ното тримесечие. С доход до 214 лв. на
човек живеят около 23% от домакинст-
вата в страната - тоест всяко пето се-
мейство е под прага на бедност. С общ
доход на човек от домакинството до
290 лв. (минималната заплата) са 50%
от домакинствата в страната. В около
16% от домакинствата доходът на чо-
век е над 562,61 лв.

Инфлацията оказва съществено вли-
яние върху спестяванията на хората,
независимо дали те са под формата на
депозит или под друга форма. Лихвите
по депозити не успяват да покрият ин-
флацията, която реално “изяжда” поку-
пателната стойност на спестяванията.
“На този фон крайно неуместни са на-

меренията на правителството за данък
върху лихвите по депозита”, коменти-
рат от КНСБ и цитират данните на БНБ,
според които общият брой на депози-
тите е 12,262 млн., като 75.5% от тях са
до 1000 лв. Темпът на намаление на
броя на депозити в тази група е по-
силно изразен, категорични са експер-
тите от КНСБ. В тази категория депози-
ти са и дебитните карти за превод на
заплати, пенсии, обезщетения за май-
ки за гледане на дете и др. Относител-
ният дял на депозити в размер над
1000 до 5000 лв. е 14.1%. Ако през
второто тримесечие на 2011 г. бълга-
ринът средно е теглил по 20,8 лв. от
спестяванията си, то през т.г. е теглил
по 32 лв. Успоредно с това относител-
ният дял на вноските намалява: през
второто тримесечие на 2011 г. средно
е внасял по 13,7 лв., а през т.г. 18,6 лв.

Работници почистиха вчера статуята-символ на София

Снимка Мариета ТОМОВА

След отказ на общинския съвет на Кърджали да удостои ген.
Васил Делов със званието почетен гражданин на Кърджали стар-
тира подписка за удостояването на освободителя на града с
орден “Стара планина”. Инициатор на подписката е областният
координатор на ГЕРБ и народен представител Цвета Караянчева.
Тя уточни, че 54 граждани на града са взели решение за провеж-
дането на национална инициатива за събиране на подписи.

Идеята за подписката възникнала след опорочения в неделя
празник на града, когато на тържествена сесия ДПС отказа да
подкрепи номинацията на генерал Васил Делов за посмъртното
присъждане на званието “почетен гражданин”.

Академик Георги Марков коментира отказа на ДПС да удосто-
ят ген. Делов с почетен гражданин на града като незаслужен.
“Ген. Васил Делов заслужава посмъртно да е почетен гражданин
на града и има такава възможност. Той е един достоен български
военачалник и е обидно да му се отказва ролята, която той е
играл в Балканската война”, категоричен бе академикът. Според
вътрешния министър Цветан Цветанов с това си действие ДПС са
се впуснали отрано в предизборна кампания.

В същото време от ВМРО поискаха разпускане на общинския
съвет в града и настояха за оставките на общинските съветници
от ДПС. На символичен протест представители на ВМРО ще се
съберат днес пред централата на ДПС в София.

Тема с продължение

Обявената за вчера блокада
на автомагистрала “Тракия” от
служители и работници на фир-
ми подизпълнители на лот 4,
който свързва Ямбол и Карнобат,
бе отложена. 12 строителни фир-
ми, работещи на магистралата,
се отказаха от блокирането й, за-

ред Върховния касационен съд прокура-
турата поиска вчера връщане на делото
срещу бизнесмена Христо Ковачки за
ново разглеждане. Причината е, че съдът
не е отчел всички доказателства, показ-
ващи вината на Ковачки, когато делото
се е водило на по-ниска инстанция. По
думите на прокурора по време на проце-
са също така е било игнорирано изявле-
ние на един от свидетелите по делото.
Пред съдебния състав беше представено
и писмо от Софийска градска прокурату-
ра, засягащо допуснати грешки по време
на съдебния процес.

ДУМА припомня, че разследването сре-
щу Ковачки започна преди три години през
октомври. Тогава той остана на свобода
срещу рекордната за България гаранция
от 200 000 лв. През април 2011 той получи
условна присъда от 3 години от Софийския
градски съд за данъчни престъпления за
над 16 млн. лв. Година по-късно беше оп-
равдан изцяло от Апелативния съд.

ВКС ще реши до месец дали да
потвърди присъдата или да върне делото
за ново преразглеждане.

Тримата ученици от
Професионалната гимна-
зия по транспорт в Доб-
рич, станали известни
около качената във фейс-
бук снимка, на която се
гаврят с портрети на ве-
лики българи, са отстра-
нени от училище и ще
преминават в самостоя-
телна форма на обуче-
ние. Това стана ясно от
решението на педагоги-
ческия съвет на гимнази-
ята вчера.

“Това означава само-
стоятелно обучение и явя-
ване на изпити в края на
учебната година. Те имат
още една година за
завършване на средното
си образование - XII клас,
но не е сигурно дали ще
бъдат върнати в училище-

ПРАВЯТ ПОДПИСКА
ЗА УДОСТОЯВАНЕТО
НА ГЕН. ВАСИЛ ДЕЛОВ
С ОРДЕН „СТАРА ПЛАНИНА”

ПРАВЯТ ПОДПИСКА
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Отложиха блокирането на магистрала „Тракия”
щото са получили уверения, че
Агенция “Пътна инфраструктура”
ще съдейства за изясняване на
ситуацията и днес се предвижда
среща между спорещите страни.
Недоволните са категорични, че
ако не се стигне до решение,
протестът ще продължи, а маги-

стралата край Ямбол ще бъде
блокирана.

ДУМА припомня, че строите-
ли на магистралата предупреди-
ха, че ще излязат на протест и
ще затворят магистралата зара-
ди неизплатените им заплати за
седем месеца.

Отстраниха от училище
ромските ученици
от Добрич
Дана РУСЕВА то след година”, коменти-

ра шефът на Регионалния
инспекторат по образова-
нието Петър Петров. Спо-
ред него това е най-теж-
ката мярка. Другите са
преместване в друго учи-
лище, но в Добрич няма
подобно с такъв профил,
или предупреждение.

По повод посещение-
то на представители на
ВМРО в гимназията Пет-
ров заяви, че се създава
напрежение, което не е от
полза за никого. Трите
момчета досега не са
били контингент на детска
педагогическа стая и сре-
щу тях не е имало възпи-
тателни дела, съобщи Ро-
сица Добрева, председа-
тел на Комисията за бор-
ба с противообществени-
те прояви на малолетните
и непълнолетните.

Прокуратурата
иска ново дело
срещу Ковачки

П
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оредните прогнози за цена на хляба от 2
лева за килограм се появиха в публичното
пространство през последните дни. Зърно-
производителите обясниха тези очаквания
с лошите климатични условия. Заради су-

По окончателни данни на
Националния статистически
институт (НСИ), потвърдени без
резерви от Евростат, през 2011
г. сектор “Държавно управле-
ние” отчита бюджетен дефицит
от 1,535 млрд. лв., или 2,0% от
БВП, съобщиха от НСИ.

По подсектори на сектор
“Държавно управление” дефи-
цитът в “Централно управле-
ние” е в размер на 1,702 млрд.
лв. - 2,3% от БВП, и в подсектор
“Местно управление” - 19 млн.
лв., а подсектор “Социалнооси-
гурителни фондове” реализира
излишък от 186 млн. лв., или
0,2% от БВП.

Дългът на България за 2011
г. е в размер на 12,290 млрд.
лв., или 16,3% от БВП.

Статистическата информа-
ция за дейността на сектор
“Държавно управление”, вклю-
чително за дълга, дефицита и
излишъка, се изготвя по хар-
монизирана методология на
ЕС. В изпълнение на Регла-
мент на Съвета 479/2009 за
прилагане на Протокола за
процедурата при прекомерен
дефицит всяка държава член-
ка предоставя на Евростат (ЕК)
предварителни данни за дефи-

Пак прогнози за
хляб по 2 лева
П

Производители очакват и 2013 година да е тежка

шата под въпрос е реколтата от есенниците, потвърди
в ефира на БНТ Ангел Вукодинов, председател на
Асоциацията на зърнопроизводителите в България,
цитиран от Investor.bg

Вукодинов коментира още, че държавата не е
изпълнила няколко искания, обещани през послед-
ните две години. Едно от тях е ангажиментът за на-
маляване на акцизите за горивата за земеделски
нужди. През тази година и директните плащания за
единица площ намаляха от 10 на 3 лева. В бюджет
2013 година директни плащания за зърнопроизводи-
телите съвсем липсват”, коментира още Вукодинов.

Той потвърди, че в други държави има добре

развит застрахователен пазар и земеделците могат
да се защитят от неблагоприятни условия, а не да
разчитат само на помощи от държавата. Според
председателя на зърнопроизводителите обаче у нас
няма застраховател, който да предоставя застрахов-
ка срещу суша.

Вукодинов обвини правителството в специално
отношение към търговците на зърно, за сметка на
производителите. “Имаме информация, че в Европей-
ската комисия е изпратено искане за дерогация и
намаляване на ДДС при търговия със зърно. В също-
то време земеделските производители купуват всич-
ко с ДДС”, допълни Вукодинов.

За председателя на Държавната комисия по сто-
ковите борси и тържищата (ДКСБТ) Едуард Стойчев
е нереалистично цената на хляба да достигне 2 лева.
Той обясни, че трябва да стане съвпадение от много
фактори - реколтата да е много лоша в региона, да

се наложи внос от трети страни (извън ЕС), и то от
голямо разстояние, за да стигне до такива високи
цени.

Стойчев посочи още, че около 60-70% от пшени-
цата, произведена в България, се изнася. “Така че и
при много лоша реколта зърненият баланс сигурно
ще бъде гарантиран”, допълни още той.

В петък, в специална декларация до председате-
ля на Народното събрание Цецка Цачева и до пре-
миера Бойко Борисов зърнопроизводителите се оп-
лакаха, че държавата ги изоставя в тежък момент.
Копие от декларацията е изпратена и до Министер-
ство на земеделието и храните (МЗХ).

НСИ:
2% бюджетен дефицит през 2011 г.

цита/излишъка и дълга за от-
четната година към 31.03. на
следващата година и оконча-
телни данни - към 30.09. на
следващата година.

Разликата между предвари-
телните и окончателните данни
за дефицита от 40,4 млн. лв. се
дължи на получаването на окон-

чателни данни за: постъпления-
та от данъци; годишните отчети
за дейността на държавните
болници и публичните дружест-
ва, класифицирани в сектор
“Държавно управление”, и окон-
чателни данни от оборотните
ведомости на бюджетните еди-
ници и общините.

Въпреки жалба на конку-
рент договор за разпростра-
нение на винетките с консор-
циума на “Български пощи” и
“ВИП Секюрити” може да
бъде сключен предварител-
но. Това гласи решение на
Комисията за защита на кон-
куренцията (КЗК) от 10 ок-
томври. КЗК още не се е про-
изнесла по същество по жал-
бата на другия участник в
търга за винетките - обеди-
нение на “СИБанк” и “Г4С
Секюрити Сървисиз Бълга-
рия”, съобщава Mediapool.

Предварителното изпълне-
ние на решението на Агенция
“Пътна инфраструктура” е до-
пустимо, тъй като навременно-
то разпространение на винет-
ките е в защита на държавни-
те и обществените интереси,
мотивират се от КЗК. От заба-
вянето на обществената
поръчка ще настъпят сериоз-
ни негативни последици за
фискалната политика на
държавата и за шофьорите, се
казва още в решението на
комисията.

“СИБанк” и “Г4С Секюрити
Сървисиз България” бяха от-
странени на етап технически

Държавата бърза с
договора за винетките

оферти. В пътната агенция бе
отворено ценовото предложе-
ние само на пощите и “ВИП
Секюрити” - комисиона от
4,49% от приходите от про-
дажба на стикери, които са
около 200 млн. лв. годишно.
Поръчката е за 4 години. От-
страненият участник твърди в
жалбата си, че предложена-
та от него цена е по-ниска и
е от обществен и държавен
интерес да бъде класиран на
първо място. КЗК обаче няма
как да приеме този довод, тъй
като предложената от “СИ-
Банк” и “Г4С Секюрити Сърви-
сиз България” цена остава не-
известна, а техническата им
оферта не отговаря на усло-
вията на възложителя - пътна-
та агенция.

Най-вероятно жалбата ще
бъде отхвърлена, но въпреки
това държавата бърза да
сключи договор с избрания
от нея изпълнител. Три дни
след внасяне на жалбата
шефът на пътната агенция
Лазар Лазаров е поискал
КЗК да му позволи предва-
рително изпълнение на ре-
шението за възлагане на
обществена поръчка.

В Румъния се появи нов вид
услуга на железопътния транс-
порт - чартърни влакове, съоб-
щи vesti.bg, като се позовава
на ИТАР-ТАСС.

Представител на румънска-
та държавна железопътна ком-
пания ЧеФеРе обясни, че вече
всяко физическо или юридиче-
ско лице ще може да резерви-
ра отделен вагон или цял влак
до която и да е точка от стра-
ната. Клиентът има възможност
да избере състава, типа на ва-
гоните, наличието на ресто-
рант и други услуги.

Започналият през януари
пилотен проект за железопъ-
тен чартър показа, че тази
услуга все още не се ползва
с особена популярност и
трябва да бъде допълнително
развита.

За целия този период бяха
осъществени общо 16
чартърни превоза, от които 11
с туристически цели и пет - за
заснемането на филми, а
държавната компания е полу-
чила приходи от 200 хил. евро.
Авторите на проекта обаче са
оптимисти и се надяват, че с
наближаващите коледни и но-
вогодишни празници броят на
клиентите ще се увеличи.

Чартърни влакове
предлагат в Румъния

Причините да се търсят
нови форми на обслужване в
румънския железопътен сектор
са свързани с кризата, която
обхвана този отрасъл - общият
обем на дълговете на жп ком-
панията достигна 450 млн.
евро и този показател ежегод-
но се увеличава с 50 млн. евро.

Съгласно договореностите
с Международния валутен
фонд правителството на Румъ-
ния се ангажира с приватиза-
цията на губещата компания до
края на годината. През септем-
ври обаче Върховният съвет за
национална отбрана на Румъ-
ния отхвърли стратегията за
приватизация на жп линиите,
така че продажбата им беше
отложена за неопределен пе-
риод.

ДУМА припомня, че преди
година БДЖ предложи т. нар.
царски влак за сватби, рожде-
ни дни и други празници.

Европейската комисия (ЕК) даде разреше-
нието си за сделката за продажбата на БТК.
Компанията ще бъде съвместно управлявана от
руската VTB Capital (ВТБ) и българската Корпо-
ративна търговска банка, гласи съобщението
на комисията, цитирано от Investor.bg.

Сделката, след която двете банки получиха
контрол върху телекомуникационната компания,
е била разгледана по опростената процедура.

VТВ е финансова институция, активна в раз-
лични сектори по целия свят, допълват от ЕК.
Що се отнася до Корпоративна търговска бан-
ка, дейността й е съсредоточена в България.

В началото на август чрез съобщение на
БФБ-София собственикът “НЕФ Телеком Бълга-
рия” съобщи за продажбата на телекома. Наче-
ло на този консорциум преди време стоеше
застрахователната компания AIG. Тя търсеше
активно купувачи на оператора в продължение
на няколко месеца.

Два месеца, след като стратегическият ин-
веститор Turkcell получи официално уведомле-
ние, че кредиторите на телекома прекратяват
усилията си да намерят купувач, се оказва, че
все пак сделка ще има, но не с турската компа-
ния.

Според предложените от инвеститорите ус-
ловия за преструктуриране, те ще предоставят
130 млн. евро на старшите обезпечени креди-
тори срещу мажоритарно дялово участие, като
миноритарен дял ще остане за старшите обез-
печени кредитори. Дългът на концерна ще бъде
намален до 588 млн. евро. Офертата включва
възможности за старшите обезпечени кредито-
ри да продадат експозицията си на инвестито-

Сделката за БТК получи
зелена светлина от ЕК

рите по време на приключването на сделката.
В случай че бъдат упражнени всички

възможни опции, старшите обезпечени креди-
тори ще имат възможност да погасят напълно
участието си срещу обща сума от 617 млн. евро.

Така ефективната цена на акция на придо-
биването ще зависи от степента на упражнява-
не на различните опции от страна на кредито-
рите и се очаква да бъде в рамките между 0,81
лева и 1,92 лева на акция, или общо между 234
и 554 млн. лв.

За първото полугодие БТК реализира при-
ходи в размер на над 428 млн. лева и 27,5 млн.
лева печалба.
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В периода до 27 октомври 2012 г. времето ще се задържи топло за
сезона с максимални температури в границите от 17 до 22С. Не се очакват
съществени валежи.

НОВИНИ

ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”
Предварителните разчети на МЗХ за

подпомагане на животновъдите за 2012
г. показват следните плащания:

НДДП за говеда (необвързани с про-
изводство) ще бъде 200 лв. - 140 лв.
трябва да се изплатят през месец ок-
томври 2012, а останалите 60 лева ще
бъдат изплатени през януари 2013 г.

Очаква се НДДП за крави с бозаещи
телета да бъде 70 лв., като цялата сума
ще се изплати през октомври 2012 г.

За биволи подпомагането ще е в раз-
мер на 350 лв. - 210 лв. от тях се очаква да се изплатят през месец октомври
2012 г., а останалите 140 лв. - през месец януари следващата година.

По НДЖ1 за овце и кози (обвързани с производство) подпомагането ще
е в размер на 41 лв., като 30 лв. трябва да се изплатят през месец октомври
2012 г., а останалите 11 лв. - през месец януари 2013 г.

Това е информация на Националната овцевъдна асоциация (НОА), а не на
МЗХ.
СИСТЕМА ЗА АГРОПАЗАРНА
ИНФОРМАЦИЯ

По информация на САПИ към 15-ти октомври,  из-
купните цени на кравето мляко са от 0,35 лв./л до 0,85
лв./л. Средната изкупна цена за седмицата е 0,58 лв./
л без ДДС. Цената на овчето мляко е от 0,80 до 1,40
лв./л. Средната цена е 1,10 лв./л.

Изкупните цени на угоените прасета са в диапазо-
на 2,30-3,60 лв./кг ж.т., като средната изкупна цена за
страната е 2,96 лв./кг ж.т. Ръст на цените има в 5 ре-
гиона на страната: Благоевград и Кюстендил с 5 на

сто; Бургас, Сливен и Ямбол с 4 на сто.
Към 15.10.2012 г. изкупните цени на телета за месодобив са в границите

от 2,50 лв./кг ж.т. до 3,50 лв./кг ж.т. Средната цена за страната е 2,91 лв./кг ж.т.
Увеличение се наблюдава в: Бургас с 15 на сто; Сливен и Ямбол с 13 на сто.

Изкупните цени на говеда за месодобив се движат в ценовия диапазон
1,50-2,60 лв./кг ж.т. Средната цена за страната и седмицата е 1,94 лв./кг ж.т.
НАЦИОНАЛЕН
СТАТИСТИЧЕСКИ ИНСТИТУТ

Инфлацията на годишна база приближава 5%
Потребителските цени през септември са се повишили с 1,1% спрямо

август, а от началото на годината - с 3,7%.
Спрямо септември 2011 г., през 2012 г.  най-много са поскъпнали цените

на следните групи стоки: жилища (наеми, текущ ремонт и поддържане); вода;
електроенергия; газ и други горива (+10,6%); транспорт (+8);  хранителни
продукти и безалкохолни напитки (+6,6%).

Инфлацията от началото на годината е 3,7%, а за последните 12 месеца
до септември спрямо предходните 12 - 2,7%.

През септември цените в т.нар. малка
потребителска кошница (100-те най-необхо-
дими стоки и услуги с тегла, каквито имат те
в бюджетите на най-бедните 20% от дома-
кинствата) са се повишили с 1,6% спрямо
август. На годишна база поскъпването е с
6,5%, а от началото на годината инфлацията
в малката кошница е 4,7%.

Цените в малката кошница са се измени-
ли спрямо предходния месец, както след-
ва: хранителни продукти (+2,6%), нехрани-
телни стоки (+0,5%) и услуги (без промяна).

ЕС взе окончателно решение относно ГМ меда. Медът с ГМО ще преминава
задължително разрешение.

ЕК приключи с приемането на допълнения и предложения за законодател-
ството на ЕС, отнасящо се до пчелния мед. Тези допълнения се наложиха
поради необходимостта да се определят правните аспекти, свързани със слу-
чаите, когато в този продукт се среща прашец от генетично модифицирани
растения. Промените се отнасят за определението на това понятие и уточняват,
че цветният прашец от генетично модифицирани растения може да бъде есте-
ствена съставка на меда, но не и да бъде добавка към него. Необходимостта
от това прецизиране възникна във връзка с неопределеността, предизвикана от
решението на Съда на Европейския съюз от 2011 г., задължаващо производи-
телите да осъществяват одобрението на такива продукти. Въпреки че не е имало
никакви коментари относно това заключение на съда, Комисията не е съгласна
с тълкуването, според което прашецът може да бъде допълнителна съставка.

Тези промени ще бъдат внесени в Закона за производството и търговията с
мед (2001/110). Законовото твърдение, че прашецът е естествена съставка на
меда, означава, че изискванията за етикетиране на продукта, съгласно които
трябва да бъде указан техния състав, няма да се прилагат за мед. Въпреки това
ЕК предупреди, че ако медът съдържа прашец от генетично модифицирани
растения, той може да бъде продаден само ако отговаря на законодателството
на ЕС за разрешаване на ГМО продукти. По същество това означава, че тези
ГМ растения, чийто прашец се намира в меда, трябва да минат процедура по
европейска авторизация, която разрешава да се употребяват за храна.

Също така това не променя изискванията за маркировката на продукти,
съдържащи ГМО. Освен това, според закона за генетично модифицираните
храни и фуражи (1829/2003) авторизацията и етикетирането на продуктите тряб-
ва да се направи само ако съдържанието на ГМО компонента или ГМО в една
от съставките надхвърля 0,9%.

По-малко субсидии от бю-
джета през 2013 г. Средства-
та за национално подпомага-
не са намалени до 240 млн.
лева през 2013 г., което е на-
маление с 30 на сто спрямо

БЮДЖЕТ 2013 г.

Предвижда се
увеличаване на
инвестиционните
кредити на земе-
делските произво-
дители в размер до
195 млн. лева и  на
временната финан-
сова помощ до 30
млн. лева.

За първи път от присъединяването на страната към ЕС - без национални доплащания на площ
2012 г. За първи път има на-
маление на парите от държав-
ният бюджет от 2007 година
насам. Не се предвиждат на-
ционални доплащания на
площ, а направленията за

подпомагане са:
тютюнопроиз -
водство, живот-
новъдство, сек-
тор “Плодове и
зеленчуци”; под-
помагане произ-
водителите на
м а с л о д а й н и
рози. Европей-
ските средства
за 2013 г. са в
размер на 1.13
млрд. лева, кое-
то представлява
ръст от 16 на сто
спрямо предход-
ната година.
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На основание чл. 25, ал. 4 от Закона за общинската
собственост

На основание чл. 25, ал. 4 от ЗОС и въз основа на
издадените на основание чл. 25, ал. 2 от ЗОС заповеди
№№ 792/16.10.2012 г., 793/16.10.2012 г., 794/16.10.2012
г. и 795/16.10.2012 г.   за отчуждаване на части от имоти
във връзка с изпълнение на обект: “Реконструкция на
ул. “Велко Иванов” от о.т. 182 до о.т. 180, кв. 21 и кв. 43
град Стрелча, уведомявам собствениците на отчужде-
ните имоти, че на основание чл. 29, ал. 1 ат Закона за
общинската собственост, паричното обезщетение е
внесено по сметка в  ЧПБ “ТЕКСИМ” АД, офис Стрелча
и  може да бъде изтеглено срещу лична карта въз
основа на представен от Общината списък.

 Изплащането на обезщетенията ще започне от
04.12.2012 г.

Община Стрелча

-те млн. безработни и изклю-
чени от обществото млади
европейци струват на стра-
ните членки общо 153

Австрийският вестник “Ди
Пресе” прогнозира, че скан-
далът с корупционните прак-
тики на освободения евроко-
мисар Джон Дали може да
прерасне в проблем за Жозе-
Мануел Барозу и да се
превърне в “Барозугейт”. Слу-
чаят е толкова съмнителен, че
неговият бивш шеф - предсе-
дателят на Европейската ко-
мисия  Барозу, трябва да раз-
крие всички факти. В проти-
вен случай може да се стигне
до “Барозугейт”, се казва в из-

енералният секретар на крайнодясната партия
“Златна зора” Николаос Михалолиакос застана
пред членове на младежката организация и
издигна дясната си ръка в нацистки поздрав.
Представители на крайнодесните и преди това са
били забелязвани да правят подобни жестове, но
това е първото подобно действие на лидера, след
като беше избран в парламента през лятото на
тази година. “Тези ръце могат понякога да позд-
равяват и така”, каза Михалолиакос и вдигна
ръка. “Но тези ръце са чисти, не изцапани. Те на
са крали”, добави той, съобщи РИА “Новости”
Всички водещи партии в Гърция осъдиха
постъпката на лидера на “Златна зора”. Партията,
която има 18 места в 300-местния парламент на
южната ни съседка, категорично отхвърля принад-
лежността си към неонацизма, но в продължение
на много години разпространява точно такава
литература.
Припомняме, че бойците от партийните отряди и
дори депутати от партията са обвинявани в напа-
дения над заселници и леви активисти. В страна-
та, която страда от нелегална имиграция, “Златна
зора се отличи с акции като “даване на кръв
само за гърци”, раздаване на храна по същия
признак и искания да се намали броят на децата
на имигрантите в държавните детски градини.
Николаос Микалолиакос е роден в Атина през
1957 г. и завършва математическия факултет на
Университета Каподистрия в Атина. Многократно е
арестуван за фашистки и екстремистки прояви,
както и за незаконно притежаване на оръжие и
експлозиви. Уволнен е от армията заради крайни-
те си разбирания и членство в екстремистки
формации.

Нацистки поздрав в
гръцкия парламент
Г

„Барозугейт” цъка в ЕК
данието.  Еврокомисар Дали
подаде оставка заради раз-
следване на европейската
служба за борба с измамите
ОЛАФ, която проверяваше
връзките му с тютюневото
лоби. Така и не стана ясно
дали бившият комисар е взел
пари от лобито, твърди
в.”Стандарт”. Барозу сега тряб-
ва открито да представи фак-
тите от разследването на
ОЛАФ. В противен случай ще
се появяват съмнения, че ЕК
се опитва да прикрие нещо.

14
млрд. евро годишно, което е близо
1,2% от брутния вътрешен продукт на
ЕС. Това сочат резултатите от най-ма-
щабното проучване на безработната
младеж на континента. Докладът, из-
готвен от агенцията Юрофаунд, преду-
преждава, че европейците на възраст
между 15 и 29 години, които все още
търсят работа, образование или обу-
чение, т.е. попадат в категорията
“NEET”, са достигнали рекорден брой.
Той също отбелязва, че те струват на
държавите по 3 млрд. евро седмично и
вредят на тяхната производителност.

Организацията за икономическо
сътрудничество и развитие (ОИСР)
наскоро съобщи, че Европа “се прова-
ля в социалния си пакт” с младежите.
Тя изтъкна още, че нарастващото по-
литическо разочарование ще достиг-
не до нива, подобни на тези, разпали-
ли Арабската пролет.

Съществуват големи различия меж-
ду държавите членки. В групата Бълга-
рия, Кипър, Гърция, Унгария, Ирлан-
дия, Италия, Латвия и Полша щетите
са за над 2% и достигат до 3,5% от
БВП. Групата на България се характе-
ризира с висок процент NEET млади

хора, предимно момичета, които не се
занимават активно с нещо, нямат тру-
дов опит и макар да имат относително
висока квалификация, почти са се от-
казали да търсят работа. Изследване-
то, което ще бъде представено офици-
ално на предстоящата среща относно
заетостта в блока в Кипър, подкрепя
тези опасения. Проучване на необра-
зованите и безработните европейци
без перспектива, включено в доклада,
сочи много по-ниски нива на полити-
ческа ангажираност и доверие спрямо
заетата част от населението.

“Последиците от изгубеното поколе-
ние са не само икономически”, преду-
преждава документът. “Те са още соци-
ални, с риск младите да се откажат от
демократичното си участие в общест-
вото”. Броят на заетите млади гражда-
ни в 26 от членките на ЕС е най-ниски-
ят в историята. Те освен това работят
по-малко часове и имат несигурни ра-
ботни места. През м.г. 42% от работе-
щите млади европейци били временно
заети. Преди десетилетие се равнявали
на едва 1/3. Общо 30%, или 5,8 млн.
млади хора, работели почасово. А през
2001 били едва 9%, изтъква “Гардиън”.

След икономическия упадък от
2008 се наблюдава скок на разходите
за гражданите от категорията “NEET”.
В Италия те достигат до 32,6 млрд. евро

годишно, във Франция - до 22 млрд., а
във Великобритания  до 18 милиарда.
Ирландия е изгубила 2,8% от своя БВП
заради неактивната си младеж. Същия
проблем споделят Гърция и Полша,
които са изгубили съответно 3,28 и
2,04% от своите брутни продукти.

Авторите на доклада предупрежда-
ват още, че прогнозираните общи раз-
ходи на ЕС, свързани с растящия брой
на този тип млади граждани, са “твърде
консервативни”. Причината е, че в дан-
ните не са включени допълнителните
разходи за престъпност и здравеопаз-
ване, нито пък е изчислен дългосроч-
ният ефект от безработицата. Наред с
това те подчертават, че необразова-
ните и безперспективни млади евро-
пейци, които са общо 15% от младото
население в трудоспособна възраст,
вероятно няма да бъдат интегрирани
напълно в работната сила никога.

Конкретно за България докладът
сочи, че изгубеното поколение струва
на страната близо 3 млрд. лeва годиш-
но. Според данните през 2011г. Бълга-
рия е изгубила между 2,4 и 2,8 млрд.
лева заради младите хора, които не
работят или не участват в образова-
ние или обучение. Българските NEET
са 24,6% от възрастовата група между
15 и 29 години, като

Загубите за икономиката под фор-
мата на поети от бюджета плащания и
помощи, както и от нереализирана
продукция са около 3-3,5 % от БВП.

Европа се проваля в социалния
си „пакт” с младежите
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по 153 млрд. евро

Изгубеното поколение
годишно струва на ЕС
по 153 млрд. евро

Изгубеното поколение
годишно струва на ЕС
по 153 млрд. евро

Изгубеното поколение
годишно струва на ЕС
по 153 млрд. евро

Изгубеното поколение
годишно струва на ЕС
по 153 млрд. евро

Руско-британска
мегасделка

“Роснефт” се договори с
ВР(“Бритиш Петролиум”) за по-
купката на 50% от “ТНК-Би Пи”,
преде ИТАР-ТАСС, позовавайки се
на изказване на ръководителя на
руската държавна компания Игор
Сечин. Така срещу 61 млрд. дола-
ра руската компания придобива
100% собственост над “ТНК-Би
Пи”.

Турция държи на
склад US атомни
бомби

На територията на Турция
има около 70 ядрени бомби В-61,
разположени в турско-американ-
ската авиобаза в Инджирлик в
южната провинция Адана, съоб-
щава турското издание “Хабер-
тюрк”. Бомбите, поне голяма
част от тях, са собственост на
армията на САЩ и Вашингтон си
запазва правото да ги използва
в случай на необходимост. В
същото време Турция отказва в
базата в Инджирлик да бъдат
разположени американски само-
лети, способни да носят ядрено-
то оръжие.

Нова помощ
за Испания

Испанските банки, които
търпят последствията от кри-
зата на пазара на недвижими
имоти, трябва да бъдат изцяло
рекапитализирани до средата на
2013 година, заяви европейският
комисар за конкуренцията Хоа-
кин Алмуния. Банките трябва да
реорганизират дейността си, да
намалят баланса си, да преуста-
новят превеждането на дивиден-
ти и да се въздържат от купу-
ването на нови активи. Това са
условията на ЕС, за да разреши
на Испания да отпусне държавна
помощ за банковия сектор.

Николич: Няма да
признаем Косово
100 години

“При разговорите си с офици-
алните лица от Европейския съюз
открито казвам, че е невъзмож-
но в следващите 100 години да
се роди човек в Сърбия, който да
признае независимостта на Ко-
сово”, заяви сръбският прези-
дент Томислав Николич в интер-
вю пред македонската телеви-
зия “Сител”. “Не мога да кажа, че
скоро ще се присъединим към ЕС.
Мога да кажа, че се надявам, но
ще предпочета да напусна по-
ста си на държавен глава, откол-
кото да се присъединим към ЕС
без Косово”.

15 нови боинга
купува Турция

Турският национален превоз-
вач поръча от Боинг общо 15
самолета, чиято обща стойност
е близо 4 млрд. щатски долара.
Гигантът ще закупи три самоле-
та през 2015, седем - през 2016,
и пет - през 2017. В договора е
включено и условие за придоби-
ване на още пет. По-рано през
месеца компанията поръча от
Еърбъс 15 машини от модела
“А330-300”, с което подпечата
общо 20-та си сделка с европей-
ския производител. Стойността
на споразумението бе 3,5 млрд.
долара. Турските авиолинии при-
тежават 185 пътнически и то-
варни самолета. Те извършват
полети до над 200 дестинации
по целия свят.



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

9 ВТОРНИК 23 ОКТОМВРИ 2012

Свят

Няколкостотин косовски албанци демонстрираха в центъра на Прищина в
знак на протест срещу подновяването на диалога между Косово и Сърбия,

насочен към нормализиране на техните отношения под егидата на ЕС.
Акцията беше организирана от движението Самоопределение, третата

парламентарна сила в Косово, и се състоя пред сградата на
правителството в Прищина. Някои от протестиращите замеряха с камъни

полицаите, които ги отблъскваха със сълзотворен газ

Президентът Росен Плевнелиев е
на държавно посещение в Държавата
Израел и Палестинската автономия.
Вчера Плевнелиев се срещна със своя
израелски колега Шимон Перес, с ко-
гото направиха преглед на двустран-
ното партньорство във всички сфери -
политическо и икономическо партнь-
орство и сътрудничеството в сферата
на сигурността. По време на срещата
бе обсъдено и развитието на Близко-
източния мирен процес.

Президентът Плевнелиев отдаде
почит и положи венец в мемориала “Яд
Вашем” в памет на жертвите на Холо-
коста. Държавният глава се срещна и с
председателя на Кнесета Реувен Рив-

Мнозинството от жур-
налистите, които в момен-
та се намират в турски
затвори, са били изпрате-
ни там заради своята про-
фесионална дейност, сочи
доклад на базирания в Ню
Йорк Комитет за защита
на журналистите.

Според документа, из-
готвен след едногодишна
работа върху съдебните
дела срещу представите-
ли на медиите в Турция,
зад решетките в страната
в момента се намират 76
журналисти. 61 от тях са
попаднали там заради ре-
портажи и статии, неугод-
ни на властта.

Броят на журналисти-
те в затвора, с който Тур-
ция задминава страни
като Иран, Еритрея и Ки-
тай, превръща страната в
най-голям нарушител на
правата на медиите, сочи
още докладът, който през
следващите дни ще бъде
предаден лично на пре-
миера Ердоган.

Властите в Букурещ
са заплашени с блоки-
ране на 7 млрд. евро от
еврофондовете, пише
на своята интернет-
страница румънският
“Гъндул”.

Вестникът уточнява,
че ЕК ще започне пред-
варителна процедура по
спиране на средствата и
за още две секторни
оперативни програми -

Консервативната Народна партия на испанския
премиер Мариано Рахой спечели неочаквано убеди-
телна победа в изборите за парламент на автоном-
ната област Галисия, съобщи БНР.

В друга автономна област, Страната на баските,
Баската националистическа партия отстрани социа-
листите от властта. Националистите спечелиха вота,
като взеха 27 места в 75-местния парламент. Открито
сепаратистката коалиция “Билду”, възникнала мина-
лата година от антуража на отказалата се от теро-
ризма ЕТА, затвърди позицията си на втора полити-
ческа сила с 21 места. Социалистите остават трети с
16 мандата.

Мнозинството, което националисти и сепаратис-
ти получават в регионалния парламент, вещае за-
силване на отцепническите настроения в Страната
на баските в момент, когато правителството в Мад-
рид се опитва да обуздае подобно движение в Ка-
талония.

Плевнелиев на посещение в Израел
лин, който отправи покана към семей-
ството на българския шофьор на авто-
бус, който загина при терористичната
атака срещу израелските туристи в
Бургас, да посети Израел. От своя стра-
на Плевнелиев покани Ривлин да
присъства на събитията по случай 70-
ата годишнина от спасяването на
българските евреи.

Днес българският държавен глава
ще се срещне с министър-председате-
ля Бенямин Нетаняху. В Тел Авив Ро-
сен Плевнелиев ще се срещне и с
представители на българската общност
в Израел. В сряда президентът Плевне-
лиев ще бъде на официално посеще-
ние в Палестинската автономия.

Турция
е най-
големият
нарушител
на правата
на медиите

Консерваторите
победиха в Галисия

ЕС блокира 7 млрд. евро
за Румъния

“Транспорт” и “Конку-
рентоспособност”.

Причината за това
решение, за което
румънските власти са
били уведомени още
през септември, са не-
достатъците, установе-
ни по време на
извършения одит, и по-
специално злоупотре-
бите, посочиха дипло-
матически източници.

Германската канцлерка Ангела
Меркел иска да заплаши британския
премиер Дейвид Камерън с анулиране
на срещата на върха на Евросъюза
през ноември, ако той не отстъпи от
позициите си за бюджета на ЕС, съоб-
щи в. “Файненшъл таймс”.

Германия смята да предупреди Ве-
ликобритания, че ще се опита да из-
действа анулиране на срещата, ако
премиерът Дейвид Камерън настоява
да наложи вето върху всякакво спора-
зумение, което изисква замразяване на
разходите, посочва изданието, цити-
райки източници, запознати с прегово-
рите. “Г-жа Меркел се опитва да убеди
Камерън да подкрепи германския ком-
промис, който предвижда да се опре-

Снимка БГНЕС

Меркел може да анулира
следваща среща на върха на ЕС

дели таван на разходите в ЕС 1% от
брутния вътрешен продукт на съюза,
уточнява “Файненшъл таймс”.

В петък Дейвид Камерън заяви, че е
готов да наложи вето върху проектобю-
джета за периода 2014-2020 г., ако той
предвижда “неприемливи” увеличения
на разходите, и това вещае трудни
преговори по време на извънредната
среща на 22 и 23 ноември. “Ако няма
споразумение, което е добро за Вели-
кобритания, няма да има споразумение
въобще”, посочи той. “Не може евро-
пейските разходи да се покачват пове-
че и повече, когато трябва да взимаме
трудни решения в толкова много раз-
лични сфери”, подчерта британският
премиер.

Миналата седмица лидерите на еврозоната про-
ведоха важна среща, на която взеха решение, което
ще промени бъдещето на Европа - една от първите
стъпки към единен банков съюз, пише анализаторът
Волфганг Мюнхау в коментар за Financial Times. Бан-
ковият съюз е мощен инструмент, който може да обе-
дини ядрото на Европейския съюз, но също така и да
го отдели от останалите държави от общността. По-
полезно е на банковия съюз да се гледа като на
дългосрочен политически инструмент, а не като на
средство за разрешаване на кризата в еврозоната.

Лидерите на държавите от валутната общност
решиха да концентрират надзорните функции в ръце-
те на Европейската централна банка. Това ще е
първата от няколкото стъпки, които ще доведат до
пълно банково обединение. Процесът по изгражда-
нето на банковия съюз обаче ще бъде дълъг и ще
отнеме години, отбелязва Мюнхау. Предстои да се
дискутира и приеме обща политика за рекапитализа-
ция на банките в държавите от еврозоната, както и
да се изгради единен механизъм за гарантиране на
депозитите.

Според германския канцлер Ангела Меркел не е
възможно банковият съюз да бъде готов и да се за-
действа от януари 2013 г., тъй като е необходимо да
бъде направена промяна в европейските договори.
Великобритания и други държави, които нямат амби-
ции да се присъединят към еврозоната, обаче няма
да подпишат такава промяна. Нарастващата необхо-
димост от изграждане на европейски банков съюз
унищожава илюзиите, които съпровождаха създава-

Рискът от разпад на
еврозоната остава
За задействането на пълния банков съюз е необходимо време,
а дотогава еврозоната все пак трябва някак да оцелее

течение на времето еврозоната вероятно ще узурпи-
ра ЕС. Тя ще има своя собствена система на банки-
ране, собствен бюджет, собствен политически съюз и
в крайна сметка това ще доведе до неин собствен
единен пазар - нещо, което в момента не е възможно
от чисто юридическа гледна точка.

Банковият съюз по същество представлява най-
големият акт на политическа интеграция в Европа
десетилетия след създаването на Европейската ико-
номическа общност. Този процес вероятно ще бъде
по-мащабен и от изграждането на самата еврозона,
тъй като посяга на националния суверенитет на ня-
колко нива. Докато комбинацията от банков, фиска-
лен и икономически съюз, ако бъде направена пра-
вилно, може да създаде достатъчно устойчива инсти-
туционална организация, има голяма вероятност бан-
ковият съюз в сегашния му вид да не помогне за
решаването на кризата, а дори да доведе до разпад
на паричния съюз.

Икономическата цел зад идеята за пряка рекапи-
тализация на банките със средства от постоянния
спасителен фонд на еврозоната е да се скъса връзка-
та между правителствата и финансовите институции.
Новата система действително ще прекъсне тези
връзки, но това няма да стане веднага, прогнозира
Мюнхау. “Злокачествената” връзка между държавите
и банките ще се запази още известно време, което е
заплаха за еврозоната. Липсата на политическа воля
за разрешаването на кризата също. Програмата на
ЕЦБ за изкупуването на облигации е важна, но тя не
може да запълни тези дупки. Затова и рискът от
разпад на еврозоната все още не е отминал. Според
него банковият съюз е призван да затвърди същест-
вуването на паричния, но на практика той обаче
трябва първо да оцелее.

нето на еврото - че едни държави може да използват
единната валута и че минималистичният валутен
съюз ще бъде устойчив, а други държави могат да си
стоят извън еврозоната и да изберат в каква степен
да се интегрират, твърди експертът. Според него с
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Свят

никалният двумесе-
чен конен преход от
Москва в Париж,
посветен на 200-го-
дишнината от побе-

ксплоатацията на подземните води е до-
принесла за разрушителното земетресе-
ние, което удари миналата година истори-
ческия град Лорка в южната част на Испа-
ния. Може да стане и по-страшно, се казва

Акробатични номера и каскади с бойни мечове и копия са само
малко от способностите на възпитаниците на Кремълската

школа. Конете са обучени да изпълняват всякакви команди

За пръв път от 200 г. донските казаци
отново триумфално влязоха на френска земя

Казаците
превземат
Париж

Казаците
превземат
Париж

Казаците
превземат
Париж

Казаците
превземат
Париж

Казаците
превземат
Париж

Иван ЕГОРОВ

У

Уникалният двумесечен конен преход от Москва до Париж, посветен на 200-годишнината
от победата на Русия в Отечествената война, завърши на 20 октомври

с грандиозно предстваление

дата на Русия в Отечествената
война през 1812 година, при-
ключи тържествено. Наскоро
жителите на малкото селище
Бланш-Еглиз посрещнаха дон-
ския отряд от 23 ездачи. Кога-
то на единствената улица на
Бланш-Еглиз гръмна руска му-
зика, а казаците направиха
малък конен парад с елементи
на бой със саби, дори най-за-
етите местни трактористи спря-
ха работа.

Казаците тръгнаха от Моск-
ва на 12 август с коне от дон-
ската порода. Те преодоляха
близо три хиляди километра до
крайната точка на маршрута -
Фонтенбло, бившата резиден-
ция на Наполеон. Походът
завърши на 20 октомври с гран-
диозно представление, в което
участваха не само казаците, но
и академичния ансамбъл за
песни и танци “Александров” и
съвместният отбор на Кавале-
рийския почетен ескорт на
Президентския полк и на
Кремълската школа за езда.

Преди тръгването в Подмо-
сковието на журналистите по-

казаха онова, с което кремль-
овските ездачи учудиха фран-
цузите в Париж. А в това, че те
умеят да учудват, се убеди
дори английската кралица
Елизебат Втора, на чийто юби-
лей отборът се прояви през
май. Акробатични номера и
каскади с бойни мечове и ко-
пия - това са само малко от
способностите на възпитани-
ците на Кремълската школа.
Представете си кон, който при
команда на ръката си сяда на
задните крака, просто като
обучено куче. Или пада
“мъртъв” заедно с ездача, а
миг по-късно “оживява” и се
впуска в битка.

А за членовете на екипа
това, което правят, е не просто
шоу, а истинско възраждане
на казашките бойни традиции
и невероятната конна езда.

- Всичко, което показваме,
са реални трикове, които ка-
заците са използвали по вре-
ме на бой - каза пред “Россий-
ская газета” капитанът на от-
бора Павел Поляков.

В състава на отбора има 13
души, при това двама от тях са
крехки девойки. Между другото
оръжието на кремълските джи-
гити е бойно. Всичките саби са
добре заточени, а с тях секат

не само лози и бутилки с вода,
а и жонглират във въздуха, при
това стоейки върху буквално
летящи коне. Кулминацията на
представлението е конна пира-
мида, когато шестима ездачи и

три коня правят пирамида, а
участникът най-отгоре не се
държи за никой, но пък развя-
ва две знамена - на Русия и
Франция. В края на програма-
та във Фонтенбло имаше аук-

цион, на който бяха представе-
ни коне от донската порода,
преминали целия този път.
Всички събрани пари отиват за
възраждането на тези уникал-
ни руски коне.

Човешка дейност предизвиквала
земетресението в Лорка през 2011-а

E
Земетресението от май 2011 г. в историческия град Лорка в

южната част на Испания остави около 15 хил. души без покрив.
Трусът нанесе щети на около 12% от сградите

в научно изследване.
На 11 май 2011 г. земетресение с магнитуд 5,1 с

хипоцентър само на 3 км дълбочина уби девет души
и рани около 130 в Лорка. Около 15 000 души оста-
наха без покрив при труса, който повреди около 12%
от сградите в този град с богато културно-историче-
ско наследство.

За да изучат по-добре това явление, Пабло Гон-
залес от катедрата “Науки за Земята” в Университета
на Западно Онтарио (Канада) и колегите му са ана-
лизирали с радар наземните деформации, причине-
ни от земетресението.

Те открили, че земетресението става в системата
от разломи Алама де Мурсия. По-точно, получени от
техните симулации данни показват, че повечето от
енергията на земетресението е била освободена при
изместване на само 20 см на разломен сегмент с
размери 2 на 3 км.

Но това разкъсване е възникнало само
на 3 км дълбочина, необичайно близо до
повърхността, което обяснява степента на
щетите, причинени на Лорка. Защо земе-
тресението е толкова специално?

Пабло Гонзалес и неговият екип уста-
новяват, че подземните води от басейна
Гуадалентин Алто в близост до реката са
се понижили с около 250 метра между
1960 и 2010 г. поради извличането им за
нуждите на населението.

Компютърна симулация показва, че
спадът на водоносния хоризонт е довел
до пропадането на част от земната кора
в близост до разломната система в Ала-
ма де Мурсия. Това става ясно от проуч-
ване, публикувано в списание Нейчър Ге-
осайънс (Nature Geoscience).

Това пропадане причинява “еластич-
на реакция” на кората, която е увеличила
натиска и е довела до критичната точка
на мигновеното освобождаване на натру-
паната енергия.

“Нашите резултати показват, че чо-
вешката дейност може да повлияе върху
това как и кога да се случват земетресе-
ния”, пишат авторите.

В отделен коментар геологът Жан-Фи-
лип Авуак от Калифорнийския технологи-
чен институт в Калтек (Caltech) смята, че
добивът на вода за човешките потребно-
сти вероятно ускорява естествения про-

цес, но недостатъчно, за да предизвика земетресе-
ние самостоятелно.

Авуак призовава все пак към по-голямо внимание,
за да се избегнат смущения в подземните простран-
ства и по-специално при проекти за подземно съхра-
нение на CO2, които засягат големи обеми на земна-
та кора.

“Ние знаем как се отключват земетресения, но
все още сме далеч от това да сме в състояние да ги
контролираме”, казва той.
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Интервю
Мирослав Паскалев-Зорец:

Държавата пести
от децата
Детските надбавки трябва да бъдат обвързани с минималната работна заплата
и да са поне 20 на сто или около 60 лева, казва режисьорът и баща на четири деца

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

МИРОСЛАВ ПАСКАЛЕВ-ЗОРЕЦ е режисьор и собственик на филмова къща. Има
четири деца - три момчета и едно момиче. Участник е в протестите на родите-
ли и в борбата им за увеличаване на размера на майчинството и повече помощи
за семействата. Активно подкрепя и други обществени инициативи. През лято-
то бе избран да представлява интересите на протестиращите срещу промени-
те в синята и зелената зона в София.

Снимка Мариета ТОМОВА

Óìíè ó÷åíèöè íà áåäíè ðîäèòåëè
îòïàäàò îò ó÷èëèùå, çàùîòî
íå ìîãàò äà ïëàòÿò òàêñè â
“áåçïëàòíîòî” îáðàçîâàíèå

 Г-н Паскалев, вие уча-
ствате в националния про-
тест на родителите срещу
водената в момента дър-
жавна политика за стиму-
лиране на раждаемостта в
ролята на баща на четири
деца - от 2 до 26 години.
Смятате ли, че подобни
протести на майки и бащи
ще имат успех и ще бъдат
чути от управляващите?

- Към момента съм песи-
мист, че властта ще обърне
внимание на исканията ни. Но
това не значи, че не трябва
се съберем и да кажем мне-
нието си свободно. А моето
е, че размерът на майчинст-

Äúðæàâàòà
íè íàêàçâà
ôèíàíñîâî,
÷å èìàìå
äåöà

вото не трябва да бъде равен
на минималната работна за-
плата и дори не трябва да се
обвързва с нея. Редно е то да
зависи от дохода, който е
имала майката, докато е ра-
ботела, и да се изплаща не
само през първата, но и през
втората година, през която се
отглежда детето.

 През последните дни в
управляващите среди от-
ново стана дума, че майчин-
ството у нас трябва да
бъде намалено на по-малко
от сегашните 410 дни. Спо-
ред социалния министър
Тотю Младенов това тряб-
ва да стане за сметка на
нови социални услуги за ра-
ботещите майки като дет-
ски кътове на работните
им места. Как ще коменти-
рате тази идея?

- Много е удобно негово-
то твърдение, тъй като около
60 на сто от парите за соци-
ални услуги потъват в част-
ни джобове. Това става чрез
подставени неправителстве-
ни организации, които вед-
нага са съгласни с всички
идеи и така им се отпускат
пари по проекти, за да ги
приберат. Истината е, че со-
циалните услуги трябва да
бъдат извършвани от
държавни служители, от
структури към Министерство-
то на труда и социалната по-
литика, а не да бъдат изваж-
дани навън през НПО. Зна-
чи излиза, че поддържаме
структури като неправителст-
вените организации, които
нямат нищо общо с гражда-
ните, вместо парите да стиг-
нат до наистина нуждаещи-
те се. През последните три
години от мандата на това
правителство социалните ус-
луги у нас са съвсем ограни-
чени и имаме средномесеч-
но 36 000 човека, които са
на социални помощи. Това е

безумие при положение, че
регистрираните безработни
без право на обезщетение
са 400 000. В същото време
УНИЦЕФ излезе със статис-
тика от 2010 г., че 46 на сто
от децата в България живеят
под границата на бедността.
Сега сме 2012 г. и кризата
още повече смачка семейст-
вата и доходите им. Смешно
е и числото 540 000 - колко-
то са децата, които получа-
ват прословутите 35 лв. ме-
сечни надбавки. Значи ние
пестим от децата си, от тях-
ната храна и облекло.

 Друго искане на про-
тестиращите родители е
именно за увеличаване на
детските надбавки, които
сега са 35 лева. Колко спо-
ред вас трябва да станат
и кои семейства да ги полу-
чават?

- Именно това трябва да е
първото и най-важно искане
при бъдещите протести. В
тази сфера обаче е нужно да
има съвсем нов принцип.
Надбавките не трябва да са
обвързани с дохода, както е
в момента. Според мен първо
те трябва да бъдат вързани
към минималната работна за-
плата и да са минимум 20 на
сто от нея или около 60 лева
месечно. Независимо, че ми-
нималното заплащане изо-
става и от производителност-
та на труда, и от инфлацията.
С този вид обвързване няма

да може всяко едно прави-
телство както му скимне да
определя минималния праг
на бедност, така че да може
да бъде калкулирана сумата
от 35 лева. На практика това
не са никакви детски надбав-
ки, а са социални помощи за
деца. Надбавките се плащат
от работодателя и ако ги
върнем, пак най-привилеги-
ровани ще бъдат послушни-
те чиновници.

Следващото искане на
протестиращите родители е
премахване на ДДС върху
детски стоки и храни. Не

може за моето дете и всяко
друго, което се разболее, да
е нужно да плащаме наказа-
телен данък на държавата,
като му купим лекарства. На
практика очакват да платя
20% за това, че лекувам или

храня детето си. Още по-фра-
пиращото е, че ми искат
ДДС, за да му купя учебни-
ци, да го образовам и да го
направя висококвалифици-
ран кадър, който ще носи на
държавата доходи. Излиза,
че аз съм наказан финансо-
во през цялото време, че
имам дете.

 Как според вас държа-
вата може да насърчи рабо-
тодателите да въведат
гъвкаво работно време за
майките на малки деца?

- Скептичен съм към това
искане, защото всеки рабо-

тодател според нужните си
може да направи каквото ра-
ботно време реши. Въпросът
е, че тук е нужно внимателно
да се преразгледа и да се
промени Кодексът на труда.
А това трябваше да стане от-

давна, още след рестрикции-
те на правителствата на Иван
Костов и Симеон Сакскобург-
готски, когато тотално беше
орязано трудовото законода-
телство, което пък позволи на
работодателите да не запла-
щат реалната цена на труда
и да задържат ниско доходи-
те. Затова трябва да се въве-
де някакъв стимул за работо-
дателите, а не както е сега -
по всякакъв повод 22 години
им даваме преференции, дун-
дуркаме ги, но в същото вре-
ме те нямат никакво социал-
но задължение. А работода-
телят не само произвежда,
той има и социални функции,
както е в държавите на за-
пад от Белград, с които все
пак живеем в една общност,
наречена Европейски съюз.

 Там обаче майчинство-
то е далеч по-кратко, как-
то често напомнят управ-
ляващите.

- Да, но има всякакви дру-
ги стимули за повишаване на
раждаемостта и помощ на
семейства с малки деца. Ко-
гато ги достигнем и ние, то-
гава може да говорим за на-
маляване на срока на плате-
ното майчинство. Наистина е
по-добре една майка да се
върне по-рано след ражда-
нето на работа, да не загуб-
ва трудовите си навици, да
не изостава от иновациите в
професията, за да остане
конкурентоспособна на па-
зара на труда. Да, но ние не
предоставяме другите усло-
вия, които да им позволят
това. Най-лесно е да си при-
помним, че дори няма до-
статъчно детски ясли и гра-
дини, в които майките да ос-
тавят децата си, след като се
върнат на работа. Самият аз
съм участвал в работна гру-
па преди три години, която
правеше наредба за здраво-
словното хранене в учили-
щата, и тогава изчислихме,
че издръжката на дете за
правилно хранене в училищ-
на възраст е 10,80 лв. Кое
семейство може да си го
позволи? Хрумва ми и друг
подобен проблем, свързан с
ученическите униформи.
Колко родители могат да
платят над 200 лева за дре-
хи, които не струват повече
от 50 лв. Познавам хора,
които са отписали децата си
от конкретно желано учили-
ще, именно защото не могат
да си позволят скъпите уни-
форми. Самото тръгване на
училище е почти равно на
минималния доход. Оказва
се, че ограничаваме децата

от полагаемото им се по кон-
ституция образование. Умни
деца на бедни родители от-
падат, защото не могат да
платят съпътстващите такси
в нашата иначе безплатна
образователна система.

‘
‘

‘
‘
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Общество

ВЕЛИАНА
ХРИСТОВА

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

През Лондон до София
е по�близо

Трите мозъчни гънки
на десницата

23
Датата

Всеки път, когато в
СДС някой твърди, че е за
обединение на десницата,
това си е тема на нацио-
налната психиатрия. Тази
циклична лудост в една
партия, бореща се за до-
верието на 1,5 % от изби-
рателите, е явление, кое-

то може да ни помогне в
битката с вътрешните по-
литически демони. Тези
дни стана ясно, че Мартин
Димитров, Ваньо Шарков
и Надежда Нейнски ще
правят нов съюз “Единст-
во” в рамките на СДС,
който за пореден път ще
прави сизифов опит да
обединява десницата.

Странно е, но всички,
които тръгват да разцеп-
ват нещо (в случая става
дума за разцепване вече
на елементарни частици),
все залагат на думата
“Единство”. В нея има ня-
каква семиотична магия,
която трябва да убеди и
заблуди електората, че
цепещите се всъщност не

са обикновени нарциси,
изпаднали в параноиден
стрес за своята депутатска
кариера, а загрижени по-
литици за големи каузи.

Десницата, или поне
тази част от нея, която се
самотитулува като тради-
ционна и автентична, е
майстор да си задава
грешните въпроси. По-
гледнато отстрани, е
съвсем ясно, че въпросът
за обединението не само
е вторичен, но в момента
изобщо не важен. Защо-
то десницата трябва да си
отговори на много по-
ключов проблем - защо
рейтингът й е един про-
цент? Това е въпросът на
въпросите.

Социалният министър
Тотю Младенов предлага
на наши студенти и мла-
ди специалисти, “изтекли”
в Англия и Шотландия, да
се върнат тук и да рабо-
тят срещу минимум 3000
лв. заплата. Дашната
оферта за трите бона е на
тукашни фирми, но я пра-
вят на специална трудова

борса в Англия.
Не съм чула в Бълга-

рия някой да кани студен-
ти и специалисти на рабо-
та за 3000. Което може да
означава три неща - или
за Младенов всичките
млади българи, които още
не са хукнали на Запад,
са “лош мат’рял” и не ста-
ват да бачкат във фирми с
“широк спектър на дей-
ност”; или е отписал
напълно родното образо-
вание на инженери и ико-
номисти; или не схваща,
че 10 000 студенти са в

Англия, понеже им е пис-
нало да търпят една не-
нормална държава. Има и
четвърто - някой да лъже
като дърт циганин за пищ-
ните заплати. Щото в
България инженерите и
специалистите с висша
квалификация карат такси
- с 300 лв., които им цедят
работодателите, не се
живее. Да не би пък Тотю
Младенов да не знае, че
ги има, та да предложи и
на тях цветя и рози?

Ей богу, обидно е. Из-
лиза, че трябва да минеш

Анатолий СТАНКУЛОВ

1863 - В СВИЩОВ СЕ РАЖДА ПАНТЕЛЕЙ
КИСЕЛОВ, ВОЕНЕН ПЪЛКОВОДЕЦ (УМИРА
1927 Г.). Генерал от пехотата.
Известен като победителя край
Тутракан, герой от добруджан-
ската кампания от 1916 г., герой
от сраженията при Гечкенли и
Селиолу в Балканската война и
от отбраната на Видинската кре-
пост през Сръбско-българската
война (1885). През своята бляс-
кава кариера е начело на най-
елитни части от българската вой-
ска. Кавалер на високи военни
отличия.

1920 - РАЖДА СЕ ДЖАНИ РОДАРИ, ИТАЛИ-
АНСКИ ПИСАТЕЛ (УМИРА 1980 Г.). След смъртта
на двама близки приятели и
затварянето на брат му Чеза-
ре в концентрационен лагер,
става член на Съпротивата и
през 1944 г. се присъединява
към Италианската комунисти-
ческа партия. През 1948 г. за-
почва работа като журналист
във в. “Унита” и пише книги
за деца. През 1970 г. е удос-
тоен с престижната награда “Ханс Кристиян Ан-
дерсен”. Сред най-известните му творби, изда-
вани и на български език, са “Приключенията
на Лукчо”, “Продавач на надежда”, “Приказки
по телефона” и др.

1940 - В БРАЗИЛИЯ СЕ РАЖДА ПЕЛЕ, КРА-
ЛЯ НА ФУТБОЛА. Едсон Аран-
теш до Нашсименто е най-ве-
ликият футболист на всички
времена. Син е на беден про-
винциален футболист, научава
се да играе футбол на улица-
та. През 1956 г. започва кари-
ерата си в Сантош. На светов-
ното футболно първенство в
Швеция през 1958 г. печели
за първи път световната купа
с отбора на страната си. С фла-
нелката на Бразилия Пеле печели още две све-
товни първенства - през 1962 и 1970 г. На 19
ноември 1969 г. на стадион “Маракана” отбеляз-
ва своя гол номер 1000. Поради този рекорд в
Бразилия се появява специална пощенска мар-
ка, а президентът обявява деня за празник. Пре-
кратява спортната си кариера в Ню Йорк, къде-
то от 1974 до 1977 г. играе за местния “Космос”.
До края на активното си спортуване отбелязва
1281 гола в 1363 футболни срещи. През 1999 г.
МОК избира Пеле за спортист на столетието, а
през 2000 г. ФИФА го определя за футболист
номер едно на XX в.

1942 - РАЖДА СЕ МАЙКЪЛ КРАЙТЪН, АМЕ-
РИКАНСКИ ПИСАТЕЛ, СЦЕНАРИСТ И РЕЖИ-
СЬОР (УМИРА 2008 Г.). През
1969 г. излиза романът му
“Щамът Андромеда”, който
бързо става бестселър и скоро
след това е екранизиран. През
следващите години Крайтън
активно пише художествени и
публицистични книги, сцена-
рии, работи като режисьор.
Сред произведенията му се
открояват преведените и на български език кни-
ги “Джурасик парк”, “Фатален срок”, “Състоя-
ние на страх”, “Жертвата”, “Големият влаков
обир” и др. Удостоен е с множество литературни
и кинематографични премии, критиците го нари-
чат “бащата на технотрилъра”.

1959 - РАЖДА СЕ АТАНАС КОМШЕВ, СЪСТЕ-
ЗАТЕЛ ПО БОРБА КЛАСИЧЕСКИ СТИЛ (УМИ-
РА 1994 Г.). Възпитаник на
НСА. Печели златен медал на
Олимпиадата в Сеул през 1988
г. Трикратен световен вице-
шампион - 1982, 1983, 1986 г.
Носител на два бронзови ме-
дала от световни първенства
(1985 и 1987). Два пъти е пече-
лил Европейското първенство
по борба (1984 и 1986).

2002 - ТЕРОРИСТИЧЕН АКТ В МОСКВА. На
тази дата в 21 ч. москов-
ско време над 50 чечен-
ски терористи нахлуват
в театралния център на
ул. “Дубровка” по време
на популярния мюзикъл
“Норд-Ост”. Терористите
взимат около 916 залож-
ници, сред които 62-ма чужденци, и настояват
да се прекрати операцията на федералните вой-
ски в Чечения. На мястото идват спецчасти, а
терористите заплашват да взривят сградата.
Сагата приключва на 26 октомври, когато рус-
ките командоси атакуват сградата. Според офи-
циалната информация убитите терористи са 42,
129 са жертвите от заложниците.

през Лондон, за да те по-
канят да живееш нормал-
но в София! Иначе не те
броят за човек. Нищо, че
удържаш тук със сетни
сили и се блъскаш по 10
часа дневно само за да
пълниш бюджета на Дян-
ков, та да плаща той за-
платите на властта. Аман
от юпита! Ако правителст-
вото не беше ударило ико-
номиката и хората със
сатър, ако цената на труда
у нас не бе паднала най-
ниско в ЕС, ако нормално
работещият човек взима-

ше нормална заплата, ако
квалификацията означава-
ше тук поне нещо, ако ог-
рабването на работещия
не бе повсеместно, ако
имаше правила в държа-
вата, нямаше десетки хи-
ляди да бягат в чужбина.

Ако бяха дали на
българите нормални за-
плати, нямаше да има
нужда да ги събират из
Албиона. Можещите, зна-
ещите, активните щяха да
си стоят в България. Е,
тогава Тотю Младенов
нямаше да е министър...

А отговорът е в липса-
та на идеи. Българската
десница има само три -
антикомунизъм, ДС и ру-
софобия. Това са опорни-
те точки на нейния све-
тоглед, на нейните “ре-
форми”, единствените
гънчици в крехкия й
мозък. Отвъд тях е без-
прогледна мъгла. Само че
на идеология, която почи-
ва единствено на отрица-
ния, е трудно да повярват
много хора. От десницата
обикновено чуваме само
истерия, вопли и... призи-
ви за единство. Това не е
политика, а е карнавал на
безидейността. Просто
три мозъчни гънки.

Като за 1 процент.

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

Бумерангът

Докато страните в Ев-
ропа умуват как да се
измъкнат от оковите на
кризата и непрестанно
слушаме за банки, финан-
сиране, рестриктивни
мерки за намаляване на
разходите, се появи по-
редната тревожна статис-
тика за последиците от
младежката безработица

в Европа. Онова “изгубе-
но поколение”, състоящо
се от 14 милиона нерабо-
тещи и неангажирани по
какъвто и да било начин
млади европейци, коства
на държавите от ЕС раз-
ходи за социални помо-
щи и изгубени ползи в
размер на 153 млрд. евро
годишно - 1,2 % от БВП
на общността.

Рекорден е броят на
младите хора на възраст
между 15 и 29 години,
които не работят, не учат
и не получават професи-
онална подготовка.
Твърде дълго заради кри-
зата някои правителства
пестят от образование и
тъкмо това се връща като
бумеранг и опразва бюд-
жетите на страните. По-

рочният кърг се затваря.
Но въпросът освен

икономически е и социа-
лен. Втренчени изцяло
във финансовите си про-
блеми, властите забравят
за съществуването на
този фактор. Младите
хора са безкрайно разо-
чаровани и демотивира-
ни от липсата на полити-
ческа ангажираност
спрямо тях. Преди ден
един министър в Англия
направо ги прати да се
вадят сами от дупката:
“Търсете си работа!” А в
крайна сметка нали
именно младите хора са
бъдещето! Какво е това
бъдеще, когато все пове-
че от тях не виждат пер-
спективата пред себе си
и се лутат, крайно неси-

гурни в своето битие,
търсещи и ненамиращи
работа, образование или
обучение.

Преди време Между-
народната организация
на труда обяви, че млади-
те хора по света днес
имат тройно по-малък
шанс да си намерят рабо-
та от възрастните. Накъде
отиваме тогава? Затова
трябва да се приветства
предложената от ПЕС
младежка гаранция, коя-
то ще дава възможност на
всеки млад човек след
завършване на образова-
нието си да получи шанс
за работа или за преква-
лификация. Мерките тряб-
ва да се взимат навреме,
не когато те удари буме-
рангът.
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Шест експозиции в Малко Търново
събират цяла вселена от история,
традиции, фолклор и... студентски хъс

Велиана ХРИСТОВА

Снимки АВТОРКАТА

На 25 октомври е денят на
Малко Търново - на този ден
през 1913 г. градът е освободен
от османско робство и се връща
в лоното на Царство България.
Догодина ще стане век оттогава.
Ако след два дни попаднете там,
няма да съжалявате. Кметът Или-
ян Янчев, който бе избран мина-
лата есен и се прочу тази годи-
на с това, че забрани чалгата на
тържествата за 109-ата годиш-
нина от Илинденско-Преобра-
женското въстание на Петрова
нива, ще ви посрещне и ще ви
покаже как се пази историческа
памет в тази магическа планина
- Странджа.

За човек, който не е идвал в
Малко Търново, това е краят на
света. Общината се намира в
сърцето на Странджа, изцяло на
територията на Природен парк
“Странджа”. Оттук до Царево са
56 км, а границата с Турция е на
хвърлей място - само на 9 км.
Самата планина е труднопрохо-
дима, макар да е ниска, и е наи-
стина вълшебна - попаднеш ли

веднъж в нея, непременно се
връщаш. Тегли те. Не само с при-
родата, но и с невероятно бога-
тата си и древна история, от ко-
ято е зачената цивилизацията на
Европа, с неповторимите фолк-
лорни традиции, с магията на
нестинарите, запазили обредни-
те традиции на древните траки,
преплетени с истински култ към
християнските светци - св. Бого-
родица, св. Илия и св. Марина, св.
Константин и Елена. А в центъра
на града е живото доказателст-
во, че Странджа може да се
превърне в съдба - Ивелина Ива-
нова, директор на Историческия
музей в Малко Търново. Жената,
отказала се от примамките на
столицата, за да се пресели със
съпруга и двете си деца в
сърцето на Странджа и да
й служи - на нея, на исто-
рическата памет на реги-
она и на българите, все
повече от които с нейна
помощ откриват очарова-
нието на този край.

Часът е 9 сутринта, а
пред музея вече при-
стъпват първите посети-
тели - семейство с деца и
група младежи, дошли от
Царево да видят музея. От
март месец насам е все
така, уж идват за малко,
пък остават с часове, каз-
ва Ивелина. Има правото
да е видимо доволна, за-
щото голяма част от екс-
позициите са изцяло ней-
но дело. Тя е завършила
НБУ и е била сред първи-
те участници в Летния
университет “Странджа
планина и преносът на

цивилизации Изток-Запад”, в
който известната траколожка
проф. Валерия Фол събира сту-
денти и преподаватели вече 11
години. Създател на музея тук
през 1983 г. е проф. Александър
Фол и затова в централната
къща е уредена малка експози-
ция за него самия и за проучва-
нията му в Странджа. Всъщност
музеят - това са 4 къщи, в които
са подредени 6 постоянни екс-
позиции.

Струва си да се кажат някол-
ко думи за самите къщи, напра-
во красавици. Навремето са били
полусъборени, после са възста-
новени от държавата и регист-
рирани като паметници на кул-
турата, реставрациите са
продължавали допреди три го-
дини. Три от тях са възрожден-
ски, с много характерна архитек-
тура, принадлежали са на един
от богаташките родове в Малко
Търново - рода Дякови. Строени
са около 1900 г.

Агности Дяков е бил търговец,
изкупувал е продукцията на всич-
ки колибарски селища наоколо в
едно голямо тържище в Малко

Търново, откъдето стоките са
тръгвали за Цариград и дори за
Александрия, обяснява Ивелина.
И разказва невероятна история -
през 2009 г. през града на път от
Истанбул за Поморие по случай-
ност минава българката Лиляна
Шмит, която живее много отдав-
на в Германия, но е родена тук.
Купува си книжка за родния си
град и с изненада открива, че в
нея пише за Дяковци. Самата
Лиляна Шмит е лауреат на Хер-
дерова награда, вече пенсионер-
ка, говори прекрасен български,
няма и намек за акцент, твърди
Ивелина Иванова. Върнала се от-
ново в Малко Търново след два
месеца и оттогава издирва на-
следници на рода си и в Бълга-

рия, и в чужбина. Вече е събра-
ла огромен архив със снимки и
документи за над 200 потомци
на фамилията, направила е ро-
дословно дърво. Твърди, че това
е станало смисъл на живота й.
Всичко предоставя на музея,
разбира се, и е щастлива, че
къщите на дедите й днес са ли-
цето на града.

Четвъртата къща в центъра на
Малко Търново и етнографската
експозиция в нея с автентични
облекла и предмети от източно-
рупския регион са изцяло създа-
дени от Ивелина. Къщата е най-
ранна, строена е около 1840 г.
Това е домът на кап. Стамат Ико-
номов - един от идеолозите на
Илинденско-Преображенското
въстание през 1903 г. А всъщност
и експозициите за новата исто-
рия и Преображенското въстание
и за нематериалното културно
наследство на този край са нови
и са дело на Ивелина Иванова.
Тя самата разказва:

“Учила съм антична история
и новата история ми беше мътна
и кървава. Но където си най-
слаб, там трябва да наблегнеш.
Когато дойдох, експозицията
беше ужасна, не ми проговаря-
ше по никакъв начин. Зарових
се в книгите, изчетох купища
литература и с тримата сътруд-
ници в музея започнахме да
пишем текстове за стендовете
край експонатите - дума по дума,
три месеца. Защото не е работа
само да наредиш витрини и да
пишеш отдолу “еди-кой си, член
на смъртна дружина”. Нали тряб-
ва да се обясни какво е това
смъртна дружина, какво е зна-
чението на въстанието, кои са
хората, които са се били и уми-
рали за този край”.

И наистина, залите са пропи-
ти с атмосферата на въстанието,
а са и истински образователен
център - дават богато, макар и
сбито, познание за въстанието.

Чудно място и за ученици, и за
родителите им. Но като че ли
най-интересна е експозицията за
нематериалното културно на-
следство на Странджа - нести-
нарите като вяра и традиции (ко-
ито нямат нищо общо с развле-
кателните огнеходци по хотели-
те край морето), Белият кукер,
странджанските параклиси и
светци. Личи, че тази експози-

ция е правена с душа. И отново
- кратките надписи дават богата
информация за всичко, което
човек вижда.

Ивелина ИВАНОВА:
“Белият кукер на Сирни за-

говезни се прави. Тук традици-
ята бе доста погубена. Стран-
джанският Бял кукер се осмис-
ля като архаичен образ, да не
кажем направо като Дионис. Той
няма маска на лицето, то е на-
чернено със сажди, облечен е в
специален костюм, направен
от 7 овчи кожи, и няма нищо
общо с шарените маскарадни
костюми, които сме виждали.
Когато дойдох, тук канеха
едни ямболски цигани да
подрънкат на площада и им
плащаха хонорари. Като видях

това, си казах, че ни-
как не е трудно да се
възстанови традици-
ята. За кукерската
дружина си има мом-
чета от Малко Търно-
во, поръчахме кожи-
те, аз уших костюма,
написахме сценарий -
всичко по книгата на
Валерия Фол, както е
описан обичаят през
70-те години. За мен
беше голяма радост,
че хората се изнена-
даха, надойдоха, за-
щото мнозина по-
мнят традициите.
Тази година за втори
път го направихме,
помогнах и в с. Грама-
тиково да си ушият
костюм за техния
Бял кукер. Идват хо-
рата от селата, ис-
кат да съхранят

общността си. И без това в
общината са останали под
5000 души”.

През тази година част от сту-
дентите - участници в момента в

Летния
университет, са били  тук на дву-
седмична практика. Обиколили
са 4 от 12-те села на общината и
са им направили “досиета” с раз-
кази на местни жители, възраст-
ни и млади - за традициите, за
историята, за бита, за легендите,
спомени за най-известните нести-
нари и какво ли не. За организа-
цията са помогнали всички кмет-
ски наместници, а събраният ма-
териал е безценна помощ за
музея. Ако сами го правехме,
щяхме да обикаляме с месеци,
казва Ивелина. А сега, ако след
20 години някой иска да узнае
нещо за с. Заберново например,
отваря досието и чете. Иначе
това живо наследство се загубва
заедно с хората, с възрастните
странджанци, пък и студентите
научават на практика каква е
работата в един музей, обяснява
тя. По време на Летния универси-
тет през септември в музея вече
бе подредена изложба със сним-
ки и материали, събрани от сту-
дентите през лятото при обхож-
дането на селата.

Отделна експозиция предста-
вя иконната живопис с образци
от странджански майстори - сред
тях има няколко направо уникал-
ни икони. Истинска атракция,
наред с познавателната си стра-
на, е природната сбирка, пред-
ставяща специфичната флора и
фауна на Странджа - тук в теле-
фонна кабина човек може да
“поговори” с птиците на техния
“език”, да влезе в “тъмната стая”,
за да усети странджанската гора
нощем, да “общува” с насекоми-
те, да види тукашните минерали
и природни изкопаеми и т.н. Де-
цата остават най-дълго в тази
експозиция.

Белият кукер

С Летния
университет

Залите за Илинденско-
Преображенското

въстание

На стр. 15

ÌÓÇÅÉ ÍÀ ÊÐÀß ÍÀ ÑÂÅÒÀ

Ивелина
Иванова
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Други икономически политики са възможни. Включете се в
гражданските дебати!
“Смятаме, че други икономически политики са възможни,
включете се в гражданските дебати с нас”. Това е мотото
на сайта www.atterres.org, където е публикуван и открит за
подписване Манифест на ужасените икономисти.  Кои са те?
През есента на 2010 г. Филип Аскенази (от Национален
център за научни изследвания - CNRS, Парижка школа по
икономика), Тома Кутро (Научен съвет на Асоциацията за
облагане на финансовите транзакции в полза на гражданите
- Attac), Андре Орлеан (CNRS, Висше училище за социални
науки - EHESS, председател на Френската асоциация по
политикономия), Анри Стердиняк (Френска обсерватория на
икономическите конюнктури - OFCE) разработват и първи
подписват Манифест на ужасените икономисти. Целта им е
да анализират десетте несъстоятелни постулата на неолибе-
ралната доктрина, от които се ръководят икономическите
политики в Европа. В същото време те подлагат на обсъжда-
не 22 алтернативни мерки за справяне с кризата и промяна
на икономическия модел в Европа и света.
На господството на финансовите пазари и либералните
структурни реформи, които орязват социалните разходи и
засилват неравенствата и нестабилността, икономистите,
ужасени от подчиняването на подобен род политики, проти-
вопоставят идеята за ново европейско изграждане, основа-
ващо се на солидарността между народите, което да развие
един наистина социален модел и да хармонизира икономи-
ческите и социалните системи.
На 22 февруари 2011 г. е основана асоциацията “Ужасените
икономисти”, чиято цел е да насърчава демократичните
обществени разисквания по организацията на икономичес-
ката и социалната дейност, да предоставя трибуна за пред-
лагане на алтернативни решения, да изтъква необходимост-
та от нова икономическа политика, позволяваща създаване
на качествени работни места, благоприятстваща социалното
сближаване и пълната заетост и отговаряща на предизвика-
телствата на екологичната криза.
За постигане на тези цели “Ужасените икономисти” органи-
зират работни комисии, конференции и различни публични
изяви, публикуват информационни бюлетини, статии, трудо-
ве, участват активно в Интернет пространството.
Четиримата основоположници на идеята са подкрепени
както от редица икономисти, така и от хора с различни
професии и квалификации, подкрепящи тезата, че световна-
та икономика трябва да се освободи от логиката на неоли-
берализма. Към момента над 6500 души от цял свят са
подписали Манифеста. Подписката, към която може да се
присъедини всеки, който споделя тези възгледи, е на адрес:
http://www.atterres.org/manifeste.

Възстановяването на иконо-
мическата активност в света -
резултат от инжектирането на
колосални публични средства
в икономическата сфера (от
Съединените щати до Китай) е
крехко, но реално. Един-един-
ствен континент остава встра-
ни - Европа.

Връщането към икономичес-
ки растеж вече не е неин поли-
тически приоритет. Тя е тръгна-
ла по друг път - пътя на борбата
срещу публичните дефицити.

Вярно е, че в Европейския
съюз тези дефицити са високи -
средно 7% през 2010 г., но са
доста по-ниски от отчетените
11% в Съединените щати. До-
като някои северноамерикан-
ски щати с по-голяма икономи-
ческа тежест, отколкото Гърция
(Калифорния например), са
почти в състояние на фалит, фи-
нансовите пазари се впуснаха
в спекула с държавния дълг на
европейските страни, най-вече
на страните от Южна Европа.
Всъщност Европа се хвана в
собствения си институционален
капан: държавите са задълже-
ни да взимат заеми от частни
финансови институции, които
получават евтини ликвидности
от Европейската централна
банка. Следователно ключът на
финансирането на държавите
се държи от пазарите. При това
положение липсата на евро-
пейска солидарност открива
поле за спекула, още повече
че рейтинговите агенции до-
принасят за разпалване на
недоверието.

Едва след понижаване на
рейтинга на Гърция от страна
на агенция “Мудис” европей-
ските ръководители отново за-
говориха за “нерационалност”
- термин, използван в началото
на кризата с високорисковите
ипотечни кредити (събпрайм).
Сега открихме също, че Испа-
ния е много по-застрашена
заради уязвимостта на своя
модел на растеж и банковата
си система, отколкото заради
публичната си задлъжнялост.

С цел “успокояване на па-
зарите” импровизирано беше

Манифест
на ужасените
икономисти

Криза и дългове в Европа - 10 фалшиви
очевидности, разискване на 22 мерки
за излизане от безизходицата

създаден Фонд за стабилизи-
ране на еврозоната, а европей-
ските страни приеха драстич-
ни, често непремислени плано-
ве за съкращаване на публич-
ните разходи. Най-напред бяха
засегнати държавните служите-
ли, включително във Франция,
където увеличаването на
удръжките за пенсия представ-
лява скрито намаляване на за-
платите им. Броят на държав-
ните служители намалява на-
всякъде, създавайки заплаха за
обществените услуги. Социал-
ните придобивки - от Холандия
до Португалия, като се мине
през Франция, с настоящата
пенсионна реформа се орязват
значително. През следващите
години безработицата и неси-
гурността на трудовия пазар
положително ще нараснат.
Тези мерки са безотговорни от
политическа и социална глед-
на точка, та дори и в чисто ико-
номически аспект.

Тази политика, която само
временно укроти спекулата, пре-
дизвика изключително отрица-
телни социални последици в
редица европейски страни, най-
вече сред младежите, хората на
труда и най-уязвимите слоеве на
населението. С времето тя ще
изостри напреженията в Европа
и ще застраши самото европей-
ско изграждане, което има да-
леч по-широк обхват от обикно-
вен икономически проект. В Ев-
ропа се предполага, че иконо-
миката трябва да е в услуга на
изграждането на демократичен,
мирен и обединен континент.
Вместо това навсякъде се нала-
га своеобразна диктатура на па-
зарите, днес особено в Португа-
лия, Испания и Гърция - три стра-
ни, които бяха диктатури до на-
чалото на 70-те години на XX
век, т.е. само допреди четириде-
сет години.

Независимо дали се аргу-
ментира като желание за “ус-
покояване на пазарите” от
страна на изплашени управни-
ци или като претекст за нала-
гане на решения, продиктува-
ни от идеологически съображе-
ния, подчиняването на тази

диктатура е неприемливо, още
повече че нейната икономиче-
ска неефективност и разруши-
телен в политическо и социал-
но отношение потенциал са
категорично доказани. Именно
по тази причина във Франция
и Европа е необходимо да се
организират същински демо-
кратични дебати за избор на
икономическа политика. Пове-
чето икономисти, участващи в
публичните дебати, се мъчат да
обосноват или оправдаят като
разумен подхода на политици-
те за подчинение на изисква-
нията на финансовите пазари.
Вярно е, че навсякъде държав-
ната власт бе принудена да
прилага импровизирано кейн-
сиански планове за оживление
на икономиката, понякога дори
да национализира временно
някои банки. Но тя се стреми
бързо да затвори тази скоба.
За единствено легитимна все
още се смята

неолибералната схема,
въпреки очевидните й неуспе-
хи. Основана върху хипотезата
за ефективност на финансови-
те пазари, тя повелява намаля-
ване на публичните разходи,
приватизиране на обществени-
те услуги, освобождаване на
пазара на труда, либерализа-
ция на търговията, финансови-
те услуги и капиталовите паза-
ри, засилване на конкуренция-
та навсякъде и по всяко време.

Като икономисти ние сме
ужасени от факта, че тези по-
литики са все още на дневен
ред и че техните теоретични
основи не са поставени под
съмнение. А излаганите от три-
десет години насам аргументи
в подкрепа на прилаганите
европейски икономически

политики са отречени от фак-
тите. Кризата показа наяве дог-
матичния и необоснован харак-
тер на повечето от привидности-
те, преповтаряни до втръсване

от управляващите и техните
съветници. При разглеждане на
въпросите за ефективността и
рационалността на финансовите
пазари, за необходимостта от
свиване на разходите с цел на-
маляване на държавния дълг или
за укрепване на Пакта за ста-
билност е необходимо тези фал-
шиви очевидности да бъдат под-
лагани на критичен анализ и да
се подчертава възможността от
прилагане на различни вариан-
ти на икономическа политика.
Други алтернативи са възможни
и желателни, при условие че
най-напред бъде разхлабено
“менгемето”, с което финансова-
та индустрия притиска държав-
ните политики.

По-долу правим критичен
анализ на десетте постулата,
които продължават да вдъхновя-
ват всекидневно решенията на
публичните власти навсякъде в
Европа, въпреки че тяхната
несъстоятелност бе нагледно
доказана от финансовата криза
и нейните последици. Става
дума за фалшиви очевидности,
обосноваващи погрешни и не-
ефикасни мерки, срещу които
ние поставяме на разискване
двадесет и две контрапредложе-
ния. Не всички от тях се споде-
лят единодушно от подписалите
настоящия текст, но те трябва да
бъдат сериозно взети предвид,
ако искаме да изведем Европа
от безизходицата.

Десетте фалшиви очевидности, на които се основават
днешните мерки срещу кризата, и контрапредложенията на
“ужасените икономисти”, четете в бр. 9 на сп. “Ново време”.

Списание “Ново време” можете да намерите в павили-
оните на “Разпространение на печата”, в книжарницата
на ул. “Позитано” 20 и в информационния център на в.
“Дума” на същия адрес, както и в интернет - на  адрес
www.novovreme.com

 Съотношението между ат-
лантизъм и европеизъм в идео-
логията и външната политика на
ГЕРБ - от Ина Димитрова

 Държавната етнополитика в
съвременна България - от Стоян
Танев

 Творци на бойна слава с меч
и с перо. 100 години от Балкан-
ската война, 1912-1913 - от Димо
Димов

 Заблуди и истини за Васил
Левски - от Иван Гаврилов

 В живота трябва да се  взи-
раме - за лириката на Слав Хр.
Караславов - от Георги Н. Нико-
лов

 Композиторът - хамелеон.
130 години от рождението на
Игор Стравински - от Огнян Стам-
болиев

ОЩЕ В БРОЯ:ОЩЕ В БРОЯ:ОЩЕ В БРОЯ:ОЩЕ В БРОЯ:ОЩЕ В БРОЯ:
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

т теорията и исто-
рията на държавно-
то управление е из-
вестно, че когато

Следва филмът
„Дянк-оff”

О
се натрупа критична маса
от недоволство в гражда-
ните и селяните от
властта, когато нещата в
една отделно взета
страна започнат да се
развиват все по-зле и по-зле - в смисъл, че
хората започват масово да си загубват работа-
та, а някои от тях и просто вече няма какво да
ядат, та тогава именно на управляващите им
се налага да изпуснат малко парата, което
обикновено става с някоя изкупителна жертва.

Въпросното народно недоволство у нас за-
почна да придобива епидемични размери, за
което стана дума и в предишния ни коментар.
Само в последната седмица се разбунтуваха
родопчаните в Девин, защото им закриват ме-
стната болница и техен съгражданин е почи-
нал, докато го транспортират до болницата в
общинския център. След тях оставки подадо-
ха всички служители на кръвния център в
Стара Загора заради мизерните си заплати, с
опасност 4 области да останат без кръв за
кръвопреливане. Същото обявиха, че възна-
меряват да направят, и колегите им от Варна,
при което ще колабират болниците в цяла Се-
вероизточна България.

Но наред с постоянните стачки, протести,
оставки, граждански неподчинения и прочие
дандании по всички части на държавата, през
последната година недолюбването на властта
започна да избива и в социологическите сон-
дажи (въпреки стриктния контрол върху тях), а
най-накрая и в резултатите от редица вотове
за органи на местната власт. Ще припомним,
че през 2012 г. бяха проведени общо 17 ме-
стни избори. На тях управляващата партия
спечели само в 5 неголеми села. Във всички
други спечели опозицията, в това число и в
градовете Кюстендил, Съединение и Калофер.

Данъкът върху лихвите от депозитите, кой-
то ще засегне най-вече милиони бедни, уни-
зени и оскърбени българи, пък е такъв чуто-
вен автогол преди избори на Дянков, който
едва ли има аналог в световната история. Като
прибавим и факта, че в момента финансовото
министерство бави с месеци задължителни
преводи към министерства, а те от своя стра-
на не плащат на изпълнители на важни обек-
ти, включително и магистрали. Тези изпълни-
тели от своя страна с месеци не плащат на
озверели подизпълнители, и т.н., и т.н. Оче-
видно точката на кипене скоро ще бъде до-
стигната. И капакът на врящия котел с грохот
ще хвръкне във въздуха.

Според вдъхващи доверие източници, ус-
тойчивата низходяща тенденция на управле-
нието е довела до убеждение у влиятелни
среди в Партията и правителството, че е до-
шло времето за жертвоприношение. Най-под-
ходящ за тази участ, естествено, се оказва
любимият на цял народ финансов министър.

Разбира се, театърът няма да бъде изиг-
ран по просташки начин. Любимият на цял
народ и особено на пенсионери и безработни
либерален ултрас ще бъде изпратен с поче-
сти и благодарности. За неговия неоценим
принос за финансовата и макроикономическа
стабилност на страната, за забележителните
фискални показатели, нареждащи ни сред
отличничките на ЕС, за ниския дефицит, за
ниския растеж (пардон, последното е прово-
кация на ПЕС в сценария!). Като нищо прези-
дентът може и орден “Стара планина” да връчи
на изпращания.

По-нататък сценарият предвижда довежда-
нето на друг финансов министър със същите
характеристики. А именно: българин, работещ
от дълго време в авторитетни институции в
чужбина, загадъчен и енигматичен тип, от
устата на който и най-баналните фрази да
звучат така, по-купешки, по-западно и въоб-
ще по-успокоително. Нещо като Кристалина,
само че тя едва ли би се навила да се качи на
Титаник. При тази наша милионна диаспора
по всички континенти обаче едва ли ще е
толкова трудно да се намери подходящият
авантюрист.

Впрочем, ако оставим иронията настрана,
при тази апокалиптична ситуация в държава-
та подобен ход никак не е лош. Понеже и
сега, и в следващите месеци пари в държава-
та няма да има, поне ще имаме нов министър
на финансите. Докато електоратът му научи
биографията, физиономията, лайфстайла
(може пък новият да прилича не на Брад Пит,
а на Гойко Митич, например...), и току виж
дошло лятото!

Дали за тази сметка е питан кръчмарят,
ще разберем на изборите. Стига да не отло-
жат и тях поради липса на финанси.

œÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡
Ì‡ Ó‰ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ
Детската агресия е отражение на
цялостния облик на обществото

Милена МИЛОШЕВА

а 17 октомври
2012 г. в попу-
лярен българ-
ски сайт (от на-
ционален ма-
щаб) излезе

Горчивата истина е, че
детската агресивност е
проблем на обществото, тя
е създадена от него. Нерв-
ни, забързани, обезверени
от битието си, от банките,
от системата, от принципа
“за кокошка няма прошка”,
от празните политически
обещания, родителите за-
бравиха да бъдат родите-
ли. Днес семейството мис-
ли само как довечера да
осигури храна на масата и
утре средства за училище;
в по-следващия ден как да
внесе поредния кредит.
Детската агресия е отра-
жение на цялостния облик
на обществото. Децата
днес не знаят какво е
съдържанието на думичка-
та “ценност” и не биха мог-
ли да изброят общочовеш-
ки морални принципи,
просто защото няма кой да
ги научи. Родителите из-
пуснаха ролята във възпи-
танието на децата си, кое-
то е следствие от начина
на живот. Позволихме ма-
териалното да вземе връх
в отношенията. Купуваме
айфон на 13-годишното си
дете, който после изпла-
щаме, но нали е модерно.
Няма такъв парадокс - не
можеш да се справиш със
задълженията си, но цена-
та на техниката ти е с ня-
колко нули. В съпоставка с
айфона/смартфона, дали
се питаме колко книги под-
сигурихме на това дете?
“Криворазбраната демо-
крация” щеше да озаглави
труда си Добри Войников,
ако живееше в ХХI век.
Тази криворазбрана демо-
крация ще ни изяде глави-
те, казано на народен език.
Тя е и криво поднесена, но

това не е проблематика на
тази статия.

Водим детето си да
гледа извратените картин-
ки на днешните анимаци-
онни филмчета, искаме да
го запишем на спорт, но
таксата е непосилна за
семейния бюджет. Изда-
ние на качествена енцик-
лопедия надхвърля цена-
та от 50 лв. Е, как родите-
лят да бъде пълноценен за
своето дете?

В моето детство и в тий-
нейджърските ми години
също имаше агресивност.
Имаше пошляпване меж-
ду връстниците ми момче-
та, поскубване между мо-
мичетата. Но нямаше ом-
раза. Нямаше злобата, ко-
ято виждам сега, жесто-
костта, която, даже ме
боли да го помисля, забе-
лязвам в детски очи. Пи-
шейки тези редове, попа-
дам на поредната статия
за домашно насилие:
“Баща преби дъщеря си,
острига я и наряза челото
й”. Заглавието и съдържа-
нието са достатъчни.
Въпросът е повече от ясен
- какво да стане от това
дете?

Семейният модел е
моделът за подражание.
На детето не се крещи и

* Изразеното мнение
не бива да се възприема
като общовалидно за
всички родители и деца.

Н
статия за детската агре-
сивност. В материала е
споделено, че децата ни
са агресивни още от дет-
ската градина. Като “ви-
новници” за тази неблаго-
приятна тенденция са по-
сочени както телевизията
с нейните пренатоварени
с агресивност филми и
предавания и ком-
пютърните игри, в които
едно дете се учи да стре-
ля и убива с нож (Counter
strike, etc.), така и семей-
ната среда. Тук бих иска-
ла да подчертая, че ако
не телевизионните преда-
вания, то поне играта на
компютъра би могла да
бъде контролирана имен-
но от семейството. Трябва
обаче това семейство да
обръща внимание на де-
тето си пълноценно. Като
родители ние сме длъжни
да знаем, че два часа раз-
говори/занимания с под-
растващия са много по-
ценни от стоенето пред
компютъра, още повече
във възраст, в която той се
формира. Защото на всич-
ки ни е известна поговор-
ката за първите седем го-
дини, нали? Но деца не
се възпитават в кафенето,
нито в мола.

то не бива да бъде удряно.
В никакъв случай не би
трябвало да наблюдава и
подобни взаимоотношения
между родителите. Всичко
това, дори и на един опре-
делен етап положението
да се промени, остава на
подсъзнателно ниво в
мозъка на детето. Вероят-
ността тези поведенчески
модели да бъдат възпро-
изведени и в по-късна
възраст е повече от голя-
ма. Малкият човек е малък,
но е човек.

Децата са нашето на-
стояще и бъдеще. Нашето
богатство. Най-важната чо-
вешка “инфраструктура”. Те
трябва да бъдат и най-го-
лямата ни инвестиция като
родители и като общество.
Животът е труден, особе-
но в разнебитената ни
държава. И за да не бъде
още по-разнебитена роди-
ната ни, от нашите деца
ние трябва да изградим
мислещи, самостоятелни,
отговорни, дееспособни
личности. Защото животът
е бил още по-труден през
500-те години османско
владичество. Но Гина Ва-
силева отгледа Васил Лев-
ски, Иванка Ботева - Хри-
сто Ботев, Неделя Догано-
ва - Петко Каравелов...

А най-голямата болка за всички в
музея и за кмета е археологическа-
та експозиция. Виж, за нея, за да
стане модерна, трябват пари - за
специални витрини и пр. А на тери-
торията на общината има поне 20
археологически паметника от наци-
онална ценност - не само прочутият
некропол на Мишкова нива или не-
крополът в местността Пропада, но
и множество тракийски светилища,
долмени, крепости дори. По-голяма-
та част от археологическите обекти
са разкрити по времето на програма
“Странджа-Скар” с ръководител
проф. Александър фол. И сега експо-
зицията е интересна с намерените

От стр. 13 артефакти (музеят има над 10 000
експонати) и с епиграфските памет-
ници, подредени в лапидариум в
двора на музея. Но за Ивелина това
не е достатъчно. Тя мечтае за нова
археологическа експозиция, която
да е “супер”. Но музеят не получава
и стотинка държавно финансиране,
издържа се само от общината, и
въпреки приходите от около 17 000
лв. годишно парите не стигат за кой
знае какво. Ивелина участва и в ев-
ропроекти, а освен това мечтае за
проучване на нови паметници в рай-
она. Последният открит е този край
с. Сливарово, досами границата край
р. Резовска - огромна крепост на 15
дка площ, съществувала от антич-

ността до ХI в. Ивелина Иванова е
заместник-ръководител на разкопки-
те, които са под ръководството на
доц. Людмил Вагалински, директор
на НАИМ-БАН. Неизменно посеща-
ват този обект и студентите от Лет-
ния университет, който се провежда
съвместно с турската община
Къркларели (Лозенград), тя е само
на 45 км от Малко Търново, от дру-
гата страна на границата.

Впечатляващо е човек да види и
чуе всичко това - огромна вселена,
събрана със сърце и душа в един
музей на края на света. Ивелина ме
поглежда спокойно и някак замисле-
но казва: “А може би в началото на
света... Зависи от гледната точка”.

Музей на края на светаМузей на края на светаМузей на края на светаМузей на края на светаМузей на края на света

Етнографската експозиция Археологически находки
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На фокус

От създаването си около
1250 г. като малък султанат в
Централен Анадол, разпрост-
ранилата се на три континен-
та Османска империя се е из-
граждала на основата на ис-
лямското религиозното един-
ство, на насилие над невер-
ниците и безправието на по-
корените с огън и меч наро-
ди. Обявяването през 1923 г.
на светска Турска република
не сложи обаче край на по-
следиците и страданията от
най-големия в човешката ис-
тория петвековен геноцид
над поробеното българско
население. Руско-турската
Освободителна война от
1877-1878 г. и обявяването
на независимата българска
държава не можа да донесе
свобода в очертаните  през
1876 г.  на Цариградската
конференция от представите-
ли на великите сили и Дого-
вора от Сан-Стефано грани-
ци на българската народност
и обединението на българ-
ските земи. Същите велики
сили, ръководени от страте-
гическите си интереси,
разкъсаха на Берлинския
конгрес през юли 1878 г.

България на
пет части

Османското робство
продължи в балканските ви-
лаети на империята в нару-
шение на гарантираната с
чл. 23 на Берлинския дого-
вор административна авто-
номия на християнското на-
селение. Вследствие свойст-
вените на умелата турска
дипломация извъртания и
отлагания, както и с неглас-
на външна подкрепа, това
уредено в споменатия дого-
вор задължение никога не е
изпълнявано. Категоричното
отхвърляне на автономията
от обещалото широки ре-
форми младотурското прави-
телство е било придружено
с обявяването на 3.10.1912
г. на война от Турция срещу
четирите съюзени балкански
държави. Този акт довежда
два дни по-късно до начало
на Балканската война 1912-
1913 г.  Извършваните от
воюващите страни жестоко-
сти над мирното население
са обективно изразени в
публикувания на 18.02.1914
г. от международната Карне-
гиева комисия Доклад за
причините и воденето на
Балканските войни. Слаба
представа за нечовешките
страдания, на които е било
подложено коренното
българско население в Из-
точна Тракия, съдържа при-
знанието на един войник
арабин-католик, че по запо-
вед на началството е тряб-
вало най-напред да бъдат
ограбени и изгорени  имоти-
те, след това да се избият
всички мъже, а след тях и
жените. Що се отнася лично
до него, той изпълнил запо-
ведта на началството. Пора-
ди липса на време, комисия-
та не е могла да посети ме-
стата, гдето се излял първи-
ят бяс на отново настъпва-
щата турска армия. По събра-
ни от комисията в Констан-
тинопол и България свиде-
телства “истинските кланета

ÍÀÃËÎÑÒ
áåç ãðàíèöè

На 26 март в Несебър наследниците на тракийски
бежанци почитат паметта на дедите си

Тракийските бежанци за пореден
път са предадени и продадени

Милко БОЯДЖИЕВ,
Румен ВОДЕНИЧАРОВ
“Хезинкски наблюдател”-
България

започват, когато турската
армия намира по пътя си
българи, и събитията в Ро-
досто и Малгара бледнеят в
сравнение с това, което се
случило в Булгар-кьой”. Член
на комисията е разпитвал в
Цариград грък - английски
поданик,  който съобщил:
“Около хиляда българи -
мъже, жени и деца, се ски-
тали по планините, където
били избягали по-надалеч
от описаните ужаси. Те били
обкръжени от отоманските
войски между Галиполи и
Кешан и изложени на най -
грозните страдания, които
човек може да измисли. Сви-
детелят сам видял безкрай
такива грозни сцени и ги фо-
тографирал. С очите си е ви-
дял как един турчин разпрал
корема на едно седемгодиш-
но дете и след това го на-
сякъл на парчета.” Едва ли
има   съвестен човек, които
може да предположи,  че
оцелелите при подобни об-
стоятелсва бежанци са успе-
ли да съхранят всички доку-
менти за собствеността на
имотите и друго имущество,
за да ги представят след сто
години за обосноваване на
законните си искания за
компенсации и обезщетения.

След Балканските войни
1912-1913 г., между България
и Турция

остават открити два
основни проблема

Единият се отнася за из-
селването на преобърнатото в
исляма коренно християнско
население с привнесено през
вековете на робство съзнание
за принадлежност към турския
етнос. Въпрос, който според
декларацията на президенти-
те на двете държави от 1982 г.
е окончателно решен, но
продължава упорито да бъде
използван от турска страна за
статегически домогвания и
политически рекет. Тактично
остава открит и преднамере-
но  усложняван другият осно-
вен проблем - за имуществе-
ните и финансови претенции.
България винаги се е стремя-

ла към справедливото им ре-
шаване чрез преговори при
стриктно спазване на сключе-
ните договори. Турция обаче,
неотклонно и твърде успешно
се опитва да заобикаля по-
стигнатите двустранни догово-
рености, когато прецени, че
не са в нейна полза. Пример
за такъв подход е отказът за
прилагането на    Цариград-
ския мирен договор от октом-
ври 1913 г. и Одринското спо-
разумение от ноември 1913 г.,
с които се признава статут на
бежанци на прогонените
българи и се гарантира пра-
вото им на завръщане. По
същество тракийският про-
блем е междудържавен - сле-
дователно предмет на между-
народното публично право, а
не частен въпрос, в какъвто
турската дипломация иска да
го превърне. При това всички
оригинални документи за иму-
ществените права на бежан-
ците се намират в турските
архиви.

В нарушение на
утвърдения принцип

за реципрочност

и съществуващите договоре-
ности, никой от прогонените
от Източна Тракия и Мала

Азия българи или наследни-
ците им не е допуснат да ги
търси и получи възмездие или
право да ползва имотите на
своите родители с обяснени-
ето, че те са били завзети
окончателно от нови заселни-
ци - мюсюлмани.

Особено значимо събитие
в процеса на държавна защи-
та на хуманитарните и иму-
ществените права и обещетя-
ването на бежанците от Из-
точна Тракия и Мала Азия за
оставените и заграбени от
турските власти имоти, е
сключването на 18.10.1925 г.
след дълги и мъчителни пре-
говори на Договор за при-
ятелство между България и
Турция с неделимия от него
Протокол, както и на Конвен-
цията за установяване от
същата дата. Последвалите в
продължение на повече от 80
години преговори между две-

те държави умишлено са били
усложнявани и протаквани от
турска страна чрез привнася-
не на преднамерени тълкува-
ния и необосновани разли-
чия, без да се стигне до ня-
какъв резултат по разпоред-
бите, относно правата на тра-
кийските бежанци.

В съответствие с чл. 2 на
Договора за приятелство
българската позиция се е ос-
новавала на утвърдените
принципи на международното
право, като основополагащи в
отношенията между двете
държави. Израз на желанието
за решаване на натрупаните
към 1925 г. проблеми са запи-
саните в Протокола разпоред-
би, които уреждат отговорнос-
тите на двете държави една
към друга и на техните пода-
ници. Така например в & “Б” е
регламентирано на реципроч-
на основа, че:  “Турското пра-
вителство признава качество-
то на български поданици на

всички българи, родени на те-
риторията на Турция от 1912
г., които след като са се изсе-
лили в България до подписва-
нето на настоящия Протокол,
са придобили българско по-
данство въз основа на вътреш-
ното законодателство в сила в
Царството”. Независимо от на-
чина на изселване лицата,
визирани в тази разпоредба,
запазват имотите си, останали
в страната, от която са се из-
селили. С & “В” се уточнява, че
недвижимите имоти от какъвто
и да е вид, принадлежащи на
българите от европейската те-
ритория на турската републи-
ка, с изключение на Констан-
тинопол, които са се изселили
в България  след 5 октомври
1912 г. до подписването на на-
стоящия Протокол, както и не-
движимите имоти, принадле-
жащи на мюсюлманите от
откъснати от териториите на...

ще останат собственост на
държавата в чиято територия
те се намират. Въпросите

за обезщетяване
на загубилите

собствеността

български и турски поданици
остават да се решават на
базата на принципите, форму-
лирани в Конвенцията за ус-
тановяване. С & “Г” на Прото-
кола се внася едно изключи-
телно важно уточнение относ-
но находящи се на турска те-
ритория и принадлежащи  на
български поданици недви-
жимите имоти. Неговите кла-
узи се отнасят също за имо-
тите на лицата, които са по-
сочени в & “В”. Разпоредбите
му изискват щото находящите
се в Турция и принадлежащи
на български поданици имо-
ти да се върнат на законните
им собственици или на техни-
те пълномощници. Всички
мерки и изключителните раз-
пореждания, които по каква-
то и да е причина са били
приложени върху тези имоти,
следвало да бъдат отменени
след влизането в сила на този
Протокол. Приходите от имо-
тите, които са били секвести-
рани, е трябвало да бъдат
изцяло внесени на техните
собственици. В случай че
имотите са завзети от заселн-
ци или  местни жители, на за-
интересуваните собственици
е трябвало да бъде даден
справедлив наем. Обаче и до
днес остават изцяло не-
изпълнени задълженията на
турската държава по обезще-
тяване на тракийските бежан-
ци за отнетите им имоти и за
други материални активи, а
така също за компенсиране
на нанесените им финансови
загуби и пропуснати ползи.

Тук трябва да се вметне
фактът, че липсва правно ос-
нование в стремежа на турска-
та държава да поставя своите
оговорности за решаването на
имуществени проблеми в пря-
ка зависимост от някои други
въпроси в контекста на двуст-
ранните отношения. Право-
имащите в случая са тракий-
ските бежанци, докато ролята
на българската държава като
субект на международните до-
говори следва да се изразява
в установяването на дължима-
та крайна сума, като от нея се
приспадне равностойността
на имотите, преминали в соб-
ственост на българската
държава след изселването на
придобили турско поданство
лица от включени след края
на Балканските войни в гра-
ниците на България земи.
Според протокола Башев -
Чаалаянгил от 21.08.1966 г.,
решаването на имуществени-
те въпроси трябва да се
извършва чрез съпоставяне на
насрещните претенции и из-
плащане на салдото. То оба-
че е по-голямо десетки пъти в
полза на българската страна,
което обяснява твърдото не-
желание на турската държава
за разчитането му и за спра-
ведливото му компенсиране.

Следва

Жертви от с. Булгар-кьой, 1913 г.
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Култура
очаквайте

Т

одаръкът за феновете на сед-
мото изкуство е в зала

Поетична вечер
в НЧ „Д-р Петър
Берон-1926 г.”

В поредното издание на Ли-
тературната гостоприемница
ще се докоснем до “Горчивият
вкус на живота” - лирика от
Надежда Захариева, на 24 ок-
томври от 18 ч. в просветната
зала на НЧ “Д-р Петър Берон-
1926 г.” в София, бул. “Витоша”
109 (кв. “Иван Вазов”). В поетич-
ната вечер ще участва Иван
Жеков - пиано.

Фестивал
за млади цигулари
„Емил Камиларов”

Втори международен фести-
вал и международен конкурс за
млади цигулари “Проф. Емил Ка-
миларов” ще се състои от 25
октомври до 1 ноември в Цент-
ралния военен клуб. Събитието
е под патронажа на Йорданка
Фандъкова, кмет на Столична-
та община, с подкрепата на
институт “Балаши” - Унгарски
културен институт. Междуна-
родният фестивал “Проф. Емил
Камиларов” е организиран по
инициатива на едноименната
фондация и нейния председател
Дина Шнайдерман, съпруга на
големия цигулар. Поводът е го-
дишнината, откакто през
1961 г. Емил Камиларов спечелва
голямата награда на конкурса
“Николо Паганини” в родния град
на знаменития музикант - Ге-
нуа. “След това целият свят
започна да нарича Камиларов
българския Паганини - припомня
Дина Шнайдерман. - За съжале-
ние досега той остава единст-
веният българин, спечелил пре-
стижното отличие”.

Изложба в памет
на ДиКиро

Блус от Испания идва за шестото
издание на „Sofia Blues Meeting”
Блус от Испания идва за шестото
издание на „Sofia Blues Meeting”
Блус от Испания идва за шестото
издание на „Sofia Blues Meeting”
Блус от Испания идва за шестото
издание на „Sofia Blues Meeting”
Блус от Испания идва за шестото
издание на „Sofia Blues Meeting”

Министерството на култу-
рата почита паметта на Ди-
митър Киров с негова изложба
днес в галерия “Средец”. Точно
на тази дата се навършват
4 години от смъртта на големия
български творец. Експозицията
ще бъде открита в 18 ч. Ди-
митър Киров (1935-2008), извес-
тен и като ДиКиро, е роден на
20 май 1935 г. в Истанбул. През
1959 г. завършва Художествена-
та академия “Николай Павлович”,
специалност монументална и
декоративна живопис. Работи-
те на Киров са в областта на
живописта, монументалното
изкуство (фрески, мозайка, сгра-
фито) и балета. Творбите на
ДиКиро се намират в музеи и
частни сбирки както в България,
така и по целия свят. Киров
участва във всяко национално
представяне на българските
изкуства у нас и в чужбина.
Негови картини и портрети са
притежание и на много извест-
ни дейци на културата. Излож-
бата в памет на ДиКиро ще
продължи до 10 ноември.

Смешно кино
без пари
В Габрово днес започва третият
Международен форум на комедийния филм

Иванка ИВАНОВА

“Учебник по любов” се открива тази ве-
чер от 20 ч. смешното киносъбитие. В
събота, 27 октомври, от 11 ч. малки и
големи киномани ще аплодират полска
анимация.

Людмила Дякова, председателка на
журито, подпомогната от хумориста
Весел Цанков и Ивайло Пенчев (реж.
на “Корави старчета”, миналогодишния
победител на феста), ще имат трудната
задача да определят от десетте състе-
зателни филма от България, Италия,
Франция, Германия, Белгия (Валонска
област), Полша, Русия, Украйна, Сърбия
и Словения кой ще е носител на приза
“Най-смешен филм Габрово 2012”.

Веселата киноседмица привлича и
с представяне на книгите на В. Цанков
“Блогът на местния идиот”, с изложба-
та в уникалния Дом на хумора и сати-
рата “Богът на илюстрацията”. Посве-
тена е на 110-годишнината на Борис
Ангелушев. Не е за пропускане в поне-
делник, 29 октомври, от 19 ч. срещата
с първия носител на приза “Габрово
2010” - режисьора Радивое Андрич.

Има и любопитни срещи с познати
актьори, книжен базар и ред други
изненади. В предпоследния ден -
28 октомври, от 11 и 14 ч. е тв мара-
тонът с четирите серии на “Английски-
ят съсед”. В рубриката “Златни коме-
дии” откриваме вечния “Дами канят” с
най-ярко българско актьорско присъ-
ствие. Смешният филм фест се закрива
с френската комедия “Трима са много”.

Голяма част от избраните в Габро-
во филми може да се видят там за
първи път в България. Всички прожек-
ции са с вход свободен. Но не само
заради това интересът към празника
на киното е изключително голям. Ор-
ганизаторите, а и от Националния
филмов център, подчертават интели-
гентността на публиката, особено мла-
дежката. Защото смехът ни кара да
гледаме на себе си и на света край
нас от променен фокус. Габровският
фест разширява територията на кино-
форумите у нас. Да стискаме палци за
филма на Людмил Тодоров “Миграци-
ята на паламуда” да продължи тради-
цията от м.г. за български носител на
приза “Най-смешен филм Габрово”.

П
“Възраждане”, в световната столица на
хумора и сатирата Габрово. От днес до 29
октомври за трети път се провежда Меж-
дународен фестивал на комедийния филм
“Смешен филм фест”. Организаторите от
Габровската община с финансовата под-
крепа на Националния филмов център и
партньорството на БНТ предлагат 27
смешни, но и каращи ни да се замисля-
ме, ленти - 17 игрални, 4 тв серии и 6
анимации. Пълнометражните игрални за-
главия са с акцентите “Златни комедии”,
фокус “Балкани”, “Световен екран” и
“Българско кино”. Разбира се, като на
признат вече международен форум, има
и конкурсна програма. Българското уча-
стие е с култовия “Миграцията на паламу-
да”. С италианския кандидат за отличие

Триото на датския китарист Якоб
Бро и легендарния барабанист Йон
Кристенсен, свирил в култовия евро-
пейски квартет на Кийт Джарет с из-
гряващата звезда на младия тогава Ян
Гарбарек, ще открие тазгодишния фе-
стивал “Джаз плюс 2012” на 24 октом-
ври от 20.30 ч. в “София лайв клъб”,
както ДУМА писа. Това е шанс за по-
читателите на европейския джаз да
станат съпричастни с извайването на
красивия звук от майсторските ръце на
ветерана Йон Кристенсен и младия
лидер на триото “Якоб Бро”. Триото
свири за първи път това лято на джаз
фестивала в Копенхаген при два
напълно разпродадени концерта и бе
признато за музикално откровение от
критика и публика. Есенното турне на
триото на Якоб Бро и Йон Кристенсен
започна от 15 октомври и включва
Дания, Норвегия, Финландия, Белгия,
Австрия, Германия, Румъния, България.
За 11 дни те свирят в 10 различни

Ласло Феньо гостува на Иво Върбанов
и „Quarto Quartet” в „100% Брамс”

Ласло Феньо - първият
челист на Радио-симфоничния
оркестър на Франкфурт
(от 2001 г.), пианистът Иво
Върбанов и “Quarto Quartet” ще
изнесат концерт на 24 октом-
ври от 19 ч. в камерна зала
“България”. Той е вторият от
цикъла “100% Брамс”, посве-
тен на 180-годишнината от
рождението на Йоханес Брамс
(1833-1897), както ДУМА писа.
Билетите са пуснати в продаж-
ба на касата на Софийската
филхармония и в мрежата на
ticketsplus.bg. Концертът се
провежда под патронажа на
Андраш Клейн, посланик на
Унгария в България, със съдей-
ствието на Унгарския културен
институт в София.

През последните години
унгарският виолончелист
Ласло Феньо се представя на
най-важните сцени по целия
свят. Неговите солови реци-
тали, камерни изяви и концер-
ти се излъчват на живо и за-
писват от Унгарското радио.
През 2005-а получава пре-

стижната награда “Ференц
Лист”, присъдена му от Мини-
стерството на културата на
Унгария. Виолончелистът
ръководи майсторски курсове
по цял свят, научи ДУМА от

Нели Димова.
Пианистът Иво Върбанов е

поканил своя приятел и коле-
га Ласло Феньо за изпълне-
ние на Сонатите за виолонче-
ло от Брамс, които са предиз-

викателство за всеки майстор
на сериозния жанр. “Quarto
Quartet” се присъединява към
тях с пореден нов и по-
задълбочен прочит на Брам-
совия квинтет опус 25, който
неведнъж са свирили пред
своите почитатели, посочва
Юлияна Караатанасова.

Според нея събирането на
български и чуждестранни
музиканти на една сцена в
името на сериозното музици-
ране е от малкото изключе-
ния в концертния живот на
столицата от последните го-
дини, през които се налага
изкривеното разбиране, че
не бива да се правят събития,
които не носят финансова
възвращаемост. Криворазб-
раната пазарна икономика в
областта на музиката доведе
на мода “популярното” в ло-
шия смисъл на думата, сенза-
ционното, евтиното и с ком-
промисно качество изпълне-
ние на местни или световно-
неизвестни “звезди”, допълва
Караатанасова.

Ласло Феньо

Снимка УКИ

С Бро, Морган и Кристенсен - нещо
необикновено красиво се случва

града, сред които е и София, научи
ДУМА от Маргарита Борисова.

Когато датският китарист Якоб Бро
се качи на сцената с американския ба-
сист Томас Морган и норвежкия бара-
банист Йон Кристенсен, нещо необик-
новено красиво се случва. Бро подчи-
нява целия творчески процес на създа-
ването на музиката в търсене на кра-
сотата. Макар и на 34 години, кита-
ристът е вече един от най-търсените
сайдмени както на американската, така
и на европейската джаз сцена.

Всеки, който си купи билет за кон-
церта на Якоб Бро или за концерта на
Юн Сун На и Улф Уакениъс, ще получи
безплатен билет за Бекярд джаз оркес-
тра или безплатен CD, съобщават орга-
низаторите. Билетите трябва да се поръ-
чат онлайн или да се купят в “Дюкян
Меломан” (ул. “6-ти септември” 7а) до
24 октомври. Организаторите напомнят,
че има промяна в програмата - участни-
ците на последните 2 дати са размене-

ни - Рено Гарсия-Фонс ще свири на
4 декември, а AKA трио на 5 декември.
Купените билети важат без презаверка.

Якоб Бро

Снимка Робърт ЛУИС
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Култура

С
Спектаклите “Мона” и “Театър от вре-

мето на Нерон и Сенека”, представени
от театъра на легендата на руската те-
атрална и филмова школа Армен Джи-
харханян, който пристига по покана на
Музикално-продуцентска компания “Жо-
кер медиа”, ще може да гледат цените-
лите на театралното изкуство на 4 и 5
ноември от 19 ч. в Музикалния театър в
София, както ДУМА съобщи. На 6 ноем-
ври “Театър от времето на Нерон и Се-
нека” ще се играе и в Драматичен те-
атър Пловдив с начален час 19, научи
ДУМА от организаторите.

Армен Борисович Джигарханян - на-
роден артист на СССР и лауреат на ви-
соки държавни награди, е роден през
1935 г. в Ереван. През 1958 г. завършва
Ереванския художествено-театрален ин-
ститут. Работил е в Руския драматичен
театър “Станиславски”. През 1967 г. по
покана на Анатолий Ефрос се прехвърля

“Ръжда и кости” на френския
режисьор Жак Одиар бе обявен
за най-добър филм на Лондон-
ския кинофестивал. Филмът опи-
сва история за любовта между
боксьор неудачник (Матиас Шьо-
нертс) и дресьорка на косатки
(Марион Котийар). Председате-
лят на журито, британският дра-
матург Дейвид Хеър заяви, че
“Ръжда и кости” е изпълнен със
сърдечни взаимоотношения,
жестокост и любов. Друг филм
на Одиар - “Пророк”, бе отличен
със същата награда на Лондон-
ския кинофестивал през 2009 г.,
припомня Би Ти Ви.

Американският режисьор
Бен Зейтлин спечели награда-

Гледаме театъра на
Армен Джигарханян
в София и Пловдив

Френски филм е победител на Лондонския фестивал
“Ръжда и кости”

Снимка Би Ти Ви

та за най-добър режисьорски
дебют с филма си “Зверове от
дивия юг”. Отличието за най-
добър дебют на британски ре-
жисьор бе присъдено на Сали
ел Хосайни за филма й “Брат
ми, Дявола”. Режисьорът Тим
Бъртън и актрисата Хелена
Бонъм Картър, които са партнь-
ори и в истинския живот, а не
само в работа си в киното, полу-
чиха специални награди за ця-
лостна кариера.

Лондонският кинофестивал
е основан през 1957 г. и има
за цел да представи най-доб-
рото от световната кино пред
британската публика.

Сред запомнящите се мо-

менти на тазгодишния 12-дне-
вен фестивал бяха прожекции-
те на драмата за заложници
“Арго” на Бен Афлек, отличени-
ят със “Златна палма” в Кан
филм “Любов” на Михаел Хане-
ке, документалната лента
“Crossfire Hurricane” за “Ролинг
стоунс” и драмата “Хайд парк
на Хъдсън” с участието на Бил
Мъри в ролята на американския
президент Франклин Делано
Рузвелт.

Фестивалът приключва с
прожекция на киноадаптацията
на Майк Нюъл по книгата “Голе-
мите надежди” на Чарлз Дикенс.
Филмът е с участието на Хелена
Бонъм Картър и Ралф Файнс.

Снимки “ЖОКЕР МЕДИА”

Трупата на
знаменития актьор
и режисьор пристига
у нас с две пиеси

в Московския театър “Ленински комсо-
мол”. От 1969 до 1996 г. е един от воде-
щите артисти на Драматичния театър
“Вл. Маяковски” в Москва. Пресъздава
редица ярки образи на театралната сце-
на. А ролите му в киното и на телевизи-
онния екран, изброени в Книгата на
рекордите на Гинес, са повече от 250.
От 1991 до 1996 г. Армен Борисович

преподава актьорско майсторство във
Висшия държавен институт по кинема-
тография. През 1996 г. основава и става
художествен ръководител и режисьор
на Московския драматичен театър “Д”.

Една от най-силните пиеси на Ед-
вард Радзински “Театър от времето на
Нерон и Сенека” ще видим в нова теа-
трална версия. Кървавата история на

император Нерон е представена като
съвременен трагичен фарс за човешка-
та природа. Ролята на императора иг-
рае младият Семьон Щейнберг, а в
образа на философа Сенека се
превъплъщава Джигарханян. Спек-
такълът “Мона” - по пиесата на
румънския драматург Михаил Себасти-
ан “Безименна звезда”, режисиран от
Евг. Гинзбург, е мелодрама в две дейст-
вия. Тя пресъздава историята за една
внезапно избухнала любов, която взри-
вява спокойния монотонен живот в тихо
провинциално градче. Това, по мнение-
то на трупата, е силно съвременна исто-
рия, която отново показва, че сме не-
способни да обичаме, както и не нами-
раме време да се спрем и да погледнем
звездното небе над главите си. В роля-
та на Мона ще видим Елена Ксенофон-
това.

Билетите за представленията на 4 и
5 ноември в Държавния музикален те-
атър може да се намерят в мрежата на
Еventim.bg, както и на касите на НДК, на
цени между 20 и 50 лева. Билети за
представлението в Плодвив се продават
на касите пред общината и в мрежата
на Еventim.bg, на цени от 15 до 30 лв.

Съвременен, нестан-
дартен и авангарден
прочит на оперетата “Ци-
гански барон” на Йохан
Щраус видяха за първи
път ценителите на театъ-
ра във Велико Търново.
С похватите на алегори-
ята и стилистиката на бас-
нята главните герои в
спектакъла са пред-
ставeни чрез образите
на животни. Затова всич-
ки артисти играят с мас-
ки. АТВ, скутер, велоси-
пед и виенско колело
качва на сцената режи-
сьорът акад. Пламен
Карталов, който е дирек-
тор на Софийската опе-
ра и балет.

Премиерните спек-
такли на новото заглавие
в афиша на МДТ “Кон-
стантин Кисимов” бяха на
20 октомври и снощи.
Сценографията е на Бо-
ряна Ангелова, худож-
ничка на костюмите е
Християна Михалева, а
хореографията е дело на
Румяна Маркова. Дири-
гент на спектакъла е доц.
Атанас Варадинов, хор-
майстори - Снежина
Врангова и Иван Янаки-
ев, а концертмайсторка -
Милена Байнова. В глав-
ните роли зрителите ви-
дяха солистите на

Третото издание на цикъла “Музиката на Америка”
започва по традиция с концерт с филмова музика.
Днес в зала “България” ще бъдат изпълнени най-хуба-
вите мелодии от култови американски кинотворби -
“Кърстникът”, “Гладиатор”, “Имало едно време на За-
пад”. В юбилейния месец на Джеймс Бонд концертът
предлага специална сюита от избрани мелодии за
агент 007, както ДУМА писа. За първи път у нас ще
звучат и някои любими френски филмови хитове като
“Полицаят от Сен Тропе” и “Професионалистът”. Музи-
калното разнообразие се допълва от мюзикълите “Мо-
ята прекрасна лейди” и “Котки”, включени в програма-
та с оркестрови фрагменти.

В музикалното събитие ще участват над 120 музи-
канти от Класик ФМ оркестър и хор на Класик ФМ
радио, ръководени от френския диригент Бруно Мемб-
ре, носител на награда от фондация “Йехуди Менухин”.
Специално за концерта са подготвени два аранжимен-
та на песните “Маmmа miа” и “Dancing queen” от мю-
зикъла “Маmmа мiа” на Бени Андершон и Бьорн Улвеус
(“АББА”). Хористите ще се изявят още в изпълнението на
марш из филма “Мостът на река Куай” и “Полицаят от
Сен Тропе”. Цикълът “Музиката на Америка” се органи-
зира за трета поредна година от “Кантус фирмус” и
фондация “Америка за България”. Следващото събитие
от програмата на цикъла е концерт с откъси от класи-
чески американски мюзикъли. Солисти на концерта,
който ще се състои на 4 декември в зала “България”, са
певците Тари Кели (САЩ) и Васил Петров (България), а
на диригентския пулт ще застане Роб Фишер, един от
големите специалисти в областта на мюзикъла.

Билети за концертите от цикъла “Музиката на Аме-
рика” се продават на касата на “Кантус фирмус” в
зала “България” и онлайн на www.ticketsbg.com, на
цени от 12 до 40 лв.

КОНЦЕРТ С ФИЛМОВИ
ХИТОВЕ ОТКРИВА
ТРЕТОТО ИЗДАНИЕ
НА „МУЗИКАТА
НА АМЕРИКА”

Акад. Карталов прави шоу за различни възрасти

търновския театър Фло-
ра Търпоманова, Лидия
Лазарова, Марин Руси-
нов, Милен Иванов, Вик-
тор Терзийски, Свилен
Адамов, Рада Носикова,
Биляна Михайлова, Ми-
ряна Калушкова. Своя
дебют на сцената на
търновския театър напра-
ви младата певица Ма-
рия Павлова. Поканени
са и двама гост-солисти -
Николай Петров от Наци-
оналната опера и Мом-
чил Караиванов, който се
завръща в страната след
4-годишна специализа-
ция в Рим. В оперетата
участват оркестърът,

хорът и балетът на МДТ.
По думите на Маестро

Карталов всички изпъл-
нители се справят отлич-
но с невероятните артис-
тични и акробатични за-
дачи в спектакъла. Поста-
новката е направена за
по-малко от месец, като
целият художествено-
изпълнителски състав
беше ангажиран почти
денонощно, сподели ди-
ректорът на МДТ Васил
Вълчев. Много фирми по-
могнали финансово за
реализацията на сцено-
графията и костюмите.
Забавления и куп шоки-
ращи изненади са подгот-

вили за търновската пуб-
лика от постановъчния
екип. Почти като филм, с
нанизани един след друг
епизоди, на сцената из-
лизат жаби, красиво тан-
цуващи бездомни кучета,
романтични щъркели,
славеи, но и прасета.

“Действието се разви-
ва в блато, а ние с весе-
ло алегорично намигва-
не въвеждаме зрителя
във фермата. Животните
в нея, подобно на нас,
човеците, са с различен
темперамент - страстни,
подозрителни, неуравно-
весени, симпатични, от-
чаяни и непоправими”,
обяснява акад. Карталов.
“Историята е повече от
забавна и завършва като
при басните - с поука.
Посланието е за волята
как, за да се спечели
една любов, главният ге-
рой е готов чрез жертво-
готовност даже да умре
във война”, допълва ре-
жисьорът. По думите му
този нетрадиционен про-
чит на класическото про-
изведение на Щраус е
предназначен за едно
ново поколение публика
- за младия зрител. Той
определя спектакъла
като “шоу за различни
възрасти”.

Снимка МДТ “КОНСТАНТИН КИСИМОВ”
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т

З

Прибира се мъжът у дома и гледа
жена си завързана за стол със запу-
шена уста.
Освобождава я и пита:
- Какво стана, крадци ли?
- Не, майсторите... Писнало им да им
обясняват кое как се прави.

ДОБРИН КАНЕВ, бивш секретар
по социалнополитически анализи
на президента Първанов
ДИМИТЪР ЛИПОВАНСКИ, режисьор
ГЕОРГИ КОЛЕВ,
председател на ВАС
ИЛИАНА БАЛИЙСКА, актриса
МАРИЯ ПЕЕВА, кинодраматуржка
МИЛКАНА НИКОЛОВА, оперна певица
Проф. НАДЕЖДА ТИХОВА, театроведка
НИКОЛАЙ ИВАНОВ,
член на НС на БСП
ПЕТЪР СТАЙКОВ,
философ, политолог и политик
СВЕТЛА ИВАНОВА,
певица и писателка
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Св. апостол Яков,

брат Господен по плът -
от седемдесетте апостоли († ок. 63). Све-
тител Игнатий, патриарх Константинопол-
ски († 877). Блажени Яков, Боровицки
чудотворец († ок. 1540)

Св. апостол Яков, брат Господен -
наречен тъй, защото бил син на Йосиф,
обручникът на св. Дева Мария. Той е от
седемдесетте апостоли, първи епископ
на Иерусалим в продължение на 33 го-
дини. Според свидетелството на преда-
нието е избран за това и посветен от
Самия Христос по време на Неговия
земен живот. Написал първата света
литургия. Заради това, че проповядвал
Христа в Иерусалим, свети апостол Яков
бил хвърлен от иудеите от покрива на
храма, след това го пребили с камъни и
му разбили главата с тояга. Свети апо-
стол Яков починал в 63 г. на 66 години.
По внушение от Светия Дух апостол Яков
пръв написал божествената света Литур-
гия, която и досега се извършва един
път в годината в Йерусалим над гроба
му - в деня на неговата памет. На тоя
ден се извършва светата Литургия и на
други места в православния свят.

Анелия допуска зрителите във всекидневието
си дни преди концерта “10 години на сцена”,
който ще е факт на 1 ноември. Анелия ще
изпълни най-големите си хитове заедно с Дани
Милев бенд, балет “Нова” и дуетните си поло-
винки Миро, Илиян и Гъмзата. В специален
филм за нея, който ще се излъчва всеки ден в
периода до 26 октомври в предаването “Преди
обед”, феновете могат да видят подготовката
за концерта, както и разказите на Анелия и
хората около нея за годините, през които тя е
на музикалната сцена. Каква майка е, какъв
приятел е, как се работи с нея и какви усилия
полага в репетиционните зали, ще стане ясно
в епизодите, посветени на младата певица.
Междувременно Анелия засне и нова фотосе-
сия, която е дело на фотографа Костадин
Кръстев-Коко. След като преди няколко седми-
ци фейсбук групата на Анелия бе хакната,
певицата създаде нова, в която феновете й ще
могат да следят най-актуалното около нея,
както и да споделят мнения. Новият адрес на
изпълнителката е Anelia Music (facebook.com/
aneliaonline). Новината за разбиването на
групата й бе разочарование, тъй като близо
100 000 наброяваха почитателите в нея,
научи ДУМА от Радина Миленчева.

Точно година и 2 месеца след първо-
то си гостуване в София “Balkan Beat Box”
отново ще завладеe българската публи-
ка с мощен арсенал от балкански фол-
клор, цигански пънк ритми, танцувална
електроника, реге, дъб, рага и хип-хоп.
Американо-израелската банда ще пред-
стави новия си проект “Give” на 25 ок-
томври в зала 3 на НДК. Той е с по-
засилено електронно звучене и по-без-
компромисна позиция срещу това, в ко-
ето се превръщат хората, водени от по-
литическите режими,  властващ капита-

След “Моята програма - Йога за
бъдещи майки” Светла Иванова
направи и диск “Моята програма -
Йога за възстановяване след ражда-
не”. Дискът излиза от “Сиела” с
подкрепата на “Ивентас”, верига
магазини “И за мама”, магазин “За
бебо”. В момента програмата може
да се намери в някои павилиони за
вестници и списания на специална
цена от 5.90 лв. След края на ноем-
ври ще се предлага само в книжар-
ниците на редовната цена от 15 лв.
Следващото издание от поредицата
ще бъде “Йога за родители и деца”.
Програмите са консултирани с нужни-
те специалисти и йога-инструктори.
Певицата и писателка Светла Ивано-
ва се занимава с хата йога от
15-годишна. Заради дългогодишната
й практика, приноса в популяризира-
нето на системата, както и личните й
постижения в тази област, често е
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За съжаление най-много
пари се събират на благотво-
рителните балове, констатира
д-р Елиза Георгиева, по чиято
инициатива в Плевен преди
дни се проведе второ подобно
събитие. Това бе потвърдено и
от равносметката на проявата,
организирана от фондация “Св.
Иван Рилски”. Общата събра-
на сума е 28 412 лв., което е
почти два пъти повече в срав-
нение с първия бал, състоял се

2400 лв. бяха платени за икона на Богородица, рисувана
върху 400-годишно парче от дърво от Рилския манастир

през пролетта т.г. Парите са
от дарения, куверти, благотво-
рителен търг и томбола. Цел-
та на инициативата беше да
се набавят средства за без-
платни зъбни протези за
възрастни хора и за осигуря-
ване на силиконови импланти
на жени с карцином, както
ДУМА вече писа.

Икона на Красимир Савов,
рисувана върху 400-годишно
парче дърво от Рилския мана-
стир, е най-скъпо продадени-
ят предмет на бала. Творбата
предизвика голям интерес. За
нея ожесточено наддаваха
Капка Амзина, Дарин Ангелов
и Пепа Цакова, която срещу
2400 лв. в крайна сметка ста-
на горд притежател на икона-
та на Богородица. По време
на благотворителния търг гос-
тите на бала си купиха и кар-
тини, дарени от художниците
Мая Ананиева, Огнян Кузма-

“Лейди България 2011”, и др.
Импровизиран отчет за

събраните средства на бала бе
даден от д-р Елиза Георгиева
в МБАЛ “Св. Панталеймон” -
Плевен. Там носителката на
титлата “Мисис дама на годи-
ната 2012” запозна присъства-
щите журналисти с Ели Анге-
лова, майката на Стоян -
18-годишно момче, страдащо
от така наречената болест на
стъклените кости. Д-р Йордан
Георгиев разкри, че в понедел-
ник, 15 октомври, младежът,
който от бебе е с диагноза ос-
теогенезис имперфекта и има
общо 46 фрактури, бе успешно
опериран в “Св. Панталеймон”
- Плевен, но му предстои дълъг
период на възстановяване. По-
ставянето на телескопичен
пирон е възможно и в Бълга-
рия и такива интервенции стру-
ват в пъти по-евтино, отколко-
то в чужбина, подчерта лека-
рят. В ръководената от него и
от съпругата му болница с да-
рение от фондация “Св. Иван
Рилски” бе направена и втора
операция по поставяне на си-
ликонов имплант. От хирургич-
ната намеса се възползва 39-
годишна пациентка от Велико
Търново, която е с отстранена
гърда отпреди 5 лета.

Стремежът на учредители-
те на фондацията е още много
хора да получат стоматологич-
на помощ, както и да се даде
шанс на жените с карцином да
се чувстват пълноценни, уточ-
ни д-р Елиза Георгиева.

Альона НЕЙКОВА

АМЕРИКАНО-ИЗРАЕЛСКАТА БАНДА „BALKAN BEAT BOX”
ПРЕДСТАВЯ У НАС НОВИЯ СИ АЛБУМ „GIVE”

Силвия ШОПОВА лизъм и корпоративната алчност на ком-
паниите по света. С пилотното видео към
парчето “Part of The Glory” от новия ал-
бум “Balkan Beat Box” показва как хора-
та се възхищават чрез социалните мре-
жи и Youtube на музикалния или танцу-
валния талант на хиляди емигранти, а в
реалния живот ги игнорират, използват
ги да вършат мръсната работа, потискат
ги или ги заобикалят, все едно не съще-
ствуват. Интересна подробност е, че
покрай записите на албума и тримата
членове на групата стават бащи. Те обяс-
няват как това ги е накарало да се за-
мислят в какъв свят израстват и ще жи-

веят децата им, дало им е ясната идея,
че те се борят в името на нещо конкрет-
но, а не просто срещу всичко.

Организаторите от “Event Ease” спаз-
ват обещанието си да доведат горещата
група отново, след като първото й учас-
тие у нас бе прекъснато от срив в тока,
който изгори основния озвучителен пулт.
Всички, на които са преиздадени билети
миналата година между 29 август и 2 сеп-
тември в клуб “Порк пай” и до 25 септем-
ври в централния офис на Еventim, ще
могат да гледат бандата, без да купуват
нов пропуск. Необходимо е само да ги
представят на входа на залата.

нов и Георги Петров. Присъ-
стващите на събитието бяха
впечатлени и от скулптура на
Венцислав Василев, диска на
Любомир Дяковски - почетен
гражданин на Плевен, както и
от пъзел от колекцията на
Гери Дончева. Красавицата
напълно благотворително бе
водеща на вечерта заедно с
актьора Веселин Плачков от
Плевенския драматичен те-
атър “Иван Радоев”.

Над 300 гости уважиха с
присъствието си бала. Сред
платилите по 100 лв. за куверт
бяха магистрати, лекари, биз-
несмени, банкери, общински
съветници, представители на
общински фирми, на тамплие-
ри и ротарианци. Едни от най-
активните гости по време на
търга бяха и Вили Боршукова
- “Мисис дама на годината
2012”, Капка Амзина - “Мисис
Баба 2010”, Мадлен Иванова -

Съпрузите д-р Елиза Георгиева
и д-р Йордан Георгиев

Гери Дончева
бе водеща
на бала

С
ни

м
ки

 Х
А

Й
Л

А
Й

Ф

Светла Иванова предлага програма
за възстановяване след раждане

канена за съдия и почетен патрон на йога турнири, включително
на първото европейско първенство по йога, проведено у нас.
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Памет

На 20.10.2012 г. на 59-годишна възраст
почина един от най-компетентните ядрени

енергетици на България

ËÌÊ. …Œ–ƒ¿Õ
√≈Œ–√»≈¬

Дългогодишен директор на Дирекция
“Ядрена енергетика и безопасност”

на бившия Държавен комитет по енергетика,
а след това на Министерството на

енергетиката и енергийните ресурси. След
размразяването на проекта АЕЦ “Белене”

той бе назначен за управител на
предприятието. Инж. Йордан Георгиев не прие

политиката на правителството за спиране на
АЕЦ “Белене” и си подаде оставката от

длъжността. Нещо повече, той отдаде
за каузата АЕЦ “Белене” най-скъпото,

което човек притежава - живота си.
Поклонението ще се състои на 24 октомври

       2012 г. в 12 ч. в църквата “Св.Неделя”.
Клуб “Енергетик”

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

ÔÓÙ. ‰-
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Живя достойно!! Животът

му беше низ от упорит
труд, борбеност и постигна-
ти реални успехи в науката

и обучението на
студентите. С неговата

ерудиция и толерантност в
човешките отношения

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

От семейството и близки роднини

Навършиха се ПЕТ ГОДИНИ без
нашия скъп и непрежалим баща, съпруг и дядо

Дълбок поклон пред светлия му образ,
вечна и светла да бъде паметта за него!

печелеше любовта
на хората и тяхното уважение. Той беше

добър ръководител, активен общественик,
съсед и приятел. Ще го помним като любящ

баща, съпруг и родственик.

ÔÓÙ. ‰- Ì‡ ËÍ.Ì‡ÛÍË
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ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

От семейството и приятелите

Поклонението ще се състои на 25.10.2012 г.
от 11 часа в ритуалната зала на
Централните софийски гробища.

Загубихме завинаги един истински баща,
съпруг и приятел, достоен пример за
всеотдайно и честно изживян живот.

Винаги ще ни липсваш и ще те обичаме.

На 22 октомври 2012 г. почина

Справочник

ивотът на Александър
Стамболийски е не-
прекъснат низ от достой-
на борба. Започнал
образованието си от

Стамболийски -
ÔÓÎËÚËÍ Ë ÂÙÓÏ‡ÚÓ
Животът на земеделския водач е горестна
страница от родната история

Вяра ДЯНКОВА Няма друга по-осезаема истина в
българската памет от този ден, в
който правителствената делегация
за участие в конференцията за
мир е поставена под охрана в
“Шато дьо Мадрид”, хотел в па-
рижкото предградие Ньой, и без
право на възражение е принудена
да приеме безпрекословно присъ-
дата на Версай. Тогава Алек-
сандър Стамболийски полага
подписа си под капитулацията и
счупва златното перо на писалка-
та.
През 1920 г., след спечелени
парламентарни избори от БЗНС,
Стамболийски съставя самостоя-
телно земеделско правителство.
Негово дело са аграрната рефор-
ма, законите за трудовата повин-
ност, за консорциума, за водните
синдикати, за данъка общ доход,
просветната реформа и др. Стам-
болийски съди и виновниците за
двете национални катастрофи,
които проиграха шанса за нацио-
нално обединение на родината ни.
Благодарение на усилията му за
преодоляване на международната
изолация, в която изпада страна-
та ни след Първата световна
война, България е приета през
1920 г. за член на Обществото на
народите (ОН). Срещу прогресив-
ните реформи на неговото прави-
телство и миролюбивата му
външна политика застават реакци-
онните сили в страната, които
извършват военно-фашистки
преврат, подготвен от политичес-
ката групировка “Народен сговор”
с председател Александър Цан-
ков, на 9 юни 1923 г., и той огла-
вява новото правителство. По
време на преврата Александър
Стамболийски е в Южна Бълга-
рия, за да организира борба
срещу властта на Ал. Цанков, но
е заловен и след жестоки изтеза-
ния е умъртвен на 14 юни 1923 г.
И новият министър-председател на
България продължава по същия
начин с убийства: потушаването на
Септемврийското въстание 1923 г.,
белият терор след априлските
събития 1925 г.
Една от най-точните характеристики
на достойния български син Стам-
болийски е на акад. Ефрем Каран-
филов в неговата книга “България”,

където пише: “Има една снимка на
Стамболийски с баща му пред
огромен дъб в Славовица. Бащата е
дребен, немощен старец. Синът -
мощен, як, смръщен, готов за борба
като дъба до него. Той здраво е
впил корени в родната пръст и
виши клони високо в
небето. Това е българ-
ският характер, бълга-
ринът, който накара
орачите и косачите да
се изпълнят с полити-
ческо самочувствие и
гражданско съзнание”.
Българската история е

сътворена от събития, достойни
личности и превратности, които
всеки истински българин, особено
днес, без предателите, трябва да
помни, за да живее кален с воля-
та и ясното съзнание да бъде
предан на Отечеството.

Ж
родното село Славовица,
продължава в Садово, Плевен, и
Хале (Германия), където завършва
агрономство. След кратко учител-
стване се отдава изцяло на поли-
тическа дейност. След Янко Забу-
нов е един от първите водачи и
идеолози на Българския земедел-
ски народен съюз, учреден през
1899 г. По-късно, през 1908 г.,
вече е народен представител, а
когато избухва Първата световна
война, води упорита борба против
намесата на България във войната
и с остри обвинения спрямо цар
Фердинанд, за което е осъден на
доживотен затвор.
След пробива на фронта при Добро
поле части от разбитите български
дивизии, заедно с недоволни от
други войскови части, на връщане
към България решават да бъде
извършена промяна в царството
спрямо виновниците от загубената
война. По време на това войнишко
въстание Александър Стамболий-
ски е освободен и на 27 септем-
ври 1918 г. в Радомир е опреде-
лен за председател на Радомир-
ската република. Главнокоманд-
ващ е земеделският водач Райко
Даскалов, който издава заповед
за настъпване и превземане на
столицата, но били разбити от
софийския гарнизон. Два дни по-
късно, на 29 септември, се подпис-
ва примирието-капитулация в
Солун и три български дивизии,
разположени западно от скопския
меридиан, поемат пътя на залож-
ничеството. И сто хиляди заложни-
ци - бащи и синове, обезоръжени,
обосели, мокри, кални и гладни,
свели глави, мълчат, вървят по
най-дългия път! Пътят на горестта!
През следващата 1919 г. на 6
октомври е съставено коалиционно
правителство от БЗНС с министър-
председател Александър Стамбо-
лийски, а на 27 ноември идва
вестта за края на заложничеството
- когато интересите на великите
сили са постигнати.
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нес времето ще е предимно слънчево. По-
значителна ще е облачността в крайните
южни райони от страната. Вятърът в по-голя-
мата част от страната ще е слаб. Максимал-

ните температури ще са между 19o и 24o. Атмосфер-
ното налягане ще се задържи по-високо от средното
за месеца. Над планините времето също ще е
слънчево. Вятърът ще е умерен от изток-североиз-
ток. Дневната температура на 1200 м н.в. ще е около
15o, на 2000 м около 9o. По Черноморието също ще
преобладава слънчево време. По-значителна облач-
ност ще има все още над най-южните му райони.
Вятърът ще се задържи умерен от север. Вълнението
на морето ще е 3-4 бала. Максималните температури
ще са между 19o-21o.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.52955

GBP
2.45153

CHF
1.61987

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През следващите дни времето ще бъде предимноПрез следващите дни времето ще бъде предимноПрез следващите дни времето ще бъде предимноПрез следващите дни времето ще бъде предимноПрез следващите дни времето ще бъде предимно
слънчево. В сутрешните часове на отделнислънчево. В сутрешните часове на отделнислънчево. В сутрешните часове на отделнислънчево. В сутрешните часове на отделнислънчево. В сутрешните часове на отделни
места видимостта ще бъде намалена. Минимал-места видимостта ще бъде намалена. Минимал-места видимостта ще бъде намалена. Минимал-места видимостта ще бъде намалена. Минимал-места видимостта ще бъде намалена. Минимал-
ните температури ще са между 6ните температури ще са между 6ните температури ще са между 6ните температури ще са между 6ните температури ще са между 6o и 11 и 11 и 11 и 11 и 11o,,,,,
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североизточните райони се очакват повечесевероизточните райони се очакват повечесевероизточните райони се очакват повечесевероизточните райони се очакват повечесевероизточните райони се очакват повече
облачност и по-ниски дневни температури.облачност и по-ниски дневни температури.облачност и по-ниски дневни температури.облачност и по-ниски дневни температури.облачност и по-ниски дневни температури.
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24      25
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

18°/23°18°/23°18°/23°18°/23°18°/23°

“≈À≈÷
¬ ÊË‚ÓÚ‡ ‚Ë ˘Â ÒÂ
ÔÓˇ‚Ë ÌÓ‚ ˜Ó‚ÂÍ Ò
‰ÓÒÚ‡ ÁÌ‡˜ËÏ‡
ÓÎˇ. ÕÂ ÔÂÌÂ-

Œ¬≈Õ
ÕÓ‚ËÌËÚÂ ˘Â ‚Ë
Ì‡Ô‡‚ˇÚ ‡ÍÚË‚ÌË
Ë ‚ Ò˙‰ÛÊËÂ Ò
Ô‡ÚÌ¸ÓË Ë ÍÓ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬˙ıÛ ÌÂÓ·ıÓ‰ËÏË
Á‡ ÒÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂÚÓ
‚Ë ÌÂ˘‡ ÏÓÊÂ ‰‡
ÔÓÏËÒÎËÚÂ ‰ÌÂÒ.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
“Û‰ÌÓÒÚË ÓÚ ÚÂı-
ÌË˜ÂÒÍÓ ÂÒÚÂ-
ÒÚ‚Ó ˘Â ·˙‰‡Ú
·˙ÁÓ ÔÂÓ‰ÓÎÂ-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŸÂ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ‰Ó·-
‡ ÓˆÂÌÍ‡ Á‡ ‡-
·ÓÚ‡Ú‡ ÒË Ë ˘Â
ÔÓ‰Ó·ËÚÂ ‚Á‡Ë-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œËÚÂÒÌÂÌËˇÚ‡
‚Ë ˘Â ÒÂ ÓÍ‡Ê‡Ú
Ì‡Ô‡ÁÌË, ÎËÔÒ‡-
Ú‡ Ì‡ ËÌÚÂÂÒ ˘Â

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ
·˙ÁÓ ˘Â ËÁ˜ËÒÚË-
ÚÂ ÌÂ‰Ó‡ÁÛÏÂÌË-
ˇÚ‡ Ë ˘Â ËÁÊË‚Â-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
¬˙ÔÓÒË ÓÚ ÒÎÛÊÂ-
·ÂÌ ı‡‡ÍÚÂ ˘Â
‚Ë Á‡ÌËÏ‡‚‡Ú, ÌÓ
Ì‡‡‚ÌÓ Ò Úˇı ˘Â

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒÂÌˇÚ Â ËÁÍÎ˛˜Ë-
ÚÂÎÌÓ ÔÎÓ‰ÓÚ‚ÓÂÌ
Á‡ ‚‡Ò ‚ ‰ÂÎÓ‚‡Ú‡
ÒÙÂ‡. ¬ ÎË˜ÂÌ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
–‡·ÓÚ‡Ú‡ ‚Ë ‚
ÒÎÛÊÂ·ÂÌ ÔÎ‡Ì
˘Â ‚˙‚Ë ·ÂÁ
ÓÒÓ·ÂÌË Á‡ÚÛ‰-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÎÂ„Ë ˘Â ÔËÒÚ˙ÔËÚÂ Í˙Ï ÔË-
ÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ Á‡‰‡˜‡.

ÌË Ë ˘Â ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ ËÁÎÓÊËÚÂ
Ò‚ÓËÚÂ Ë‰ÂË Ë ˆÂÎË.

ÏÓÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË Ò ıÓ‡, Ò
ÍÓËÚÓ ÒÚÂ ‡Á‰ÂÎÂÌË.

ÂÚÂ ‡‰ÓÒÚÌË ÏË„Ó‚Â, ÓˆÂÌˇ-
‚‡ÈÍË Ù‡ÍÚ‡, ˜Â ÒÚÂ Á‡Â‰ÌÓ.

Ì‡ÏÂËÚÂ ‚ÂÏÂ Ë Á‡ ‰ÓÏ‡ Ë
·ÎËÁÍËÚÂ ÒË.

ƒÂÌˇÚ ÔÂ‰‡ÁÔÓÎ‡„‡ Í˙Ï ÔÓ-
‰Ó·ÌË Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ.

ÒÂ Ú‡ÌÒÙÓÏË‡ ‚ ÔÓ-‰Ó·Ó
Á‡ ‚‡Ò Á‡ÌËÏ‡ÌËÂ.

ÔÎ‡Ì ˘Â ÒÂ ‡‰‚‡ÚÂ Ì‡ ‰Ó·Ó
Á‰‡‚Â Ë Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ.

ÌÂÌËˇ, ‡ ‚ ÎË˜ÌËˇ ÊË‚ÓÚ ‚Ë
Ó˜‡Í‚‡Ú ÏÌÓ„Ó ËÁÌÂÌ‡‰Ë.

¬ŒƒŒÀ≈…
—˙‚ÂÚËÚÂ  Ë
ÔÓ‰ÍÂÔ‡Ú‡ ‚Ë
Ò‡  ÌÛÊÌË Ì‡
ÏÌÓ„Ó ıÓ‡ Ë

Ì‡È-‚Â˜Â Ì‡ Ó‰ËÚÂÎËÚÂ
Ë ‰Âˆ‡Ú‡ ‚Ë.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË- ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
13.00 —ÚÛ‰ÂÌË ÒÎÂ‰Ë Ò Õ‡‰ˇ

Œ·ÂÚÂÌÓ‚‡/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /187 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3069 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.30 —‡„‡ Á‡ ‘ÓÒ‡ÈÚÓ‚Ë - Ú‚
ÙËÎÏ /7 ÂÔËÁÓ‰/

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: ÃË-
ı‡ËÎ Ë –‡ËÒ‡ √Ó·‡˜Ó‚Ëî
- ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 15
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 56
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 94

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë
ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.00 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 26

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 139

21.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 5

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â-
˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 22

00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË‡Î,
Ò. 2, ÂÔ. 14, 15

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-

‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 7 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼

 Œ«»–Œ√
— Ì‡‚ÂÏÂÌÌË-
ÚÂ ÒË Ë Ô‡‚ËÎ-
ÌË Â¯ÂÌËˇ ˘Â
ÒË ÓÒË„ÛËÚÂ

ÔË‚ËÎÂ„ËË Ë ‰Ó·Ë ÔË-
‰Ó·Ë‚ÍË.

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼ ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
☼☼☼☼☼
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07 .05  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10 .15  ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

·Â„‚‡ÈÚÂ ÓÌÂÁË, ÍÓËÚÓ ÔÓÍ‡Á-
‚‡Ú ‰Ó·ËÚÂ ÒË Ì‡ÏÂÂÌËˇ.

10.40 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-
ÌÓî

11 .35  ì ÓÌÚÓÎÌ‡  ÔÓÍÛÔ-
Í‡î

12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
1 3 . 1 5  — Â  Ë ‡ Î :  ì √ Ó ‰ Â Ê Â Ì

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
1 8 . 0 5  — Â  Ë ‡ Î :  ì Õ Â  ‡ ‚ Â Ì

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19 .40  ìƒ‡  ‡Á·ÂÂ¯.  ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22 .00  ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î:  ì–‡Á‚Ó‰˙Úî
00.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
0 4 . 2 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì Õ Â  ‡ ‚ Â Ì

·‡Íî
05.05 —ÂË‡Î:  ì–‡Á‚Ó‰˙Úî
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î:  ì–‡Á‚Ó‰˙Úî
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ФУТБОЛ

ШАМПИОНСКА ЛИГА
ПО БТВ ЕКШЪН

21.45 Манчестър Юнайтед -
Брага

ПО РИНГ
21.45 Барселона - Селтик

резултати

 ×ÈÑËÀ È ÏÅ×ÀËÁÈ
ÎÒ ÒÈÐÀÆ ¹84

Ò Î Ò Î  2

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 14, 25, 26, 32, 37, 47
I гр. (6) няма
II гр. (5) 28 по 2609,60 лв.
III гр. (4) 1527 по 47,90 лв.
IV гр. (3) 29 949 по 3,40 лв.
ДЖАКПОТ: 415 901,14 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 4, 9, 14, 16, 23, 48
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 5 148 664,35 лв.

6 от 42
Числа: 1, 9, 12, 13, 14, 19
I гр. (6) няма
II гр. (5) 34 по 531,00 лв.
III гр. (4) 946 по 19,10 лв.
IV гр. (3) 12 877 по 2,00 лв.
ДЖАКПОТ: 372 486,60 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 5, 7, 8, 12, 29
I гр. (5) 1 от 21 794,00 лв.
II гр. (4) 354 по 61,60 лв.
III гр. (3) 12 454 по 2,30 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 4, 10, 14, 15, 30
I гр. (5) няма
II гр. (4) 273 по 119,70 лв.
III гр. (3) 8758 по 4,60 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 2, 4, 8
Цифра: 3, 1, 3
I гр. (3) 38 по 668,90 лв.
II гр. (2) 5869 по 4,30 лв.

Джакпотът във II теглене на 6 от 49
оцеля и в тираж №85 в четвъртък
ще се разиграват 5 417 000 лв. В
I на същата игра ще се натрупат
456 000 лв. В 6 от 42 джакпотът ще
е 409 000 лв. Варненец пък спечели
Опел Астра от играта Втори тото
шанс. Тираж №85 в четвъртък ще
се тегли в 20.45 ч. по БНТ 1.

ÀËÚÂÍÒ - ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 0:1
¬ËÂÈ‡ (45); œËËÌ √ƒ
- ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 3:2; ÀÓÍÓ
—Ù - ÃÓÌÚ‡Ì‡ 0:0; ÀÓÍÓ œ‰ - —Î‡‚Ëˇ 1:0;
ÃËÌ¸Ó - ≈Ú˙ 1:0; ¡ÓÚÂ‚ ¬ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ 1:1;
÷— ¿ - ÀÂ‚ÒÍË 1:0; ¡ÂÓÂ - ◊ÂÌÓÏÓÂˆ  0:1

ì¿î √–”œ¿,
IX  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
  1 .  Л У Д О Г О Р Е Ц 9 8 1 0 2 2 : 5 2 5
 2 .  Л е в с к и 9 7 1 1 1 7 : 5 2 2
 3 .  Б о т е в  П д 9 6 1 2 1 4 : 6 1 9
 4 .  Ц С К А 9 5 2 2 1 4 : 5 1 7
 5 .  Л и т е к с 9 4 2 3 1 6 : 6 1 4
 6 .  С л а в и я 9 4 1 4 1 3 : 1 3 1 3
 7 .  Ч е р н о м о р е ц 9 3 3 3 8 : 8 1 2
 8 .  П и р и н  Г Д  9 4 0 5 8 : 1 5 1 2
 9 .  Л о к о  П д 9 2 5 2 1 2 : 1 1 1 1
1 0 .  М о н т а н а 9 3 2 4 1 3 : 1 3 1 1
1 1 .  Л о к о  С ф 9 2 4 3 9 : 8 1 0
1 2 .  Б е р о е 9 3 1 5 1 3 : 1 7 1 0
1 3 .  Ч е р н о  м о р е 9 2 3 4 7 : 1 5  9
1 4 .  Б о т е в  В р  9 2 1 6 5 : 1 9  7
1 5 .  М и н ь о р 9 1 2 6 4 : 1 7  5
1 6 .  Е т ъ р 9 1 1 7 5 : 1 7  4

X Í˙„, Ò˙·ÓÚ‡ 16.00: ≈Ú˙ - ¡ÓÚÂ‚ ¬;
—Î‡‚Ëˇ - ÃËÌ¸Ó; ¡ÓÚÂ‚ œ‰ - ÷— ¿; ÃÓÌÚ‡Ì‡
- ÀËÚÂÍÒ; ◊ÂÌÓ ÏÓÂ - ÀÓÍÓ —Ù; 18.00: ◊Â-
ÌÓÏÓÂˆ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ; ÀÂ‚ÒÍË - ÀÓÍÓ œ‰;
¡ÂÓÂ - œËËÌ √ƒ

Над 5,4 млн. лв.
джакпот за
четвъртък

Над 5,4 млн. лв.
джакпот за
четвъртък

Над 5,4 млн. лв.
джакпот за
четвъртък

Над 5,4 млн. лв.
джакпот за
четвъртък

Над 5,4 млн. лв.
джакпот за
четвъртък

Българският футболен
съюз се закани да съди
ЦСКА, ако не получи изви-
нение от търговския дирек-
тор на “червените” Георги
Павлов. Хората на Боби Ми-
хайлов опровеграха бившия
лекоатлет, който ги обвини,
че не са изплатили 50 000
лв. премия на “армейците” за
спечелването на Купата на
България за миналия сезон.
БФС иска извинение от Пав-
лов, защото турнирът е под
егидата на Професионална-
та футболна лига и те няма
как да изплатят тази сума.

“С известно неудобство

ношеският национален отбор
на България до 17 години
спечели престижна победа
над Испания с 1:0 във II кръг

Юношите бият Испания в Стара Загора
Вратарят на Испания не може

да хване диагоналния удар на
Чавдар Ивайлов от фаул и

юношите ни спечелиха с 1:0 в
европейска предквалификация

в Стара Загора

Ю Снимка БФС

е утре от 16.00 ч. срещу Азербайджан
на стадион “Хаджи Димитър” в Сливен.
По същото време Испания и лидерът

Полша ще се срещнат в Стара Загора.
Първите 2 отбора се класират за ос-
новните квалификации.

на европейския предквалификационен
турнир, на който сме домакини. На ста-
дион “Берое” в Стара Загора пред 1500
зрители успеха донесе Чавдар Ивай-
лов в добавеното време на първото по-
лувреме с прекрасно изпълнен фаул.
Двубоят беше равностоен, като съпер-
ниците имаха по 2 добри положения
след почивката. В тима на Испания 5-
има футболисти бяха от прочутата ака-
демия на Барселона “Ла Масия”, както
и играчи от Реал М, Атлетико М, Вален-
сия, Реал Сосиедад, Алмерия, Ман-
честър Сити и Ювентус. В българския
тим най-много футболисти имаше от
школите на Славия, Левски и Литекс,
както и играчи на Ботев Пд, Сливен,
Векта Пд и Пирин 2001 Благоевград,
както и на италианския Новара.

В другата среща Полша надви
също с 1:0  Азербайджан с гол на
Слусарски и води с 6 т., пред Испания
и България по 3.

Последният двубой на “лъвчетата”

БФС съди ЦСКА
Искат извинение от търговския директор
на „армейците” Георги Павлов

трябва да отбележим, че ди-
ректор на професионален
клуб от “А” група не знае, че
финалът в турнира за Купата
на България се организира
от ПФЛ, а не от БФС. Този
факт е посочен в Наредбата
за първенствата и турнирите
и е реалност от години.
Единственото отношение на
БФС към определянето на
носителя на Купата на Бълга-
рия е свързано с одобрение
от Изпълнителния комитет на
предложените от ПФЛ дата
и стадион за провеждане на
финалния мач. Разбира се, и
с назначението на съдийска

бригада за срещата. Допус-
тимо, но твърде невъзпитано
е да отправяш в публичното
пространство обвинения за
“фалшиви чекове” и “изма-
ма”, при това без да си си
направил труда да се инфор-
мираш кого трябва да упрек-
ваш. Твърдението, изказано
от въпросния господин, че
победителят в турнира за
Купата на България - ЦСКА,
е получил от БФС чек без
покритие, не отговаря на
истината. Наградният фонд
за турнира се определя и
разпределя от професионал-
ните клубове под егидата на

ПФЛ. Тъй като в Дисципли-
нарния правилник на БФС
няма предвидена глоба за
некомпетентност, БФС ще
настоява да получи в най-
кратък срок официално изви-
нение от Георги Павлов. В
противен случай заявяваме,
че ще заведем дело за кле-
вета”, съобщиха от Българ-
ския футболен съюз.

Павлов беше глобен с
5000 лв. от Дисциплинарна-
та комисия на БФС за пре-
дишни критики. “Сега ме гло-
бяват за това, че съм казал
това нещо. От БФС преслед-
ват ЦСКА за всяка стотинка,
а в същото време ни дължат
пари. Няма да плащам тази
глоба, ще я обжалвам”, за-
яви той.

Героят за ЦСКА от
дербито с Левски
Серж Нюаджи не е

Международният колоездачен съюз отне на
Ланс Армстронг (САЩ) 7-те титли от Тур дьо
Франс. Това стана след доклада на американ-
ската антидопингова агенция, която съобщи, че
той е взимал “системно допинг”. Ръководещата
колоезденето организация санкционира леген-
дата, след като прие за достоверно разследва-
нето. Така всички резултати на 41-годишния
Армстронг ще бъдат заличени, считано от 1
август 1998 г. Отказалият се от професионално-
то колоездене тексасец е лишен от състезател-
ни права до края на живота. “Армстронг няма
място в колоезденето. Нашият спорт има бъде-
ще. Това не е първият път, в който колоезденето
е на кръстопът и когато трябва да започне на
чисто. Съжалявам, че не успяхме да хванем
всички проклетници на място и да ги изхвърлим
навреме. Техниката, с която разполагаме сега,
е много по-развита от тази в началото на века”,
заяви президентът на Международния колоез-
дачен съюз Пат Макейд. Той определи вчераш-
ния ден като “много важен за колоезденето”.

Армстронг бе обвинен от Американската
антидопингова агенция (USADA), че е изготвил
най-сложната програма за стимулиране с до-
пинг в историята на спорта.

Отнеха 7-те титли на
Армстронг от Тура

Героят на вечното дерби:
Не съм бил жертва на расизъм

срещал проблеми от
расистко естество в
България. Това заяви
нападаталят от Того в
студио “Дерби”. Нюад-
жи, който има и френ-
ски паспорт, донесе
победата на “червени-
те” с 1:0 в 130-ото”веч-
но дерби” с гол в 46-
ата мин. след колектив-
на грешка в защитата
на “сините”.

“Расизъм има на-
всякъде по света. Това
е тъжно, но факт. Засе-
га не съм имал пробле-
ми в това отношение,
откакто съм в Бълга-
рия”, каза Нюаджи. Той
е останал приятно из-
ненадан от отношени-
ето към него в София.

 “Останах приятно
изненадан от София,
струва ми се много ху-

бав град. Много хора
на Запад казват, че
хората в Източна Ев-
ропа не са приятни, но
видях точно обратно-
то. Хората са много
добри с мен и изнена-
дата ми е приятна. На-
чалото ми в ЦСКА
беше трудно, но отно-
шението към мен е
много добро. Адапта-
цията ми беше трудна,
но играх няколко кон-
троли и сега всичко е
наред”, каза напада-
телят. Той разкри, че
отборът е отпразнувал
подобаващо победата
над Левски в популяр-
но столично заведе-
ние. “Във Франция
също се празнува по
този начин след голе-
ми победи”, каза още
Нюаджи.

Даят Сердар е новият треньор на Етър.
Той  зае мястото на уволнения Цанко Цвета-
нов. Сердар подписа договор до края на
първенството. Негови помощници ще бъдат
Калоян Чакъров, Марин Стефанов и Стефан
Ангелов, а за треньор на вратарите е  назна-
чен Румен Данков.

“Дойдох да помогна на Етър, искам да иг-
раем по-добър футбол. Радвам се, че ще рабо-
тя с помощници от този град. Моите асистенти
познават културата, футболистите и отбора, а
това е важно за нашата работа. Първото нещо
е доверието помежду ни. Ще направим всичко
възможно, работейки заедно, да развиваме
отбора и играчите. Първата ми цел е Етър да
стигне в средата на класирането. Играчите ниДаят Сердар

Етър взе турчин за треньор
имат добър потенциал, но нямат необходимата
кондиция за “А” група. Искам да вярват в себе
си, ако не го правят, няма да имат успехи. Ос-
вен това искам да се знае, че страшно много
държа на дисциплината. Сигурен съм,  че ще
се оттласнем от позицията, в която в момента
е Етър”, заяви турчинът.

Сердар е роден на 30 май 1969 г., от 25
години живее в Германия. Работи в Мюнхен
1860, където треньор е Вернер Лорант, а през
2005 г. заминава заедно с него в Турция. След
това 2 години е асистент на Томас Дол в Генч-
лербирлиги. Бил е и помощник на Владимир
Петкович, който в момента е начело на Лацио,
в Самсунспор. Сердар е получил треньорските
си дипломи в прочутата школа в Кьолн.
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кратки

БФС
заплаши
ЦСКА
със съд

ПО БНТ СВЯТ
БАСКЕТБОЛ

17.55 Левски - Джуро
Джакович (Хърв)
ПО ЕВРОСПОРТ

ТЕНИС
17.00 Шампионат на

WTA в Истанбул
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КРИКЕТ
Шампионска лига Туенти20

14.30 Пърт - Оуклънд
18.30 Делхи - Нашуа

Оцениха с
8,4 съдията на
„вечното дерби”

Оценка 8,4 е получил Стани-
слав Тодоров за съдийството си
на мача ЦСКА - Левски (1:0). Това
разкри председателят на Съдий-
ската комисия на БФС Никола
Джугански, който беше наблюда-
тел на “вечното дерби”. Същите
оценки имат и асистентите Вен-
цислав Гаврилов и Веселин Мишев,
които не направиха нито една
грешка през целия мач. “Съдийст-
вото беше много добро. Почти
нямаше критики към арбитрите
след мача, което отдавна не се е
случвало. По-ниска е оценката на
четвъртия рефер Ахмед Ахмед,
който трябваше да бъде по-строг
към хората на резервната скамей-
ка на ЦСКА”, обясни Джугански.

Избраха Благо за най-
добър играч на Терек

Президентът на Терек Рама-
зан Кадиров избра Благой Георги-
ев за най-добър играч на мача
срещу Амкар. След тази победа
Терек излезе на 2-о място в кла-
сирането с 25 точки, изпревар-
вайки шампиона Зенит и ЦСКА
Москва, които са с по 24. Амкар,
където играят Захари Сираков и
Георги Пеев, остана на 10-а по-
зиция с 15 т., а начело е Анжи
Махачкала с 29. Благой Георигев
беше доста активен по дясното
крило и няколко пъти постави
вратаря на домакините под на-
прежение.

Кобрата се бие с
поляк или американец

Кубрат Пулев-Кобрата все
още очаква да разбере кой ще е
следващият му съперник. Сред ва-
риантите се появиха полякът
Томаш Адамек и американецът
Стив Кънингам. Това разкри Линд-
зи Такър, който е един от шефо-
вете на Международната боксо-
ва федерация (ИБФ). Адамек и
Кънингам ще се срещнат на ринга
на 22 декември в Бетълем, Пен-
силвания. Ако мачът се потвърди
официално, ще означава, че бълга-
ринът, който е европейски шам-
пион за професионалисти в тежка
категория, няма да се боксира
повече през годината. Пулев ще
бъде награден днес за спортист
№1 на България за септември. Той
заслужи приза, след като нокау-
тира в Хамбург Александър Усти-
нов (Блрс). Личният му наставник
Михаил Таков пък заслужи отличи-
ето за най-добрър треньор на
месеца.

Изхвърлиха
федерацията по
кърлинг заради
неплатени вноски

Световната федерация по
кърлинг изхвърли българската след
гласуване на редовния конгрес в
Търнбери, Шотландия. Причината
за изваждането на родната цен-
трала са неплатени членски вно-
ски. Страната ни бе член от 1990
година, но над 100 делегати взеха
решението за изважданто ни.
През април 7 български клуба по
кърлинг искаха да възродят този
спорт у нас и да създадат нова
федерация, но това не стана.

ившата №1 в света Винъс
Уилямс (САЩ) си осигури уча-
стие в Турнира на шампион-
ките ($750 000) в последния
момент. 7-кратната носителка

Испанският
тенисист
Фелисиано Лопес
участва в
демонстративно
състезание за
изпълнение на най-
дълъг начален удар
в Музея на науката
във Валенсия.
В надпреварата
се пускат още
Давид Ферер (Исп),
Жил Симон (Фр)
и Хуан Карлос
Фереро (Исп),
а победителят
ще дари 200 евро
на музея

Борислава Ганева е на 23 г., национална състезателка по
карате-шотокан. Преди броени дни тя спечели златен
медал в дисциплина кумите (+60 кг) на световното първен-
ство в Милано, Италия. Завоювала е десетки отличия от
държавни и европейски първенства, световни купи. Има
сестра, Адриана, която също е каратистка. Родена е и
живее в Плевен, учи първи курс специалност право във
Варненския свободен университет “Черноризец Храбър”.

И Винъс Уилямс
идва в София
Травма спря Кая Канепи (Ест, №19) за Турнира на шампионките

адата в Лондон и Откритото първенство
на САЩ заради лечение на същия про-
блем. Канепи се завърна в игра след
почти 4-месечно отсъствие в средата на
септември и стигна до финала на турни-
ра в Сеул. Седмица по-късно тя участва
и на “Мастърс”-а в Токио, където отпадна
във II кръг, след което заяви, че болките
в петата са се възобновили и заради това
тя отказа участие в турнира в Москва
миналата седмица.

Естонката посети специалист във

Финландия и опита да реши проблеми с
лазерна терапия и специални процеду-
ри, но състоянието й не се е подобрило
и това почти сигурно налага операция.
Нейната заместничка трябва да стане
ясна днес.

Участничките: Каролине Вожняцки
(Дан, №11), Надя Петрова (Рус, №13),
Мария Кириленко (Рус, №15), Роберта
Винчи (Ит №16), Винъс Уилямс (САЩ,
№24), Су-Вей Сие (Тайпе, №25), Цвета-
на Пиронкова (№44).

БОРИСЛАВА ГАНЕВА:
НЯМАХ КОНКУРЕНЦИЯ
НА СВЕТОВНОТО

 Борислава, трудно ли
стигна до титлата?

- Не усетих сериозна
съпротива в 8-те мача, бях
убедена, че ще преодолея
конкуренцията.

 Коя е най-сладката
победа?

- Когато печеля в един
отбор със сестра ми.

 Докъде стигат амби-
циите ти?

- След световната титла
при смесените тимове (куми-
те) искам най-вече и в от-
борното при жените.

 Кой е твоят идол?
- Майка ми, която ме под-

крепя във всяко едно отно-
шение.

Симеон ПЕТРОВ  Какъв е девизът ти?
- “Един каратист никога

не губи. Понякога печели, а
понякога се учи!”

 Имаш ли си талисман?
- Нося кръстче с буквата

на баща ми, който почина
преди 2 г.

 За да спечелят дове-
рието ти, трябва?

- Да ме опознаят!
 Какво те кара да се

усмихваш?
- Малките жестове!

 Най-красивият град,
който си посетила?

- Женева.
 Пожелание към чита-

телите на вестника?
- Спортувайте! Важно е

да се спортува, особено за
младите!

Рали “Хеброс”, което ще
се проведе в петък и събота,
ще определи новия шампи-
он на България. Двамата пре-
тенденти за титлата Димитър
Илиев и Крум Дончев са с
малка разлика помежду им.

Надпреварата стартира в
петък от 19,00 ч. със специ-
ален етап с дължина 1,1 км
в Панаирното градче в
Пловдив. Зрителите могат да
го изгледат срещу вход от  3
лв. от многоетажния пар-
кинг, като допълнително ще
бъде изградена и специал-
на трибуна. Директорът Не-

Рали „Хеброс” определя
шампиона на България
Мони ГЕОРГИЕВ дялко Петров допълни, че

ще има редица съпътстващи
събития, а една от атракци-
ите ще бъде парад на ретро
автомобили.

В събота от 7,30 ч. е ре-
стартът на ралито и любите-
лите ще могат да изгледат
четирите отсечки с мини-
мално придвижване. Голяма-
та атракция за феновете ще
бъдат пилотът Йордан Гю-
ров-Чарли и навигаторът
Киро Николов, чиято обща
възраст е 166 г. Желание за
участие са заявили общо 28
екипажа, има и двойка от
Гърция. 90% от съдиийския
екип са дебютанти.

Пиронкова запазва 44-ата си позиция в световната ранглистата, след като
успя да защити спечелените точки от миналогодишното издание на турнира в
Москва. Пловдивчанката е с 1285 точки ще приключи сезона с Турнира на
шампионките, където има гарантирани поне 75 точки, дори да загуби и 3-те
си двубоя в груповата фаза. Също така тя за 3-ти пореден сезон ще приклю-
чи в Топ 50 на света. Втората ни ракета Елица Костова се смъква с 4 пози-
ции до №219 с 262 т. а Диа Евтимова се изкачва 5 места до №254 с 208 т.
При мъжете Григор Димитров падна с 3 позиции до №62 със 706 т. Втори от
българите е Александър Лазов, който прогресира с 23 места до №514 с 59 т.

Б
на титли от Големия шлем спечели тро-
фея в Люксембург, което й осигури виза
за София. Така станаха ясни 7 от 8-те
тенисистки, които ще пристигнат в столи-
цата за надпреварата, започваща идния
вторник в “Арена Армеец”. Това са най-
добрите 6 състезателки извън Топ 8, спе-
челили титла от категория “Интер-
нешънъл” през годината, и поканените с
“уайлд кард” Цветана Пиронкова и Ма-
рия Кириленко (Рус).

Най-добрата естонска тенисистка Кая
Канепи, която също трябваше да пристиг-
не в София, е аут заради контузия. 19-ата
в света страда от травма на дясната пета,
която няма да й позволи за участва. Ес-
тонката пропусна “Уимбълдън”, Олимпи-

Снимка БГНЕС

Снимка Мариета ТОМОВА

Борислава Ганева (втората вдясно) записа
8 победи по пътя към световната титла


